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Lepa Rebeka med 
najlepšimi na svetu

Sun City - V šopku najlepših deklet sveta seje najlepša Sloven- 
ku Rebeka Dremelj dobro znašla. Kljub temu, da se na izboru ni 
drstila med deset naj lepših, ni razočarana. Pravzaprav je, a z orga- 
n,2acijo svetovnega izbora. Kot predstavnica majhne države na 
Uvrstitev v finale niti ni upala.
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dru Pa Je bila v kategoriji talentov, kjer je s petjem osvojila
h() "° mesto. Vsekakor pravi, da gre za življenjsko izkušnjo, ki ji 

Pomagala na domačih modnih odrih in v manekenstvu.
. ...na strani 9

Teden
Karitas

Brežice - V času od 25. no
vembra do 2. decembra 2001 
poteka Teden Karitas, ki se tokrat 
odvija pod geslom “Prostovoljst
vo”. Letos namreč obeležujemo 
leto prostovoljcev. V teden Kari
tas so se vključili tudi člani Žup
nijske Karitas Brežice, ki tako, kot 
vsa leta doslej, pripravljajo huma
nitarni koncert, odvijal se bo v 
dvorani Kina Brežice v nedeljo, 
2. decembra 2001, ob 15. uri, pro
gram pa bo povezoval Sašo Dju- 
kič.

Sicer pa bomo v skupnem pro
gramu Radia Brežice in Radia 
Sevnica, v petek, 30.novembra 
2001, ob 10.30, 11.30 in 14.30 
skupaj s prostovoljkami brežiške 
župnijske Karitas izvedli humani
tarno akcijo, v kateri bomo tudi s 
pomočjo zvestih poslušalcev zbi
rali finančna sredstva za pomoč 
mnogoštevilni družini. Ob že tako 
težkem življenju je družino pred 
dobrim mesecem dni prizadela še 
očetova huda bolezen in z njo 
povezana delovna nesreča. Mla
da mamica se tako sama prebija 
skozi težko življenje, ne ve, kaj 
bo prinesel jutrišnji dan, kako bo 
sama preživela otroke, in ali bo 
njen mož sploh še kdaj ozdravel.

Tega dne bomo odprli naše 
telefone 07-49-91-260 in 0749- 
91-270. Zato se obračamo tudi na 
vas, spoštovani bralci in bralke, in 
vas prosimo, da pomagate nesre
čni družini. Hvaležni vam bomo 
vsi, še posebno pa otroci, ki so še 
enkrat, ne krivi ne dolžni, najbolj 
nesrečni. K.M.

Proglasili “Naj” atlete
Čatež - V tradicionalni 

silj * so Prc<J dnevi progla
se ajkl()^e slovenske atlete, atleti- 
df0^n trenerje. O nagrajencih po
pa s neie Pišemo na 10. strani, sicer 
vpjs ,Se nied nagrajence tudi letos 
Sv°ie '30savs*<' at^et’ 'n trenerji. Za 
Pii L neura°mo in vrhunsko delo 
je] [U.[X>sekino priznanje AZS pre- 
Nq p Profesor Leopold Rovan. 
ŽiŠke°t0grafiji Je izbran cvet bre- 
lii j F1T, vključno s Simo- 
$ta * riniožem Kozmusom, ki 
^čpe'a P° štiri rekorderske 
kajti m’ Prc,f. Rovan pa manjka, 
stvU >Je®a Je čakal sedež pri vod- 
*et°SnVeZe' Naziv “Naj atlet” je 
atletirr;nPada' kgorju Primcu, “Naj 

Ja Pa je Alenka Bikar.

Gl^smavlier
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-HITRA'IN KVALITETNA 
IZDELAVA OIOPTRUSKIH OČAL 

TUDI ISA RECEPT OKULISTA 
-ŽELO UGODNE CENE 

DiOPTfiUSKiH OKVIRJEV.
VELIKA IZB ISA IM 

STROKOVNO SVETOVANJE

OBIŠČITE NAS IM SE PREPRIČAJ FB
t«L:07 499 31 31

Z BSE moramo živeti
Slovenija, Posavje-Potem ko Švici. Ob tem se je pojavila vrsta no za prehrano ljudi, in kako po

je minister za kmetijstvo Franci odprtih vprašanj; kako ukrepati na magati rejcem ter živilsko prede- 
But javnosti sporočil, da obstaja kmetiji, kjer je bila odkrita obole- lovalni industriji, če bi zaradi po- 
sum, da imamo BSE tudi v Slove- la krava, in tudi sicer, da bi pre- java BSE prišlo do velikih eko- 
ntjt, zdaj že vemo, daje rezultate prečili širjenje. Kako prepričati nomskih posledic, 
hitrega testiranja v Sloveniji potr- domače in tuje potrošnike, da je
dil tudi referenčni laboratorij v slovensko meso kljub vsemu var- na strani 3

VELIKA NAGRADNA IGRA
Radio Brežice, Radio Sevnica in časopis SavaGlas 
nagrajujejo stare in nove naročnike časopisa SavaGlas.
\arop|io se do 25. decembra in sodelovali boste*

v veliki nagradni igri!

P< TPV AVTO Di-aire
Bwm Gonim 11.82fOB*mir
T*1 #W1W.r <*>4TO4

/Vara/on
BOGATE NAGRADE

2 \ TELEVIZOR ZNAMKE BEKO 

L X KOLO. PODJETJE MARATON BREŽICE 

IX VUF.M V OZILA RENAULT ZA G DNI; TPV AV TO BREŽICE 

I XIISKALNIK EPSON; PODJETJE M&D ŠPtLER KD. KRŠKO 
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BOG ATE NAGRADE TRGOVTN PC TA BI KRŠKO

Poslovni
Center l

_EN OSTALE LEPE NAGRADE
Krško —Štefan«^

K** ta ii*

Javno žrehanjc bo 27. decembra od 16. ure dalje v PC TA BU Krško. 
Zabavat nas bo ANSAMBEL SLOVENSKI ZVOKI.
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Avtocesta pogojuje prostorske akte
Brežice - Preko prostorskih aktov je zadnjo redno sejo v Brežicah zaznamovala nova avtocesta. Občina 
ima zagotovila, da bo posavski odsek zgrajen do leta 2004, prioriteto kot mejna kontrolna točka pa ima 
tudi izgradnja prehoda Obrežje, ki naj bi bil povsem dokončan do konca prihodnjega leta.

Da bi država lahko začela z 
gradnjo nove avtoceste na odseku 
Krška vas - Obrežje, mora občina 
urediti nadomestna zemljišča za 
t.i. “rušence”, ki se morajo zaradi 
gradnje in poteka trase preseliti. 
Večino naj bi, po uskladitvah s 
prizadetimi, umestili v novo na
selja ob Savski poti na Čatežu, za 
katerega so potrdili osnutek zazi
dalnega načrta. Center za razvoj 
Posavja Brežice je doživel grajo 
na pripravo materiala, a seje izka
zalo, da je pred svetniki njihovo 
delovno gradivo in ne končni 
“zazidalec”.

Kljub temu so opozorili na 
nedoslednosti, razpravljali so o

poplavnosti področja in zunanjem 
videzu bodočih stanovanjskih hiš 
ter osnutek potrdili. V nadaljevan
ju so za eno “rušenko” na njeno 
željo sklenili, da odprodajo zem
ljišče na robu mesta, kot krovni 
predlog iz svežnja pa potrdili tudi 
prerazporeditev sredstev znotraj 
postavke prostorskega planiranja 
v dovoljeni višini 2 milijona SIT, 
s katerimi naj bi izvedli že dogo
vorjeni odkup prej omenjenih 
zemljišč.

Te bo potrebno še komunalno 
opremiti, zato po obrazložitvi taj
nika občine Ferda Pinteriča po
tekajo pogajanja z DARS-om za 
sofinanciranje, na teh parcelah pa

bodo svoje morali reči še arheolo
gi. Roki so kratki, saj naj bi tam 
prihodnje leto že stale nove hiše.

Prvak opozicije mag. Vizjak je 
večkrat opozoril, da bi morala 
gospodarjenje s stavbnimi zem
ljišči po zakonu prevzeti poseb
na javna gospodarska služba, 
svetnik Škrlec pa mu je dal prav 
v tem, da se temu poglavju pre
malo posvečajo in da tudi ni veli
ko priložnosti, da bi opozorili, da 
v občinski upravi kaj ne velja.

Sejo so sklenili s potrditvijo 
osnutka lokacijskega načrta za 
napajalni plinovod Krško - Bre
žice.

Suzana Vahtarič

Cesta še vedno v gradnji
Bizeljsko - Regionalna cesta skozi Bizeljsko proti Bistrici ob 
Sotli bi morala bila dokončana do minulega tedna. A so dela 
podaljšana, enako cestna zapora.

Z 19. novembrom naj bi po septembrskih predvidevanjih investitorja 
dokončali ureditev 550 metrskega odseka do kleti Pinterič od središča Bizelj
skega. A kot kaže slika na terenu, je zdaj urejeno le ozko grlo, ki ga je 
predstavljal mostiček. Promet so minuli teden sicer sprostili, a le za osebna 
vozila po enem voznem pasu ob poteku del. Uradno Direkcija za ceste še 
vedno obvešča o popolni zapori ceste z obvozi do 10. decembra. In sicer za 
osebna vozila in avtobuse obvoz poteka na relaciji Bizeljsko-Orešje-Bistrica,

za tovorna vozila pa Bistrica-Podsreda-Brestanica-Krško-Brežice-Bizeljsko.
Predsednik Krajevne skupnosti Bizeljsko Rok Kržan opozarja na še vedno 

odprta vprašanja ureditve kanalizacije, pločnika in razsvetljave. Projekt je 
sicer ovrednoten na 212 milijonov SIT, delež občine Brežice je 10,5 milijo
na, poravnala ga bo v letu 2002. S.V.

I Oblina Krško
Občinska uprava

■ Cesta krških žrtev 14, 3270 Krško, Slovenija 
tel.: 07 / 49-31-279; fax: 07 / 49-22-221

OBVESTIL O
Občina Krško je skupno s Stanovanjskim skladom
R Slovenije zaključila izgradnjo stanovanjske 
soseske na Kovinarski ulici v Krškem.

Stanovanja so neprofitna,
oddana pa bodo na podlagi

RAZPISA ZA ODDAJO
NEPROFITNIH STANOVANJ V NAJEM,

kije objavljen na oglasni deski na Občini Krško, 
Cesta krških žrtev 14 v Krškem.

Rok za prijavo na razpis bo odprt od 23.11.2001 
do vključno 3.12.2001.

Obrazce vlog in vse informacije lahko interesenti 
dobijo v pisarni 406 občinske upravne stavbe na 
Cesti krških žrtev 14 v Krškem osebno ali
po telefonu 49-31-279 ali 49-31-295.

■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■NI

Posavska
izpostava ostaja

Ljubljana - Državni zbor (DZ) 
je opravil z drugo obravnavo 
predloga zakona o plačilnem 
prometu. Pri tem so v zakonsko 
besedilo na predlog skupine po
slancev s prvopodpisanim mag. 
Andrejem Vizjakom vnesli tudi 
rešitev, da se izpostave agencije 
za javnopravne evidence in sto
ritve praviloma določijo v vsa
ki statistični regiji.

Vlada bo namreč na podlagi 
zakona o plačilnem prometu do
ločila izpostave Agencije za jav
nopravne evidence in storitve 
oziroma podružnice Uprave za 
javna plačila. Njihovo število naj 
bi bilo odvisno od racionalnega 
organiziranja obeh institucij, teri
torialne dostopnosti oz. pokri
tosti, obsega dela, strokovnega 
kadra in prostih kapacitet Agen
cije za plačilni promet. Tudi ma
tični finančni odbor je v predlogu 
pred obravnavo zagovarjal le 8 iz
postav, kar pomeni, da se bi se 
uresničile nekajletne govorice o 
združitvi posavske agencije za 
plačilni promet z novomeško.

Amandma vložen v imenu klu
ba posavskih poslancev, ki so ga 
med 13 poslanci podpisali vsi 
štirje posavski, Avšič, Kelemina, 
Janc in Vizjak, DZ pa potrdil, 
vladi predlaga, naj te izpostave 
oz. podružnice določi znotraj 
dvanajstih statističnih regij Slove
nije in s tem zagotovi enakovred
no dostopnost storitev uporabni
kom. STA/S.V.

H
STARSI POZOR!
V nedeljo, 2. decembra, 
bo ob 17. uri v hotelu 
Sremič v Krškem 
predavanje z naslovom 
"VZGAJAJMO Z 
LJUBEZNIJO IN 
ZAUPANJEM".
Svoje razmišljanje in 
izkušnje o vzgoji bosta 
predstavila zakonca 
Scott in
Jayne CUIDON,
Američana, ki s svojimi 
šestimi otroki živita in 
delata v Zagrebu. 
Predavanje bo v 
angleškem jeziku in bo 
simultano prevajano. 
Vljudno vabljeni vsi, ki 
vas problematika 
starševstva zanima.
Vstop bo prost!

posavske mušice

Vse bolj vabljiv zunanji blišč
Dobro obveščeni pravijo, da bo v vseh treh posavskih občinskih središčih kmalu preostajalo poslovnih 

in.prodajnih prostorov. O tem se seveda lahko prepričajo prebivalci mest, slučajni obiskovalci, potrošniki 
in meščani ob obisku domačih krajev. Skratka, prostorskih zagat nikjer v posavskih občinah naj ne bi 
bilo več!

V Brežicah pravzaprav niso nič več posebnega vedno nove opuščene trgovine in prazne izložbe v 
samem starem mestnem jedru ali nakupovalnem središču okrog Intermarketa. Kako dolgo bodo še 
samevali veliki prostori nekdaj priljubljenih prodajnih prostorov kranjskih Živil, pa Mervinovi saloni 
pohištva ter številne drobne prodajalne? Mnoge od njih pogosto zamenjajo najemnika, na kar so se 
ljudje že kar navadili. Ne morejo pa se navaditi, da občinska oblast preslabo skrbi za svojo prestolnico. 
Menda geslo “Brežičana za župana” spet oživlja, posebej še, ker različni interesenti ne morejo najti 
skupnega jezika za koriščenje nekdanje mestne hiše, nazadnje sedeža glasbene šole. Tudi okrog pobude 
Krajevne skupnosti Brežice, da bi lepa stavba, primerno obnovljena, lahko služila za potrebe mesta in 
hkrati kot ugleden protokolarni objekt, ne pride do dogovora. Ob Bizeljski cesti kot mestni vpadnici se 
vendarle obeta gradnja poslovno-stanovanjskega objekta, nekake mestne vile nasproti Mercatorjevega 
marketa. Vprašanje pa je seveda, če se bo v mandatu sedanjega župana Vladislava Deržiča uresničila 
pobuda, da bi Brežice dobile osrednji muzej slovenske osamosvojitve. Dovolj teže za takšno pobudo 
državi daje 30 omar najrazličnejšega vojaškega gradiva, ki ga hrani Posavski muzej, njegov direktor 
Tomaž Teropšič pa je mimo tega uspel zbrati tudi največjo zbirko uniform v naši državi. Skupaj z 
bratom Mitjo sta poskrbela še za bogato knjigo o Posavju v letih 1989-1991. Menda imata še toliko 
materiala, da bo mogoče pripraviti še en podoben zbornik, pri čemer pa si zna Tomaž Teropšič zaradi 
iskanja izjav tudi na drugi strani še bolj utrditi vzdevek “jugoslovaner”.

Tudi v središču občine Krško se zna kmalu primeriti, da bodo v starem mestu kmalu zazijali prazni 
prostori. Medtem ko občina nekdanji hotel namenja glasbeni šoli, pa bodo slej ko prej opustele velike 
površine v strogem mestnem središču, saj bo z glasbeno šolo izgubilo življenjski utrip, ki je v 
popoldanskih urah že sedaj zelo skromen. Pravzaprav še vedno ni natanko dorečeno, kaj. vse bo v 
izpraznjenih prostorih starega zdravstvenega doma, srednje tehniške šole, lekarne in še nekaterih stavbah.
V sedanji zdravstveni dom naj bi se preselila uprava za obrambo - ta bi glede na število vojaških 
objektov bolj sodila v Brežice - ter center za alarmiranje in obveščanje. Država bo menda poskrbela 
tudi za druge svoje službe; v načrtu je menda nakup poslopja na CKŽ, kjer je v pritličju trgovina 
železnine, v obnovljene prostore pa bi se naselile vse inšpekcijske službe z različnih ministrstev. V 
mnogo lepše prostore, ki jih je pred leti obnovila služba družbenega knjigovodstva oziroma Agencija 
za plačilni promet, se bo na drugi breg Save preselil sklad za financiranje razgradnje nuklearke in 
njegov direktor Milan Venek. Da bi bile bolj nepozabne tudi poroke in v večjem blišču uradni sprejemi, 
država in krška občina prenavljata kapelo svetega Križa v mestnem parku. Kapela, ki ni več sakralni 
objekt, bo služila za poroke in kot protokolarni objekt. Država pa je primaknila svoj lonček tudi pri 
preurejanju vhoda v občinsko stavbo in napeljavi nove klimatizacije, s čimer bodo manj vroče tudi seje 
občinskega sveta. Z vsem tem naj bi bil zadovoljen tudi direktor občinske uprave Franci Glinšek, ki bi 
sicer kot delavec uprave moral biti bolj njen “menežer”, ne pa da se po mnenju dobro obveščenih vtika 
v vse in med drugim menda tudi odloča, katere ceste bodo gradili. Celo župan Bogovič naj bi ga pri 
takih in drugačnih odločitvah komaj krotil!

V sevniški občini nenasitna država in občina nimata tako velikih apetitov kakor pri južnih sosedih-
V občini, ki bi kot najsevernejša v Posavju morala biti tudi najbolj razvita in polna blišča, pa se otepajo 
z vse težjim socialnim položajem in pomanjkanjem dobrih kadrov ter najnižjimi osebnimi prejemki 
daleč naokoli. Podjetja dejansko živijo na račun nizkih plač svojih tekstilnih delavk. Morebiti je posledica 
vsega tega tudi nekaj praznih prostorov. Dokončana, a še ne odprta tržnica, je dejansko prazna ih 
branjevke še kar naprej na ulici prodajajo prašno solato. Morda so posredi visoke najemnine, tako ko1 
v največjem objektu sredi mesta, ki ga je uspela pridobiti nekdanja predsednica občinskega izvršneg3 
sveta Marija Jazbec na račun gradnje savskih elektrarn, zdaj pa kot upokojenka uspešno rešuje tovarno 
Mont v Kozjem. Tudi v “hotelu” je namreč še nekaj prostih pisarn. Zato pa za potrebe poročnih obredov 
in kulturnih prireditev v Sevnici pospešeno prenavljajo Lutrovsko klet, vedno kaj novega pa se dogaj3 
tudi v gradu nad njo. Se pa zdaj po občinskem prazniku in odprtju cestnega odseka med Zavratcem ih 
Škocjanom Sevničani sprašujejo, kdaj je njihov Šentjanž postal občina. V nekaterih medijih se namreč 
škocjanski župan Janez Povšič kar naprej pojavlja kot župan občine Šentjanž. Povše se zaradi teg3 
seveda ne jezi, ampak rad ponovi domislico na račun župana občine Brežice Vladislava Deržiča, ki 
ima okrog sebe toliko podžupanov, kakor Povše občinskih svetnikov.

Je pa Posavje v minulih dneh doživelo svoj zvezdni trenutek; Jožko Čuk, predsednik slovenske 
gospodarske zbornice, je regiji tako pihal na dušo in hvalil enotnost najpomembnejših mož, da se j6 
vsakomur, ki pozna resnične razmere, storilo enako. Takisto se je storilo "prijateljicam” naše misS 
Rebeke Dremelj, saj jo po povratku iz Južne Afrike nič več ne nadlegujejo. V Kostanjevici se pripravljaj0 
na svoje jubileje, pri čemer je Anica Žugič tako aktivna, da v Podbočju razglabljajo, kako sploh š6 
lahko vodi njihovo šolo. Posameznike je vendarle presenetila vest. da bi Vida Ban iz Krškega lahk0 
postala generalna sekretarka slovenske liberalne demokracije. Nič presenečeni pa niso bili arheolog 
ob novih odkritjih na Obrežju ter Niko Žibret iz Krškega, ki je na račun nekdanjega poslanca I'a 
Hvalice iztržil 500.000 SIT in pravi, da gre kljub pritožbi za varno naložen denar z visokimi obrestih1' 
Senovčane tudi ni posebej presenetilo, ker se je njihova gledališka skupina tako odlično odrezala h*
14. Čufarjevih dnevih in dobila plaketo za najboljšo predstavo po izboru občinstva. V pozabo pa ]
zasliševanje direktorja JE Krško Staneta Rožmana, ki se ga je lotil neuki poslanec in predsednik 
parlamentarnega odbora Branko Kelemina. Da si ljudje vendarle žele tudi blišča in potešitev lakotl 
po kulturi, kaže primer iz Krškega. Kljub ceni 3.000 SIT za eno vstopnico so za ogled opere Nabucc° 
pošle v enem samem dnevu! Saj še ni tako hudo!?

Vlado Podgor,-šek

9. srečanje sladkornih bolnikov 
Posavja

Dušan Kaloper opozoril na L
betično stopalo in pomen prim6 

-T J

Čatež ob Savi - Društvo diabetikov Posavja letos obeležuje 10. 
obletnico aktivnega delovanja, sicer izhaja že iz leta 1982. Danes 
šteje nekaj manj kot 800 članov, skoraj tretjina se jih je zbrala 
na rednem letnem srečanju v Termah Čatež. Do leta 2025 naj bi 
se število obolelih v svetu podvojilo na približno 300 milijonov.

obutve. Dr. Kostevc-Zorko PJ , 
opozorila na številne pasti sladk1^sladkof
bolezni in kako jih preprečiti,

Zaskrbljujoče je, opozarja pred
stojnica intemističnega oddelka 
Splošne bolnišnice Brežice dr. Van
da Kostevc-Zorko, ker je razšiijena 
tako pri otrocih kot mladostnikih, 
pojavlja pa se pri 85 do 90 odstotkih 
odraslih. Namen svetovnega dneva 
diabetikov, ki ga obeležujemo 14. 
novembra, je dvig zavesti o vzrokih, 
simptomih, zdravljenju in težavah, 
povezanih s to boleznijo.

Posavski člani so se minulo sobo-

jetjem in organizacijam, ki jih v vseh 
teh letih izdatno podpirajo, med nji
mi so tudi vse tri posavske občine, ki 
društvo sofinancirajo.

Društvo diabetikov Posavja je iz
redno uspešno zadnjjh 10 let pod 
predsedstvom Ivana Živiča. V ime
nu Zveze društev diabetikov Slove-

to zbrali na strokovno družabnem sre
čanju v športnem centru hotela Top
lice. Urice druženja stajim polepšala 
Petra Božič na violini in Branko 
Rožman s harmoniko. Ob tej prilož
nosti so podelili priznanja tistim pod-

nije so mu podelili zlato plaketo. Vod
ja diabetološke ambulante, na katero 
so vezani posavski bolniki, dr. Ko
stevc-Zorko, pa je pred dnevi na 
osrednji slovenski slovesnosti preje
la posebno priznanje ob 45-letnici de
lovanja Zveze društev diabetikov Slo
venije za pionirsko delo na tem 
področju.

V strokovnem delu je dr. med.

Evidentirani tud'
Posavci

Ljubljana. Posavje -Li<
na demokracija je pred časoh’
seji sveta stranke v skladu s~/.g{C 
tom pozvala člane in 0(3 
stranke, naj predlagajo ozi 
evidentirajo kandidate za 6 ^ 
sveta stranke, za generalnežT^j- j
kretarja ter za dva podpred^ 
ka in predsednika stranke- .j, 
Hn«slei eviHpntirnnimidoslej evidentiranimi kan1 
kar nekaj posavskih. st*

Za generalnega sekretarj^j 
bila med drugimi evidenj. ^
Vida Ban in Andrej Štr,c
podpredsednika Branko -(aji j!

ci-.vkO j j
.1 jt rfii'

evidentiranimi kandidati za P

Andrej Štricelj ter Slavko ? J 
Andrej Štricelj pa je tudi j,

sednika stranke.
ndidati za F
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BSE tudi v Sloveniji

Veliko neznank, izogibajte se črnini zakolom
Slovenija, Posavje - BSE ali kot radi rečemo “bolezen norih krav” (veterinarji tega izraza ne odobravajo) se je pojavila tudi v Sloveniji. Pri ljudeh večjega preplaha ni povzročila, tudi v 
državah EU, kamor izvažamo naše meso, ne, so se pa ustrašili naši prvi sosedje Hrvati in začasno prepovedali uvoz slovenskega mesa, sledili so jim še drugi iz nekdanje Jugoslavije. Kmetje 
se bojijo ekonomskih posledic, minister But jim je obljubil pomoč države in poudaril, da se bomo z BSE morali naučiti živeti.

Kaj je BSE?
Če latinski izraz, ki ga označu

jemo s kratico BSE, prevedemo, po- 
rneni govejo spužvasto bolezen 
možganov. Najprej se je razvila v 
Angliji. Tam so namreč sežigali s 
praskavcem obolele ovce, ker pa 
mesno kostne moke niso dovolj 
toplotno obdelali (najmanj 130 sto
pinj C in pod pritiskom 3 bare) in 
jo kljub temu krmili govedu, je 
prišlo do okužbe s prioni. Prion ni 
ne virus, ne bakterija in ne parazit, 
je nekaj posebnega, živa beljakovi
na, ki razpade šele pri omenjeni vi
soki temperaturi in šele takrat ni več 
možna okužba, pojasnjuje pomoč
nik direktorja Veterinarske uprave 
kS in hkrati republiški veterinarski 
inšpektor Hinko Maver. Dodaja še, 
da smo v Sloveniji vedno predelo- 
vali mesno kostno moko pri tako 
visoki temperaturi in pod takšnim 
Pritiskom, tako naša mesno kostna 
ntoka tudi takrat, ko jo je še bilo 
dovoljeno krmiti, ni mogla biti pov- 
fročitelj BSE. Inšpektor Maver tudi 
Zatrjuje, da vsa skladišča z mesno 
kostno moko veterinarji strogo nad
zorujejo in ne more priti do zlorabe. 
Sicer pa v Sloveniji že od leta 1996 
velja prepoved krmljenja mesno ko
stne moke prežvekovalcem, da ne 
ki prihajalo do zlorabe, pa od leta 
*000 velja prepoved krmljenja mes- 
«0 kostne moke katerikoli živali.

samo v enem primeru so bolezen 
odkrili pri živali, mlajši od 24 mese
cev, zagotovo pa se pokaže po 30 
mesecih.

Primerjava BSE s 
slinavko in parkljevko

Metode odkrivanja
Do leta 2001 so se izvajali histo

loški pregledi; to pomeni, da se je 
ob zakolu odvzelo možgansko tki
vo, ki so ga obarvali in pregledali

Tako BSE kot slinavka in parkl
jevka sta v zadnjih dveh letih pre
strašili slovensko in svetovno jav
nost. Če BSE primerjamo s slinav
ko in parkljevko, je sicer za člove
ka BSE bolj nevarna, če seveda niso 
upoštevani vsi ukrepi, slinavka in 
parkljevka pa za človeka ni nevar
na, se pa izredno hitro širi in lahko v 
nekaj dneh uniči živinorejo v naši 
državi.

BSE tudi v Sloveniji

Dr. vet. med. Hinko Maver

Že ko je minister za kmetijstvo 
Franci But javnosti sporočil, da ob
staja sum, da je odkrit prvi primer 
BSE v Sloveniji, je med vrsticami 
povedal tudi to, daje naš sistem nad
zora dober in da deluje, kar kaže 
omenjeni primer suma na BSE. Če 
ne bi bil dober, ga namreč ne bi od
krili. Ker je bil to prvi primer v naši 
državi, je rezultate moral potrditi še 
referenčni laboratorij v Švici in jih 
je tudi potrdil. Torej dvoma ni več, z 

. BSE se bomo morali naučiti živeti
pod mikroskopom. Zdaj opravljajo 
hitre prionske teste, ki so ravno tako 
100-odstotno zanesljivi, kar je doka
zal tudi prvi odkrit primer BSE v 
Sloveniji.

Preprečevanje bolezni

\ Sirjenje bolezni
O bolezni BSE je še vedno veli

ko neodkritega, pa vendar so razis
kave pokazale, da se bolezen razširja 
na tri načine: z mesno kostno moko, 
Z dedovanjem ali spontano, ko se 
?Ploh ne ve, kako pride do okužbe.

1

Josedanji izsledki tudi kažejo, da
Za bolezen niso dovzetne vse živali, 
^pak le tiste z genskimi motnjami.

Klinični znaki
Podobni so steklini. Žival se ob

naša nenormalno, zaznamo nekoor- 
a'nirano hojo, včasih je pretirano 
^'ma, včasih pretirano eksploziv
na- Žival hujša in na koncu vedno 
P°gine, bolezni se ne da ozdraviti, 
nkubacijska doba je od 3 do 6 let;

Bolezen preprečujemo, če upo
števamo vse predpisane ukrepe, ki 
so usklajeni tudi z ukrepi držav EU, 
kjer velja prepoved krmljenja z mes
no kostno moko, toplotna obdelava 
mesno kostne moke pn temperaturi 
najmanj 130 stopinj C in pod pritis
kom 3 bare. Zelo pomembno pa je 
tudi označevanje živali, ki omogoča 
ugotavljanje izvora in sledljivost 
živali, če slučajno do okužbe vendar
le pride. Z označevanjem govedi 
smo v Sloveniji začeli v začetku le
tošnjega leta. Nekateri rejci so ga 
sprejeli z negodovanjem, ker med 
drugim pomeni dodatne stroške, 
vendar pa je nujno potrebno, ne le 
zaradi EU, ampak tudi zaradi naše 
varnosti pri prehrani.

tudi v Sloveniji, je minister But sku
šal pomiriti Slovence.

Ni pa uspel pomiriti sosedov 
Hrvatov, ki so takoj prepovedali 
uvoz slovenskih živali, govejega me
sa in izdelkov iz njega, sledili pa sta 
jim še Makedonija in Črna Gora. Ob 
tem je zanimivo, da Hrvati sicer op
ravljajo testiranje, vendar v bistveno 
manjšem obsegu, Makedonci in 
Črnogorci pa sploh ne. Toda svoje
ga mesa se ne bojijo, bojijo pa se 
našega, ki je testirano, kar zagotav
lja varnost. Nam pa še vedno verja
mejo Italijani, ki so prepričani, daje 
slovensko meso kakovostno in var

Angliji in Franciji naredili “paniko”, 
s tem pa več škode kot koristi.

Po nekaj dneh je bila ustanovlje
na posebna delovna skupina za BSE, 
v kateri sodelujejo predstavniki Mi
nistrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano, veterinarske uprave, ži
vilske industrije, kmetij sko-gozdar- 
ske zbornice, sindikata kmetov in 
združenja govedorejcev in predstav
niki Ministrstva za zdravje.

Delovna skupina se bo odslej se
stajala dvakrat tedensko, cilj dela 
skupine pa je intenzivno medseboj
no informiranje in razprava o more
bitnih ukrepih. Po Butovih besedah 
je oblikovanje takšne skupine po
trebno in pravilno, predvsem zaradi 
nujnega pretoka informacij.

Člani delovne skupine bodo raz
pravljali o morebitnih ukrepih na 
treh ravneh, in sicer o ukrepih za od
pravo morebitnih ekonomskih pos
ledic, drugi sklop ukrepov je pove
zan z veterinarskim področjem, tret
ja raven ukrepov paje s področja ko
municiranja z javnostjo.

Kljub vsemu je pričakovati 
ekonomske posledice, ki jih bodo 
najbolj čutili rejci in živilsko prede
lovalna industrija. Minister But je 
obojim obljubil podporo države, če 
bodo meje za slovensko meso os
tale zaprte še naprej, hkrati paje obl
jubil, da si bo prizadeval prepričati 
tujce, da sprostijo uvoz. Po njegovih 
besedah je v prvem tednu, desetih 
dneh, bil zaznan 10 do 15-odstoten

vom BSE v Sloveniji zaradi nizkih 
cen mesa srečevali s težkim eko
nomskim položajem, zato bo na 
klavnice poskušalo vplivati tudi GIZ 
Meso-izdelki. Sicer pa tudi Vrisk 
zagotavlja, da so slovenski potrošni
ki vami in da na policah trgovin in 
mesnic še nikoli ni bilo bolj vame-

padec prodaje govedine.

Strah in dvom rejcev

no, zato uvoza niso .ustavili. Temu 
pritrjuje tudi evropski komisar za 
kmetijstvo Franz Fischler, ki seje 
pred kratkim v Gradcu srečal s kme
tijskimi ministri Avstrije, Madžar
ske, Hrvaške in Slovenije. Še več, 
zatrdil je, da po njegovem mnenju 
evropsko meso nikoli doslej ni bilo 
tako varno in hkrati obsodil tudi ev
ropske medije, ki so menda pred 
dvema letoma ob izbruhu bolezni v

Kmetje trdijo, daje upad proda
je govejega mesa precej večji. Od
kup goveda v prvih dneh. naj bi po 
njihovo upadel za 40 do 50 odstot
kov. Realno stanje bo mogoče oceni
ti v naslednjih dneh in na podlagi 
teh ocen bodo na Kmetijsko gozdar
ski zbornici Slovenije (KGZS) pred
lagali nadaljnje ukrepe, je napovedal 
predsednik Peter Vrisk. Kmetje se 
poleg upada odkupa goveda sreču
jejo tudi s pritiskom klavnic, ki zah
tevajo nižje cene mesa in daljše pla
čilne roke. To bo še dodatno obreme-

ga mesa.
KGZS je že lani, ko seje bolezen 

BSE pojavila v Evropi, vladi posta
vila zahtevo, da bi bil sprejet BSE 
paket, ki bi omogočal sanacijo ško
de, ki je nastala, vendar brez uspe
ha. Tudi sedaj bo zbornica od vlade 
oz. resornega ministrstva zahtevala 
omenjeni paket, kljub temu da 
pričakujejo, da se bo zadeva v na
slednjih dneh pomirila in se bo od
kup goveda izboljšal. Sicer paje gle
de pomoči države Vrisk še povedal, 
daje Evropska komisija lani ob po
javu bolezni BSE odobrila nacional
no pomoč rejcem v višini 418 mili
jonov evrov v Avstriji, Belgiji, Nem
čiji, Italiji in Španiji, ki se ukvarjajo 
s pitanjem govedi. Po principu EU 
nihče ne more in ne sme izplačevati 
pomoči svojim kmetom, če to ni 
odobreno na evropski ravni, in če bo 
potrebno, bo to dovoljenje morala 
pridobiti tudi Slovenija, je prepričan 
Vrisk.

Tudi predsednik Sindikata kme
tov Slovenije Marjan Gorenc pra
vi, da je prva naloga prepričati po
trošnika, daje slovensko meso var
no, če pa bodo ekonomske posledice 
prehude, bodo morali z državo po
iskati rešitev za pomoč kmetom-go- 
vedorejcem, sicer ta panoga ne bo 
preživela.

mesecev, 49 paje bilo mlajših, ven
dar je bilo zaradi pogina tudi testira
no. Vsi testi so bili negativni.

Ob prvem potrjenem primeru 
BSE v Sloveniji po besedah direk
torja Veterinarske uprave RS 
(VURS) Zorana Kovača posebnih 
dodatnih ukrepov ne bodo sprejema
li. Usmrtili so še zadnjega potomca 
obolele krave, preostalo čredo na 
kmetiji pa bodo le opazovali. V 
Sloveniji se nismo odločili za drugo 
obliko ukrepov, kjer celotno čredo 
usmrtijo in neškodljivo zažgejo, ker 
ta način lahko privede do prikrivan
ja bolezni, kar paje seveda izredno

Kako spoznamo
varno meso?

Ukrepi ob prvem 
primeru BSE

nilo kmete, ki so se že pred poja-

V Sloveniji je bilo v letošnjem 
letu opravljenih preko 26.000 hitrih 
testov, kar je državo skupaj z opre
mo posebnega laboratorija in kadrov 
stalo preko 5 milijard SIT. V Slov
eniji na BSE testiramo vso govedo, 
starejše od 30 mesecev, če pa žival 
pogine prej, jo prav tako testirajo na 
BSE.

V Posavju je bilo lani opravljenih 
687 pregledov živali, starejših od 30

Najbolj pomembno je, da se 
na daleč izognemo črnih zakolov, 
kjer meso ni veterinarsko pregle
dano, in je veliko veijetnosti, da 
pride do okužbe z BSE ali katere 
druge bolezni, ki se prenaša na 
človeka.

Meso, ki je veterinarsko pre
gledano, je tudi označeno z ži
gom, in na to moramo biti pozo
rni, ko ga kupujemo. Od mesaija 
lahko zahtevamo, da nam pokaže 
žig, tudi če kupujemo mleto me
so, lahko zahtevamo, da nam me
sar odreže od kosa z žigom.

Za varno meso 
obstajata dva ži
ga, okrogel in / 
ovalni; z okro- j 
glim je označe- \ 600 
no meso, prede
lano v obrtnih obra
tih, z ovalnim je označeno meso 

iz industrijskih 
SI '''v obratov, kije

M-600 ) {jhfC
voz v države 

EU. Obstaja še 
žig za meso iz kmetijskih obra
tov, toda v Posavju zaenkrat ni 
nobenega takega obrata, morda 
bo v kratkem registriran prvi.

Jelica Koršič

V;l|i Lončar, kmet iz okolice 
c 'n'ce: Slovenski primer okužene 
, aye, če res ni uživala kostne moke, 
^ e' da stroka pravzaprav ne ve toč- 
jV °d kod bolezen pride na žival. 
, °žno, da je razlog v kakšni kon- 
^etni stvari, kije sestavni del krmil.

Je so zdaj strokovnjaki, ki vedo
lr°ma bi morali vedeti, iz česa je 

Posam, Jlezno krmilo?! Ti strokovnjaki
^amreč na kmetije “pripeljali” kr- 
la V ^a^a krnetUa dolgo ni pozna-
hkv S^e mo^e’ k° Pa smo se Počeli
bi] 2 mlečno proizvodnjo, je 
*ati na^’n krmljenja pravzaprav

oved stroke, sicer po njihovem 
v enju y mleku ni hiln dovoli maščob h V m'elcu m bi*0 dovolj maš- 
b, bi^kovin ter ostalih vsebnos-
VtS0 Pripomogle k višji ceni za
vse?ta ^?anes Pa _ kot da je kmet 

§a kriv, stroka o tem nič!

Roman Kostanjšek, živinore
jec s Sromelj: Ni mi jasno, kako 
se je lahko bolezen pojavila v 
držayi, če kmet trdi, da ni uporabljal 
kostne moke. Vsekakor je izvor 
vprašljiv in ne vem, če so si strokov
njaki na jasnem o tem. Vseeno mis
lim, da so kontrole v naši državi 
dobre in zato ne bi smelo priti do 
preplaha. Vsekakor treba upoštevati 
preventivo, sam podpiram označe
vanje govedi in sledljivost in mis
lim, da je to dobro organizirano. 
Mediji kot mediji, enako kot politi
ki, napihujejo zadeve, je pa prav, 
da javnost izve, s čim ima opraviti, 
tako da je to dvorezen meč. Tudi 
sam imam zdaj nekaj glav za odda
jo, padca cene še nisem občutil, si
gurno pa bom. Ko se ukvarjaš samo 
s tem, je pomemben vsak tolar.

Viki Zupanc, mesar iz Bres
tanice: Zdaj, ko so potrdili pri
mer bolezni norih krav tudi v 
Sloveniji, pri naših potrošnikih ni 
takega preplaha in panike, kot je 
bilo to opaziti pred časom ob 
prvih primerih te bolezni po 
Evropi. Določene stranke sicer 
kupujejo manj govejega mesa, 
vendar večjega strahu med ljud
mi ni opaziti. Večina potrošnikov 
kupuje govedino, kot so jo pred 
pojavom bolezni. Nimajo tudi 
nobenih posebnih zahtev, le ne
kateri včasih vprašajo po izvoru 
živali. Mislim pa, da se bolezen 
norih krav ne bo širila naprej, saj 
imamo pri nas dober nadzor 
klanja živali. Zdi pa se mi, da bi 
morali bolj nadzorovati prehra
no živali.

Marija Štos, upokojenka iz 
okolice Bizeljskega: Ob pojavu 
BSE verjetno reagiramo vsi po
dobno, daje občutek nelagodja. To 
dejstvo še poveča zapiranje mej za 
izvoz govedine. Mi smo jo uživali, 
ko seje o bolezni na Irskem začelo 
govoriti in jo še vedno bomo. 
Vsekakor pa se bomo omejili na 
mesnice in trgovine, kjer je meso 
pregledano. Verjetno jih bo veliko 
za tako odločitev, čisto s socialne
ga vidika, če bodo padle cene. 
Označevanje mesa na splošno ne 
poznamo dobro, se bo pa marsi
kdo o tem zdaj poučil. Slovenskim 
strokovnjakom in testiranjem jaz 
verjamem, saj pravijo, da so kon
trole zelo dobre glede na Evropo. 
Verjeti jim moramo, saj kontrolira
jo tudi zase.

Franci Žveglič, umetnostni 
rezbar iz Sevnice: Nedelja brez 
goveje juhe ni prava nedelja! 
Seveda jem govedino in tudi slo
venski primer nore krave me od 
tega ni odvrnil. Verjamem nam
reč, da so kontrole, ki jih zadnje 
leto izvajajo v naši državi, zanes
ljive. Danes se mi ne zdi rizično 
uživati govedino, kupljeno v mes
nici, saj je to meso pregledano in 
označeno. Vprašanje pa je, kaj 
smo pojedli pred desetimi, petnaj
stimi leti, ko je bolezen izbruhni
la v Evropi, pa mi nismo niti vede
li niti Slovenija ni imela zaščitnih 
ukrepov. Meso smo uvažali in 
čisto mogoče je, da je bilo oku
ženo. Toda za nazaj se je brez 
pomena jeziti, se ne da ničesar 
popraviti.

Marija Flis, upokojenka iz 
Brestanice: Tega, da imamo tudi 
v Sloveniji potrjen primer bolezni 
norih krav, se ne bojim in ne vpli
va na mojo odločitev glede naku
pa govejega ali kakšnega drugega 
mesa. Ne glede na zadnje razis
kave je govedina še vedno na naši 
mizi, še vedno jo jemo, kot smo jo 
prej. Meso kupujemo v mesnici in 
prepričana sem, daje to meso vete
rinarsko pregledano in da ni pre
plaha, da ne bi bilo varno za pre
hrano. Pregledano meso mora biti 
označeno s štampiljko, kar opa
žam tudi v mesnicah, kjer govedi
no kupujem. Mislim, da slovenski 
veterinarji dobro opravljajo svoje 
delo ter da v naših mesnicah in tr
govinah ne bodo prodajali okuže
nega mesa.
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Posavsko podeželje in evropska unija
Krško - Regijski pospeševalni center Posavje je v Krškem organiziral delavnico na temo Posavsko podeželje in Evropska 
unija. Janja Kokolj Prošek, pri kmetijskem ministrstvu vodja sektorja za strukturno politiko in razvoj podeželja, je pred
stavila program SAPARD, dr.Marko Koščak, prav tako s kmetijskega ministrstva pa projekte razvoja podeželja. V Posavju 
je na dobrih 16 tisoč hektarjih obdelovalnih površin aktivnih 4835 kmetij in tržno organizirane le 60 odstotkov pridelave.

Iz programa Sapard je doslej 
Slovenija od evropske unije iztr
žila zelo malo. Tudi letos ostaja 
od 15 možnih podpora zgolj šti
rim ukrepom, ki so najbližji cil
jem, opredeljenim v strateških do
kumentih slovenskega razvoja 
kmetijstva. Tako pravzaprav od 
lani ni sprememb v letošnjih pro
moviranih ukrepih, ki so inves
ticije v kmetijska gospodarstva, 
prestrukturiranje živilsko prede
lovalne industrije, podpora razvo
ju turizma na podeželju ter pod
pora izboljšanju podeželske in
frastrukture. Sredstva bo upravi
čencem delila Agencija za kme
tijske trge in razvoj podeželja.

Programi bodo v Uradnem lis
tu razpisani v naslednjih tednih, 
prva sredstva pa bodo upravičenci 
prejeli komaj v marcu 2002. Ob 
tem Kokoljeva poudarja, da bodo 
vse prispele vloge kar trikrat pre
verjene. Kmetijska inšpekcija bo 
na terenu preverila verodostojnost 
vloge, sledil bo pregled med izva
janjem investicije in nato še pre

veritev plačanih računov po nje
nem zaključku. Višina nepovrat
ne pomoči, tako najnižja kot naj
višja, je odvisna od obsega inves
ticije ter v razmerju z lastnimi 
sredstvi upravičenca. Prednost 
programa Sapard je, da so razpisi

odprti in sukcesivno obravnavani, 
pravi Kokaljeva in opozarja, naj 
nihče od upravičencev ne prične 
z investicijo, dokler nima v rokah 
sklepa, da so mu dodeljena sred
stva.

Bolj kot pri programu Sapard

prihaja do sprememb pri politiki 
razvoja podeželja. Programe CR- 
POV (Celostnega razvoja pode
želja in obnove vasi) tako nado
meščajo regijski programi, kar je 
nekako v duhu evropske usmeri
tve. Čeprav Slovenija uradno še 
nima regij oziroma pokrajin, se 
obravnava za regijskega tisti raz
vojni program podeželja, ki zaje
ma vsaj 100.000 prebivalcev. 
Dr.Koščak opozarja na potrebno 
vzajemno podporo vseh organizi
ranih subjektov v širši lokalni 
skupnosti, ki se odločijo za pro
moviranje tamkajšnje kulturne 
dediščine ali blagovne znamke 
kmetijskih proizvodov.

Če se na podeželju ne bodo ro
jevale dobre ideje o možnih do
polnilnih dejavnostih in skozi to 
o potencialnih delovnih mestih, iz 
evropskega kmetijskega sklada ne 
bomo prejemali, ko bomo v skup
nosti, temveč bomo vanj kot dr
žava le vplačevali.

Branka DernovšekNataša Šterban Bezjak iz RPC Posavje in dr.Marko Koščak

Zbornik kot spomin in opomin
Brežice - Med pomembnejše dogodke ob letošnjem praznovanju 10-letnice samostojne 
slovenske države sodi tudi izid spominskega zbornika Posavje v letih 1989-1991. Pripravila 
sta ga mag. Tomaž in Mitja Teropšič, ki sta zbrala spomine 75 domačih avtorjev na usodne 
dogodke ob nastajanju samostojne slovenske države.

V zborniku so opisani dogodki 
v Posavju v obdobju pred, med 
in po slovenski vojni in je zato 
dragocen prispevek k razumeva
nju časa in dogodka izpred de
setih let. Avtorji iz Posavja so raz
lični, zajete so vse strukture te
danjega časa, od predstavnikov 
teritorialne obrambe, vojakov, po
litikov in gospodarstvenikov, no
vinarjev, celo otrok, torej od naj
višjih predstavnikov do prepros
tega vojaka in človeka. To je, me
ni mag. Tomaž Teropšič, izred
nega pomena, pa tudi dejstvo, da 
je v zborniku zajeto gradivo z dru
ge strani.

Delo predstavlja enega temelj
nih kamnov za znanstveno obde
lavo, ki jo želi mag.Teropšič na
daljevati, hkrati pa prinaša enega 
najtehtnejših argumentov za mu
zej slovenske osamosvojitve v 
Brežicah, meni v recenziji znan
stveni svetnik ZRC SAZU

doc.dr.Stane Granda.
Mitja Teropšič, ki gaje vojna 

vihra našla na mestu načelnika 
25. območnega štaba teritorialne

Brata Teropšič, Tomaž in Mitja

obrambe Brežice, je poudaril vlo
go in pomen Posavja kot mejnika 
obrambe Slovenije. Urednika 
knjigo posvečata vsem bojevni
kom za svobodno Slovenijo, me
nita pa, da bi tak dogodek morali 
obeležili tudi s spomenikom.

Zbornik sta izdala Posavski 
muzej Brežice in Zveza veteranov 
vojne za Slovenijo - pokrajinski 
odbor za Posavje, izdatno so ga 
podprle vse tri občine, .Zveza ve
teranov vojne za Slovenijo in 
območno združenje Brežice, Mi
nistrstvo za obrambo in večji po
savski gospodarski subjekti. Ust
varjalci ga bodo razposlali vetera
nom, šolam in knjižnicam, manjši 
del bo v prosti prodaji. In kot 
menijo strokovnjaki, knjiga s sko
raj 400 stranmi in bogatim fon
dom slikovnega gradiva, še zdaleč 
ni lokalno branje.

Suzana Vahtarič

Kozjanski park obeležuje 20 let delovanja
Podsreda - Strokovna ekipa, ki na čelu z direktorjem Francijem Zidarjem vodi javni zavod 
Kozjanski park, je motivirana z enim samim ciljem - kako tukajšnjim ljudem omogočiti 
solidno življenje z ohranjanjem te zaščitene krajine. Zato se povezujejo z domačimi in tujimi 
strokovnjaki in razvijajo različne projekte. Eden takšnih je ohranjanje visokih suhih travni
kov, bogatih z ogroženimi rastlinskimi vrstami.

Na pobočjih preko 700 metrov 
visokega Vetmika' in Oslice znotraj 
Kozjanskega parka so po pčstrosti 
rastlinja eni najpomembnejših suhih 
travnikov v Sloveniji in osrednji 
Evropi. Tod še najdemo ptiča kosca 
in več vrst orhidej, ki so sicer na 
rdečem seznamu ogroženih vrst v 
skoraj vseh evropskih državah. Pro
jekt ohranitve 500 ha teh travnikov 
je naredil Bernard Goršak, koordi
nacijo med sodelujočimi strokovnja
ki pa vodi Martin Vernik.

Travnike bodo s projektom rešili 
pred zaraščanjem, s pašno-košnim 
sistemom brez uporabe dušičnih 
gnojil pa se lahko tamkajšnje kmetije 
lotijo bio-živinoreje. Lastniki teh trav
nikov bodo dobili odškodnino za iz
pad sena, ker ne bodo smeli umetno 
gnojiti za večji donos ob košnji. Meso 
živine, ki bo hranjena na teh pašnikih, 
bo vsekakor dobilo certifikat “bio”,

ki bo prodajano pod posebno bla
govno znamko. Sicer pa Kozjanski 
park razvija blagovno znamko “So
žitje" za vse pridelke s tega področja, 
zaenkrat pa so najbolj znana jabolka 
s stoletnih jablan.

Povpraševanje za bio hrano v Slo
veniji je še vedno večje od ponudbe. 
To je zagotovo trž
na priložnost za 
ljudi, ki danes ži
votarijo, jutri pa 
lahko zares zaživi
jo znotraj Kozjan
skega parka. Ob 
prazniku kozjan
skega jabolka je 
bilo na stojnicah v 
Podsredi za 50 ti
soč DEM prome
ta, pa še zdaleč ni
so prodajali vsega, 
kar takšno obmo

čje trgu lahko ponudi.
Projekt zaščite visokih suhih 

travnikov predvideva še učno pot in 
trajno varovanje območja s progla
sitvijo območja “Natura 2000”. To 
paje idealna podlaga za razvoj poseb
nega tipa nenasilnega turizma, ki 
privlači osveščen tip populacije. B.D.

Bernard Goršak

Vavčerski sistem 
- subvencionirani 

sistem
svetovanja

Posavje - Vavčerski sitem je 
nov način svetovanja, ki je v 
določeni meri subvencioniran 
s strani države. Pobudnik je 
Pospeševalni center za malo 
gospodarstvo, ki je pripravil 
zasnovo projekta in ga tudi 
vodi na celotnem območju 
Slovenije.

Izvajajo ga pospeševalni cen
tri, ki so bili izbrani na podlagi 
javnega razpisa. V Posavju sta to 
Razvojni center Brežice in Pos
peševalni center Krško.

Sistem svetovanja zajema tako 
svetovanje kot izobraževanje oz. 
usposabljanje. Upravičenci do 
programov sodijo v tri skupine - 
potencialni podjetniki, to so brez
poselne osebe, ki niso na zavodu 
za zaposlovanje, še zaposleni v 
podjetjih ter diplomanti. Prav tako 
je subvencioniranje namenjeno 
delujočim podjetjem, podjetjem z 
razvojnim projektom in pod
jetjem v poslovnih težavah.V 
tretjem sklopu se bodo prepoznali 
kmetje z dopolnilnimi dejavnost
mi in gospodinje.

Gre za to, da bodo imeli sve
tovalci na voljo določen obseg 
sredstev, ki jih bodo lahko koris
tili za storitve v okviru vavčer- 
skega sistema svetovanja. Ta kvo
ta je različna glede na ciljne sku
pine; za potencialne podjetnike je 
ta kvota 3 minimalne mesečne 
plače za obdobje 18 mesecev in 
za delujoča podjetja 300.000 SIT 
z DDV za obdobje dveh let. Upo
rabniki se morajo najprej oglasili 
pri izvajalcu na t.i. svetovalnem 
intervjuju, izpolniti vlogo za 
vključitev v vavčerski sistem 
svetovanja in skleniti pogodbo o 
svetovanju ali usposabljanju.

Cilji omenjenega sistema so 
nudenje ustrezne podpore v kri
tičnih trenutkih in pri projektih, 
nudenje perspektive ter tako 
spodbuditi razvoj podjetniške 
kulture in razvijanje podjetništva 
oziroma novo ustanovljenih pod
jetij.

Suzana Vahtarič

Čakajo nemško hišo boljši časi?
Brežice - Tako imenovana nemška hiša v Brežicah je 
ponovno na prepihu. Vendar se ji v prihodnjih letih, sodeč 
po dogovorih, ki potekajo, obetajo boljši časi.

Ideja o širjenju prostorov Okrajnega sodišča v Brežicah je očitno 
dozorela. Kaže, da bo prišlo do sporazumne rešitve med pravosod
nim ministrstvom in občino Brežice. Ministrstvo je pripravljeno v 
objekt vlagati ter urediti tudi zunanji izgled stavbe, v kateri sta kot 
najemnik še pošta in Nika. Ta občinska najemnika sicer ostajata v 
zgradbi, pravi tajnik občine Ferdo Pinterič, ostali prostori v sklo
pu nemške hiše pa bi prešli v last pravosodnega ministrstva. Prostore 
so si predstavniki ministrstva že ogledali. Predlagajo, da občina 
brezplačno prenese lastništvo na ministrstvo. Ker še 5 do 10 let 
pravosodje ne bo imelo denarja, je po besedah Pinteriča pripravlje
no na zamenjavo občinskega premoženja z državnim. In sicer je v 
igri stara trgovska šola v Brežicah pri vodovodnem stolpu.

Ker pravdanja nikoli ne zmanjka, se hiši obetajo boljši časi.

Minuli teden je po besedah občinskega pravnika Boštjana 
Podgorška med šolskim in pravosodnim ministrstvom bila izražena 
pripravljenosti za menjavo, zdaj morajo steči še uradni postopki. 
Cenitve so izdelane, menjava pa bi dobrodošla tudi ob planiranju 
mestnega jedra. Ob stari trgovski šoli, kije predvidena za rušenje, 
načrtujejo nov kare z novo zgradbo upravne enote, govori pa se 
tudi o prepotrebni garažni hiši. S.V.

DZ o novih občinah
Ljubljana - Državni zbor (DZ) je sprejel sklep o nadaljevanju 
postopka za ustanovitev novih občin in določitev njihovih območij 
Med 50 pravilno vloženimi pobudami so 4 posavske. Za ustano
vitev novih občin si iz brežiške občine prizadevata Bizeljsko in 
Dobova, iz krške občine pa Kostanjevica na Krki in Videm-Krško.

DZ bo moral postopek ustanav
ljanja novih občin zaradi lokalnih 
volitev končati najkasneje do kon
ca marca oziroma do začetka aprila 
2002. Potem ko so se poslanke in 
poslanci tokrat srečali s formalno 
pravilno vloženimi “željami”, bo 
DZ veljavne predloge posredoval 
občinskim svetom, ki naj bi podali 
svoje mnenje. Še pred koncem leta 
naj bi nato razpisal tudi t. i. poizve
dovalne referendume. Po njihovi 
izvedbi v začetku prihodnjega leta 
pa se bodo poslanci dokončno 
odločili, za koliko - če sploh - se 
bo povečalo dosedanje število

občin na lokalnih volitvah 2002.
Nekaj pozornosti so ob od

ločanju o dodatnem sklepu, ki g® 
je predlagal poslanec Jože Avši° 
(LDS), posvetili predvsem prob
lemu financiranja občin. Tako s° 
sklenili vlado pozvati, naj v čin) 
krajšem času v obravnavo predloži 
predlog novele zakona o financiran; i 
ju občin, ki gaje potrebno uveljaviti 
pred odločitvijo o referendumskih 
območjih in razpisom referen' 
durnov. Po mnenju številnih p°' 
slancev je namreč veljavni zakon0 
financiranju več kot potreben spre' 
memb. STA/S.V.

• Čestitke in mati oglasi: 07/ 373 10 10 
■ Trženje: 07/ 373 10 14, 373 10 15 

• Uredništvo: 07/ 373 10 20

e-mail: studiod@studiod.si 
glasbene želje: glasbene.zelje®studiod.si 

spletna stran: ivww.studiod.si
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150 let Gospodarske zbornice 
in 115 let Kopitarne

Slovenija, Krško - Predsedstvu Gospodarske zbornice Slovenije (GZS) se je v Krškem 
pridružil cvet posavskih intelektualcev; spregovorili so o makroekonomskih vidikih in raz
vojnih možnostih posavske regije, na slovesnosti so obeležili 150-letnico GZS ter podelili 
zbornična priznanja.

Pred 400 leti je bila v Franciji 
ustanovljena prva gospodarska 
zbornica. Po njenem zgledu pa se 
je pred 150 leti rodila tudi sloven
ska, ki ni le strokovna in psiho
loška opora svojim članom, am
pak je vpeta v vse sfere družbe
nega življenja, je na slovesnosti 
dejal predsednik GZS Jožko 
Čuk. Navdušile so ga ideje, za
pisane v osnutku razvojnega 
dokumenta za Posavje, za kate
rega imata glavne zasluge Mate
ja Jazbec in Kamil Krošelj.

Po besedah mag.Cuka Posav
je premore vrsto podjetij, ki so 
inovacija v svetu; NEK kot teh
nično tehnološki sistem je zgled, 
kako poteka upravljanje in vode
nje podjetja, nadalje Lisca, Vipap, 
Tespack, Termoelektrarna Bresta
nica,Terme Čatež, slednje bodo 
Prihodnje leto izpeljale največjo 
■nvesticijo na področju turizma, 
saj bodo začele graditi rekreacij
ski objekt v Sarajevu, vreden 50 
rnilijonov DEM.

Posavci so dobro zastopani 
ludi v državnih organih; štirje po
slanci so v državnem zboru in tu
di v skupščini GZS so trije, Mar
ko Šauta, Vili Glas in Miran 
Stanko, če ne omenjamo ostalih, 
ki so v upravnem odboru zbornice 
'n v odborih po dejavnostih.

Na slovesnosti ob 150. obletni- 
c' GZS pa so v Krškem podelili

tudi priznanja za najlepše urejene 
prodajalne v Posavju in priznan
je za poslovne dosežke v lanskem 
letu.

V skupini marketov je zmagal 
Mercator market Brežice, med 
prodajalnami s tekstilom in obut
vijo trgovina Bombi XXL Sevni
ca, med klasičnimi tehničnimi 
prodajalnami je prvo mesto osvo
jila prodajalna Gama d.o.o, Shi- 
mano servis center Krško, v 
skupini ostalo pa oddelek droge
rije v Mercatorjevem nakupo
valnem centru Krško.

Najvišje zbornično priznanje

za poslovne dosežke v lanskem 
letu je prejela sevniška Kopitar
na. Podjetje s 115-letno tradicijo 
zaposluje 236 ljudi in kar 60 od
stotkov proizvodnje izvozi, je de
jal direktor Marjan Kurnik, ki 
je prevzel nagrado.

Piko na i slovesnosti je dal 
Simfonični orkester Krško, ki je 
pod taktirko Draga Gradiška 
dokazal, da čeprav Posavje pred
stavlja le 4 odstotke v ekonomski 
teži Slovenije, pa premore glas
benike, ki sodijo v slovenski vrh.

Nada Černič Cvetanovski

Direktor Kopitarne Marjan Kurnik prejema najvišje zbornično 
priznanje iz rok predsednika območne zbornice Draga Fabjana, ploska 
mu direktor Lisce Viljem Glas, sicer predsednik odbora za priznanja.

Med mojstri obrti tudi posavski
Slovenija, Posavje - Obrtna zbornica Slovenije je prvič po 38 letih slavnostno podelila mojstr
ske diplome 187 obrtnim mojstricam in mojstrom iz vse Slovenije. Med njimi so bili tudi posavski.

Obrtni zakon, sprejet leta 1994, 
določa, da mora mojstrski izpit 
opraviti vsak, ki bo želel imeti obrt
no dejavnost. Mojstrske izpite so v 
Sloveniji pred tem zadnjič izvedli 
v šolskem letu 1962/63. Njihovo 
ponovno uvajanje seje po večletnih 
pripravah pričelo lani. Za oprav
ljanje izpitov so se prijavili 803 
kandidati za 47 mojstrskih nazivov, 
največ za naziva mojster avtome
hanik in frizerski mojster.

Iz Posavja je naziv mojstra svoje 
obrti prejelo sedem obrtnikov. In 
sicer naziv frizerske mojstrice

Martina Peterkovič iz Cumovca 
pri Sromljah, Olga Pompe iz 
Stolovnika v Brestanici in Natali
ja Blagojevič iz Sevnice. Mojstra 
avtomehanika sta Gregor Baznik 
iz Podbočja in Zvonko Tuhtar iz 
Orehovega v Sevnici. Nazive v 
svoji obrti šta prejela še Ivan 
Jelančič iz Sevnice za dimnikarst
vo ter Stojan Bautin iz Sevnice kot 
mojster očesni optik. Slovesnosti so 
se udeležili mnogi ugledni gostje, 
med drugim predsednik republike 
Milan Kučan, predsednik držav
nega zbora Borut Pahor, ministri

ca za šjalstvo, znanost in šport Lu
cija Čok in minister za delo, 
družino in socialne zadeve Vlado 
Dimovski. S.V.

Tudi pri nas 
najlepši

Posavje - V Termah Zreče 
so pretekli teden ob letošnjem 
projektu Turistične zveze Slo
venije Moja dežela - lepa in 
gostoljubna podelili priznanja. 
In sicer najboljšim v panožnih 
tekmovanjih ter prvo, drugo in 
tretje uvrščenim krajem. Ko
stanjevica na Krki je letos 
najlepši izletniški kraj, sledijo 
Zbilje in Slivna. V kategoriji 
drugi kraji pa so Artiče prejele 
drugo mesto za Podgoro in 
pred Tunjicami. V ostalih ka
tegorijah se v Posavju nismo 
najbolje odrezali, po besedah 
predstavnikov turistične zveze 
pa se iz leta v leto kaže napre
dek pri urejanju naših domov 
in okolice, kar je tudi svo
jevrsten dosežek. S.V.

Sevniška občina “bližje” 
dolenjskim

Krško - Regionalna cesta, ki ob Impoljskem potoku povezuje 
Sevniško občino s Škocjanom in Novim mestom, se etapno 
ureja že 15 let. Državni sekretar na prometnem ministrstvu 
^nton Šajna je pred dnevi prisostvoval odprtju modernizi
ranega odseka na relaciji Zavratec - Škocjan, do zaključka 
Posodobitve celotne trase pa manjkata še dobra 2 kilometra 
ceste.

Dober kilometer in pol moder
irane ceste do Štrita pri Bučki 
Je Direkcijo za ceste kot investi
ra stal 181 milijonov SIT, od 
te§a je šlo za gradbena dela 166 
iijonov, ostalo pa za projekte 
n nadzor. Tako visoki stroški za 
ako kratek odcep so nastali zato, 
er je bilo potrebno regulirati po- 

Vejer, zgrajeni so bili štirje

podjetja Novo mesto kot izvajal
ca del, poslanca Anderlič in Pe
terle, gostitelj škocjanski župan 
Janez Povšič pa je povabil še ko
lega iz sevniške in krške,občine. 
Skupna želja treh županov je 
namreč, da v prihodnjem letu do
bita asfaltno prevleko še dobra 
dva kilometra ceste, ki sta na 
omenjeni relaciji v zelo slabem

je ceste Škocjan - Zavratec

bi,0sčati prepusti. Poleg tega je 
be° Potrebno urediti tudi prikljuo- 
sk^ Parcele °k samicest' in P°lj-

v j ^‘ložnostne svečanosti ob no- 
^U so se udeležili še predstav
il 1 direkcije in Družbe za držav- 

Ceste, predstavniki Cestnega

makadamskem stanju, teritori
alno pa spadata pod občino Sev
nica. Ko bo opravljeno tudi to, 
bomo šele lahko govorili o močno 
izboljšani prometni povezavi 
sevniške z dolenjskimi občinami.

Branka Dernovšek

Prvi koraki za ureditev Zatona
Krško - Komisija za urejanje prostora in varstvo okolja pri 
Občini Krško je na podlagi izdelanih gradiv sprejela sklep, da 
se z ureditvenim načrtom pristopi k celoviti ureditvi območja 
Zaton. Šlo naj bi za drugo varianto, ki v svoji zasnovi predvideva, 
da bi se območje preuredilo v trg s parkirišči, vključuje pa tudi 
rekonstrukcijo dela magistralne ceste Brestanica - Krško.

Stanovalci naselja Zaton v starem delu mesta Krško so se že v 
začetku leta 1999 s pismom obrnili na Občino Krško s prošnjo, da 
skupaj s strokovnimi službami preučijo možnosti preusmeritve magi
stralne ceste proti koritu Save, s čimer bi cesto oddaljili od njihovih 
his m dvonsc.

Prebivalci naselja Zaton so poudarili, da je življenje ob tej cesti smrtno 
nevarno, predvsem za otroke, saj iz svojih vhodov stopijo na zelo 
prometno cesto.

Občinski svet je na eni zadnjih sej sprejel sklep, da se k izdelavi ure
ditvenega načrta za naselje zaton pristopi takoj, pri čemer naj bi območje 
preuredili v trg, del magistralne ceste Brestanica - Krško od križišča pri 
Taverni do semaforiziranega križišča pa bi bil potreben rekonstrukcije 
zaradi podaljšanja tretjega pasu za leve zavijalce na most.L.P.
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obvestila sindikata
Dogajanja, ki jih v zadnjem obdobju beležimo na Območni organi

zaciji sindikatov Posavja, se nanašajo predvsem na kršitve delovno
pravne zakonodaje s poudarkom na neizplačilu odpravnin presežnim 
delavcem. Tako smo za 40 delavk Jutranjke Sevnica d.d. vložili tožbe 
na Delovno in socialno sodišče v Ljubljani, oddelek v Brežicah, z zahte
vo po izplačilu odpravnin presežnim delavcem zaradi prisilne poravnave.

Podobno kot za delavke Jutranjke, smo vložili tožbe z zahtevo po 
izplačilu odpravnin tudi za delavke Laboda Libna d.o.o.

Sam postopek pri vlaganju tožb je za delavce precej zamuden. S 
tem mislimo predvsem na Predlog za taksno oprostitev, kjer morajo 
delavci prinesti potrdilo o skupnem gospodinjstvu, potrdilo o premo
ženjskem stanju, zadnjo odločbo o dohodnini zase in za vse družinske 
člane, ki so oddali davčno napoved, potrdilo o svojih dohodkih v zad
njih treh mesecih in potrdilo o dohodkih v zadnjih treh mesecih za 
družinske člane, če želijo, da jih sodišče oprosti plačila takse, oprostitev 
pa je odvisna od višine dohodkov v družini na družinskega člana.

Da tožbe, kijih vlagamo po pooblastilu delavcev, niso nesmiselne, 
nazorno prikazuje primer iz podjetja Cvetje Čatež d.d., kjer je prva 
skupina devetih delavcev na podlagi sodbe višjega delovnega in soci
alnega sodišča prejela v mesecu novembru denar, ki jim je pripadal 
kot odpravnina trajno presežnim delavcem v prisilni poravnavi. Za 
drugo skupino delavcev pa je bila na delovnem in socialnem sodišču 
narejena sodna poravnava*.

Težava nastane le, ko je podjetje brez sredstev in ni moč iztoženega 
zneska izterjati. Taki primeri nastajajo v večini podjetij, katerih usta
novitveni kapital je 2,1 miliona SIT in nimajo premoženja (Jutranjka 
Orlica Brežice).

Izplačila so bila v mesecu novembru izvedena tudi v stečajnem 
postopku za Avtoservis Brežice d.o.o. v stečaju, in sicer prednostne 
terjatve v višini 109 milionov SIT za 78 delavcev.

V mesecu novembru je bil sklican tudi upniški odbor podjetja Pre
voz Brežice d.d. v stečaju, kjer je stečajni upravitelj predstavil dose
danji potek stečajnega postopka. Sprejetje bil sklep o poplačilu pred
nostnih terjatev do konca leta 2001, del neprednostnih terjatev pa v 
prvi polovici naslednjega leta.

Nekdanje delavce podjetja Lija d.o.o. oziroma trgovine Ligro v 
Slovenski vasi pa obveščamo, daje podjetje s sklepom št. 58/2001 z 
dne 12.7.2001. Ur. list št. 61-62 z dne 27.7.2001 v prisilni poravnavi 
in so njihove terjatve (neizplačane plače in regres za letni dopust za 
delavce, katerim ni bil izplačan), predmet izplačila iz prisilne mase 
(20 odstotkov v obdobju enega leta od uvedbe).

Do 19.12.2001 pa bomo prijavili terjatve tudi za delavce Agrotopa 
d.o.o. v stečaju.

Sekretar: Ladislav Rožič

investiranje
Zadnje čase seje opazno povečalo zanimanje potencialnih investitoijev za naložbe 

v vrednostne papiije. Mogoče je k temu pripomoglo tudi to, da se veliko govori o 
odpravi TOM-a, kar po domače povedano pomeni, da donos v banki naloženega 
denaija ne bo več vezan na rast inflacije. Drugi razlog pa je najbrž tudi v tem, da so 
ljudje začeli bolj gledati na to. kako oplemeniti svoje prihranke. Če se odločite za 
odprtje depoja pri borzni hiši, imate tudi možnost zagotovljenega donosa. Seveda 
pa se pri kakršnemkoli načinu poslovanja z vrednostnimi papirji pojavi vprašanje:

“Ali so v primeru neuspešnega poslovanja borznega člana kakorkoli 
ogroženi vaši vrednostni papirji?”

Borzno posredniška družba ki je hkrati član borze, opravlja posle nakupa in 
prodaje vrednostnih papirjev skladno z naročilom stranke, pri čemer ne postane 
njihova lastnica in tudi nima pravice z njimi razpolagati zunaj meja naročila stranke. 
Spremembe v lastništvu, kadar gre za nematerializirane vrednostne papitje, nas
topijo na podlagi naloga za preknjižbo pri Centralni klirinško depotni družbi d.d. 
Ljubljana ki ga podpišete vi kot prodajalec posameznega vrednostnega papitja. 
Brez tega borznoposredniška družba prodaje ne more pravno veljavno izvesti. Težje 
pa se zavarujete pred morebitnim oškodovanjem v primem, ko borznoposredniška 
družba za vas opravlja storitev vodenja portfelja. Ob upoštevanju predpostavke, da 
član posluje neuspešno, je večja verjetnost, da bo opravljal bolj tvegane posle, s 
katerimi ne bo vedno dosegel dobička.

In kaj seje pomembnejšega dogajalo v zadnjih dveh tednih na Ljubljanski borzi? 
V ospredju zanimanja sta bili obe slovenski pivovarni. Belgijska pivovarna Inter- 
brew je prejšnji teden Agencijo za trg vrednostnih papirjev in Urad RS za varstvo 
konkurence obvestila, da namerava objaviti javno ponudbo za odkup delnic Pivo
varne Union po ceni 73.(XX) SIT. Namero za javno ponudbo pa bo najbrž dala tudi 
Pivovarno Laško. To pomeni, da bo še naprej potekal boj za prevzem pivovarne 
Union. Tisti delničarji obeh pivovarn, ki so s prodajo svojih delnic čakali do sedaj, 
so zagotovo zadovoljni z razpletom dogodkov, saj je cena Uniona samo v zadnjih 
30 dneh zrasla za 10.000 SIT in sicer s 64.000 SIT na 74.000 SIT, vrednost delnice 
laške pivovarne pa iz 5.300 na 5.700 SIT. Zanimiva je tudi rast Krke, ki je s 26.000 
SIT zrasla že skoraj na 28.000 SIT.

Če bo prednovoletna navdušenost delovala tudi na borznem trgu. potem lahko 
vsekakor pričakujemo rast tečajev. Seveda pa je kakršnokoli smer dogajanja te.ko 
predvideti, zato se boste morali kar sami odločiti, ali delnice prodati, ali pa mogoče 
celo kaj kupiti. Nakup dr.avnih obveznic bi vam vsekakor prišel prav pri dohodnin
ski napovedi.

Mojca Špiler, borzna posrednica 
M&D Špiler k.d. Krško, tel: 490 56 78 

http://www.web-klik.com, mojca.spiler@web-klik.com
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Slovenija dobila akreditacijo iz Bruslja
Ljubljana - Agencija RS za kmetijske trge in razvoj podeželja bo, potem ko je evropski komisar za kmetijstvo Franz Fischler 
podpisal dokument o podelitvi uradne akreditacije agenciji za izvajanje programa predpristopne pomoči SAPARD, v dveh 
do treh tednih po sprejetju dokumenta na vladi objavila štiri razpise, in sicer za investicije v kmetijska gospodarstva, živil- 
sko-predelovalno industrijo, dopolnilno dejavnost na kmetijah in za kmetijsko infrastrukturo. S tem bo mogoče evropska 
sredstva prvič tudi koristiti za konkretne programe. Uspešno akreditacijo agencije je minister But ocenil kot zelo pozitivno 
dejstvo, kar je v svojem letošnjem rednem poročilu o napredku Slovenije potrdila tudi Evropska komisija.

Uspešna akreditacija agencije 
je po Butovih besedah pomemb
nejša, kot je videti na prvi pogled. 
Poleg tega daje s tem omogočen 
začetek koriščenja denarja, ki ga 
Evropska komisija v okviru pro
grama SAPARD namenja Slove
niji v višini 6,4 milijona evrov 
letno, se s tem Sloveniji oz. agen
ciji daje jasno priznanje, daje to 
institucija, kije sposobna po zah
tevnih evropskih standardih in 
merilih izvajati razpise in dodel
jevati sredstva ob strogem siste
mu nadzora. Preden bo slovenska 
vlada lahko obravnavala uspešno 
opravljeno akreditacijo, pa mora 
biti dokument, ki ga je podpisal 
komisar Fischler, objavljen še v 
uradnem listu EU, to pa naj bi se 
zgodilo v treh tednih.

Sredstva SAPARD kot pred
pristopno kmetijsko pomoč EU 
namenja desetim srednjeevrop
skim kandidatkam za članstvo. 
Poleg Slovenije sta doslej bili us
pešno akreditirani tudi plačilni 
agenciji Estonije in Bolgarije. 
Vendar pa je Slovenija prva, kije 
dobila zeleno luč za koriščenje 
sredstev za vseh pet ukrepov iz 
programa razvoja podeželja. V 
obdobju od leta 2000 do 2006 je 
v programu SAPARD za vse kan
didatke skupaj na leto na voljo 
520 milijonov evrov. Sloveniji je 
s 6,4 milijona evrov namenjenega 
najmanj denarja, Evropska komi
sija pa je pri dodeljevanju sred
stev upoštevala višino bruto do
mačega proizvoda v posamezni 
državi kandidatki, dolžino meje z 
bodočimi tretjimi državami in 
delež čistih kmetov.

Toda minister But pričakuje, 
da bi pri delitvi neizkoriščenega 
denarja - ali zato, ker se državne 
agencije ne bodo pravočasno 
akreditirale, ali pa ne bodo uspo
sobljene izkoristiti vsega denarja 
- Slovenija dobila dodatek, za kar 
po njegovih besedah obstaja “re
alna možnost”. Sicer pa je denar 
iz programa SAPARD za leto 
2000 potrebno skladno s predpi
si izkoristiti najkasneje do konca 
leta 2002.

V okviru letošnjih razpisov, ki 
bodo izplačani prihodnje leto, je 
po besedah direktorice agencije 
Sonje Bukovec namenjenih 1,8

milijarde SIT tujih sredstev in 928 
milijonov SIT domačih, za leto 
2003 pa je predvidenih 3,2 mili
jarde SIT tujih in 1,6 milijarde 
SIT domačih sredstev. Razdel
jevanje sredstev bo potekalo po 
načelu “prvi pride, prvi melje”, 
vloge pa bodo lahko zainteresi
rani dobili na agenciji, kmetij
skem ministrstvu in na sedežih 
območnih kmetijsko-gozdarskih 
zbornic po Sloveniji. V 60 dneh 
po prejemu popolne vloge bo mo
rala agencija izdati sklep o odo
britvi oz. zavrnitvi vloge. Nadzo
ra nad razdeljevanjem sredstev bo 
veliko, je poudarila Bukovčeva in 
pojasnila, da bo kontrola stood
stotna v vseh primerih vlog, ki bo
do prispele na agencijo, kontrolo 
bodo opravljali tudi med samim 
izvajanjem investicije, deset od
stotkov vlog pa bo ponovno pre
verjenih v petih letih po zaključku 
investicije.

za delno kritje stroškov, višina do
deljenih sredstev pa znaša 50 od
stotkov priznane investicijske 
vrednosti na območjih z omejeni
mi možnostmi za kmetijsko de
javnost in 40 odstotkov priznane 
investicijske vrednosti v nižinah.

Soinvesticije v okviru razpisa 
za živilsko-prcdelovalno industri
jo bodo namenjene za racional
izacijo industrije, za nakup nove 
tehnološke opreme in za adapta
cije. Cilj tega ukrepa je prilaga
janje zahtevam EU in povečanje 
konkurenčnosti panoge. Investici
ja bo iz sredstev SAPARD sofi
nancirana v višini 35 odstotkov 
vrednosti investicije, največ pa bo 
lahko posamezna tovarna dobila 
200 milijonov SIT.

V okviru tretjega razpisa bodo 
sredstva dodeljena za spodbujan
je dopolnilne dejavnosti na kmeti
jah. V višini 50 odstotkov priznane 
investicijske vrednosti bodo sofi
nancirane investicije za izgradnjo

in izboljšanje turistične ponudbe 
na podeželju, ki se izvaja kot do
polnilna dejavnost na kmetiji, in 
naložbe v tradicionalno domačo 
obrt. Četrti ukrep pa je namenjen 
razvoju podeželja in izboljšanju 
infrastrukture podeželja, pri če
mer bodo sredstva koristile obči
ne za ureditev cestne infrastruktu
re, tematskih poti in ureditev vod
ne oskrbe.

Direktorica Bukovčeva ocen
juje, da je agencija za izvajanje 
predpristopnega programa SAPA
RD ustrezno usposobljena, vklju
čno z ustrezno usposobljenostjo 
strokovnih delavcev. Do konca 
leta 2002 pa mora agencija prido
biti nacionalno akreditacijo za vse 
ukrepe, ki jih izvaja, kar pa po 
njenih besedah pomeni, da trenut
no 97 redno zaposlenih ne bo do
volj in da bodo potrebovali naj
manj 150 redno zaposlenih.

Jelica Koršič

Mag.Sonja Bukovec

Sredstva SAPARD bo agenci
ja razdeljevala na osnovi štirih 
javnih razpisov oz. štirih ukrepov, 
peti ukrep pa predstavljata dva 
odstotka sredstev za tehnično 
pomoč agenciji za pripravo pro
gramov. Sredstva iz javnega raz
pisa za investicije v kmetijska 
gospodarstva bo mogoče koristiti 
za izgradnjo ali adaptacijo gospo
darskih poslopij ter za nakup 
opreme in kmetijske mehanizaci
je. Kmetija, ki bo vložila vlogo, 
mora imeti 8 ha obdelovalnih 
površin, kmetje morajo biti stari 
pod 40 let, posamezna kmetija pa 
bo dobila največ 40 milijonov 
SIT. Sredstva bodo upravičencu 
dodelili kot nepovratna sredstva

Divji prašiči orjejo 
travnike

Sevnica - Občinski svetnik Jože Kunšek že vrsto let v jesen
skem času izpostavlja škodo, ki jo na travinju povzročajo 
divji prašiči. S problemom se ukvarjajo kmetje s hribovi
tih kmetij po celi Sloveniji, ne le v Posavju.

Jože Kunšek je kot član Upravnega odbora Zavoda za gozdove 
podrobno seznanjen z lovsko gojitvenim načrtom, saj gaje nena
zadnje odbor tudi potrjeval, minister za kmetijstvo But pa podpi
sal. Lovske družine v posavskih revirjih morajo postreliti 275 div
jih prašičev, lahko tudi več.

Kmetje opažajo, da se divji prašiči čedalje bolj razmnožujejo. 
V letošnjem lovsko gojitvenem načrtuje zato tudi priporočilo lov
cem, naj prenehajo s celoletnim krmljenjem prašičev s koruzo, saj 
to ni hrana te divjadi v naravnem okolju. Takšno krmljenje je bolj 
podobno reji divjih prašičev, zato se umetno krmljenje priporoča 
le ob zorenju jesenskih pridelkov in v izjemno hudi zimi, ko div
jad v naravnem okolju ne more priti do hrane.

Hrvoje Oršanič z Zavoda za gozdove, OE Brežice, je povedal, 
da so svoje k povečanju števila divjih prašičev dodale tudi mile 
zime. Lov nanje je namreč bolj uspešen, če je sneg, kjer so vidne 
sledi. Ponavadi se s prvim snegom odpre tudi lov na prašiče.

Kljub mnenju posavskih kmetov, da lovci letno ne postrelijo toliko 
prašičev, kot nalaga lovsko gojitveni načrt, jih po podatkih lovcev postre
lijo okrog 300 - torej popolnoma v skladu z načrtom. Morda pa bi lovci 
morali bolj upoštevati tistega stavka iz načrta, ki pravi, daje odstopanje 
navzgor od priporočljive številke neomejeno. B.D.

kmetijski nasveti
V okviru izvajanja Slovenskega kmetijsko-okoljskega programa 

Kmetijsko gozdarski zavod Novo mesto obvešča o naslednjih sklo
pih predavanj:

Za integrirano pridelavo grozdja
Za območje Bizeljsko-sremiškega okoliša bo predavanje v 

petek, 30.novembra, ob 9.uri v sejni sobi Vinogradniško vinar
ske zadruge Bizeljsko (nad trgovino Kerametal).

Za integrirano vrtnarstvo
Za območja Dolenjske in Bele Krajine bo predavanje v četrtek, 

29. novembra, ob 8.30 v sejni sobi Kmetijsko gozdarskega zavoda 
Novo mesto, Smihelska 14.

Za ohranjanje kolobarja
Za območje Posavja bo predavanje v četrtek, 29. novembra, 

ob 9. uri v sejni sobi A občine Krško.

Za pašo v hribovitem svetu
Na Senovem bo predavanje v četrtek, 29. novembra, ob 10. 

uri v dvorani Gasilskega doma; v Črnomlju pa bo v petek, 30. 
novembra ob 10. uri v sejni sobi Občine Črnomelj.

Na osnovi udeležbe na predavanju boste iz Ministrstva za 
kmetijstvo gozdarstvo in prehrano prejeli Potrdilo o opravljenem 
izobraževanju, ki je tudi pogoj za uveljavljanje finančnih sredstev 
iz tega programa, tako v letošnjem kot tudi v naslednjih petih letih 
trajanja programa.

Priporočajo, da si pri kmetijski svetovalni službi pridobite 
knjižico s celovito predstavitvijo Slovenskega kmetijsko-okoljskega 
programa.

Sadjarska stroka na srečanju v Krškem

Ivan Kozole dobitnik 
Pirčeve medalje

Krško - Po očetu sodobnega sadjarstva Francu Pircu je Stro
kovno sadjarsko društvo Slovenije, ki ga vodi dr.Franci Štam
par, poimenovalo svoja letna delovna srečanja “Pirčevi dnevi”) 
Pirčeve medalje in priznanja pa podeljujejo za dosežke pri 
razvoju znanja in pridelave sadja.

Sedmo srečanje stroke in večjih 
sadjarjev je bilo v krškem Kulturnem

405 ha intenzivnih sadovnjakov jih 
je več kot polovica v lasti podjetja

Nagrajenec Ivan Kozole ob sadni kraljici Aniti Pavlovič

domu. Posavski prostor je po pri
delavi sadja v slovenskem vrhu. Od

Kmetice na gostinsko-turističnem zboru
Moravske Toplice - Na 48.
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Tekmovalke pri pripravi narezka; prva Anica Bohorč

Romanca
izdelkom

Krošelj pred svojim

pravljajo. Letošnjega zbora se je 
udeležilo 14 tekmovalk iz skoraj 
vseh regij Slovenije.

Iz naše regije sta se tekmovan
ja udeležili dve kmetici - Anica 
Bohorč iz Presladola pri Bres
tanici, ki sije prislužila zlato pri
znanje in Romanca Krošelj iz 
Slogonskega pri Kapelah s pri-

služenim srebrnim priznanjem. 
Tekmovalke so se pomerile v treh 
disciplinah - pripravi rezančevega 
testa in izdelavi jušnih in širokih 
rezancev ter krpic, pripravi narez
ka kot glavne jedi iz domačih 
mesnin, ki so značilne za kraj od 
koder prihajajo in v pripravi po
grinjka za 2 osebi. M.L.

Gospodar leta je Dolenjec
Govejk nad Idrijo - Na petem 

izboru gospodarja leta je sodelo
valo devet kandidatov iz devetih 
regij. Posavje je letos zastopal 
študent agronomije Lojze Kerin 
iz Straže pri Krškem, sicer tudi 
predsednik Društva podeželske 
mladine Krško.

Tekmovanje je spremljala šti
ričlanska komisija, kandidati so 
morali pokazati veliko strokov
nega znanja in spretnosti, pa tudi 
poznavanje značilnosti kraja, kjer 
je potekalo tekmovanje. In prav 
slednje je žal izločilo posavskega 
kandidata, ki ni poznal idrijskega

izraza “kiha" - tako namreč rečejo 
zaporu. Sicer sta bila Lojze in 
Jože Globevnik iz Škocjana, po 
regijah soseda, dolgo enakovred
na, tako da so bila potrebna dodat
na vprašanja.

Jože Globevnik pa je bil najbolj 
uspešen tudi v nadaljevanju pri 
“pospravljanju” klobas in štetju de- 
naija in si zasluženo priboril naslov 
“gospodar leta 2001”. Čeprav po 
njegovem mnenju ta poklic ni cen
jen, si ni nikoli želel biti nič druge
ga kot kmet. Prireditve seje udeležil 
tudi minister But, prihodnje leto pa 
bo izbor na Dolenjskem. J.K.

Evrosad iz Krškega in pridruženega 
Sadjarstva Blanca. Evrosad je tud1 
v slovenskem prostoru naj večje sad' 
jarsko posestvo. Leta 1996 ga ¥ 
ustanovil Ivan Kozole, ki se v trans' 
formaciji nekdanjega AgrokomU' 
nata ni ustrašil nadaljevati s sadjaf' 
stvom. Za njegovo uspešno d°se' 
danjo pot, ki pomeni tudi dolg0®1' 
no delo v razvoju sadjarstva na nek' 
danjem zadružnem posestvu, mu J 
društvo podelilo Pirčevo medalj0- 

V naslednjih petih letih namer8 
va Evrosad skupaj s Sadjarstvo111 
Blanca obnoviti 185 ha nasadov, n8 
83 ha urediti namakanje, na 135 ha 
pa protitočno zaščito. Poleg las tu8 
kapacitet bodo ekonomsko za s8,, 
jarstvo usposobili še 100 kmeU’ 
tako da bi skupna proizvodnja zn8 
šala 20 tisoč ton pridelka, zaposli® 
pa bi imelo 340 ljudi. B. D.

VRTNI CENTER « CVETLIČARNA 
CKŽ 65/a, 8270 Krško 

M:++386(0)7/ 490 25 80

„ -ADVENTNI VENČKI INSVEČEiADVENTNI VENČKI !N SVEČI*
-VELIKA IZBIRA DARIL IN mm 
OKRASKOV ZA NOVO LETO^W

KERIN JANKO s.p. CK/. 65», 8270 KR^J
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ZDRAVSTVO, ŠOLSTVO

Število bolnikov narašča!
Brežice - V organizaciji Posavskega in obsoteljskega društva za boj proti raku se je v Termah Čatež odvijalo prvo strokovno 
srečanje zdravstvenih delavcev za boj proti raku, na temo “Spremljanje bolnika z rakom na pljučih”. Prav obolelim za 
Pljučnim rakom je bil namenjen največji poudarek.

Prihodnjo jesen nova šola!
Pišece - S prijetnim kulturnim programom so v Pišecah proslavili 

podpis pogodbe za izgradnjo nove osnovne šole, ki naj bi svoje učence 
sprejela že prihodnjo jesen. Hkrati pa gradnja šole pomeni v tej kra
jevni skupnosti naložbo stoletja, v katero plačujejo samoprispevek za 
njeno izgradnjo tudi krajani. Z deli naj bi začeli že v tem mesecu, 
seveda če bo vreme naklonjeno, šola pa naj bi bila dokončana čez 
slabo leto dni. Skupno bo stavba merila 1700 m2.

Rak je zločesta novotvorba, ki 
nastane zaradi nekontroliranega 
razmnoževanja in rasti telesu last
nih izrojenih celic na kateremkoli 
delu človeškega telesa. Strokov- 
Njaki še vedno ne vedo, zakaj 
Pride do tega razmnoževanja, 
Nihče ne pozna načina, zakaj se 
Normalna ali benigno spremenje- 
Na celica spremeni v rakavo, bo
rzen se preprosto začne, vpra
šanja pa ostajajo odprta. Naša 
država sodi med dežele s srednje 
v>soko zbolevnostjo in umrljivo- 
stjo za rakom. Zadnja predvide- 
vanja kažejo, da lahko do svoje
ga 75. leta starosti v prihodnje za 
rakom zboli vsak tretji moški in 
Vsaka četrta ženska, ki so se rodili 
vletu 1993, število obolelih pa tu
di sicer narašča.

Se posebno zaskrbljujoč je po
datek, da narašča obolevnost 
Pljučnega raka, tako pri moških 
k°t ženskah. Nastanek te oblike 
raka je močno povezan s kajen- 
Jem,je poudarila predsednica Po- 
savskega in obsoteljskega društva 
^5 boj proti raku dr. med. Alenka 
•'fenčič - Zagode in dodala, da 
■ ta sklop sodi pljučni rak, rak 
Srla, mehurja in ledvic, pa tudi 
tisti raki, ki so odkriti pri kadil-

Evropski kodeks proti raku
Nekaterim rakom se lahko izognete in si tudi sicer izboljšate 
svoje zdravstveno stanje, če začnete živeti bolj zdravo.

1. Ne kadite. Kadilci, prenehajte s kajenjem čim prej in ne kadite v 
navzočnosti drugih. Tisti, ki ne kadite, ne poskušajte tobaka.
2. Omejite pitje alkoholnih pijač - vina, piva in žganih pijač.
3. Povečajte dnevno porabo zelenjave in svežega sadja. Pogosto jejte žitari
ce, ki imajo veliko vlaknin.
4. Pazite, da ne boste pretežki, povečajte telesno dejavnost in jejte čim 
manj mastnih živil.
5. Izogibajte se čezmernemu sončenju in pazite, da vas, predvsem pa ne 
otrok, sonce ne opeče.
6. Natančno spoštujte predpise, ki so namenjeni preprečevanju izpostavlja
nja znanim karcinogenom. Upoštevajte vsa zdravstvena in varnostna 
navodila pri snoveh, ki bi lahko povzročale raka.

Čimprejšnje odkritje rakov poveča uspešnost zdravljenja

7. Obiščite zdravnika, če opazite bulo ali ranico, ki se ne zaceli (tudi v 
ustih), materino znamenje, ki je spremenilo obliko, velikost, barvo ali 
neobičajno krvavitev.
8. Obiščite zdravnika, če vas nadlegujejo dolgotrajne težave, npr. trdovraten 
kašelj, hripavost, spremembe pri mali ali veliki potrebi ali nepojasnjeno 
hujšanje.
9. Zenske, redno hodite na pregled brisa materničnega vratu. Udeležujete 
se organiziranih presejalnih programov za raka materničnega vratu.
10. Zenske, redno si pregledujte dojki. Če ste starejše od 50 let, pojdite 
vsaki dve leti na pregled in rentgensko slikanje dojk (mamografijo), če ste 
mlajše, se o tem pregledu posvetujte s svojim zdravnikom.

Vir: publikacija “Slovenija proti raku - desetletni program 2000-2010"

Starostnike povabili na klepet

I
\

Bizeljsko - V Krajevni skup- Kocjanu v Stari vasi na Bizelj- 
Nosti Bizeljsko je letos ponovno skem. Organizatorji srečanja so 
Oživel odbor Rdečega križa za najstarejšo krajanko in kraja- 
^K). Na pobudo območne orga- na na srečanju - Jožefo Golobič 
Nizačije je predsedstvo prevzela in Franca Kovačiča - pripravili 
^lartina Denžič, ki je s sodelavci priložnostna darila. Prijetne urice
tiot eno prvih akcij prevzela orga- obujanja spominov pa so babicam 
a'ziranje srečanja starostnikov, in dedkom polepšali plesalci Luk- 

kot 60 se jih je zbralo pri ca Krško in brata Mihelin iz Stare

v° srečanje naj bi postalo tradicionalno.

Nova člana sveta javnega zavoda
Mladinski center Krško

vasi na Bizeljskem.
Odbor RK Bizeljsko je sicer 

letos komaj začel z delom, zato 
program šele nastaja, je poveda
la predsednica, prav tako imajo še 
prazno blagajno. Aktivistke po 
vaških skupnostih pobirajo 
simbolično članarino, da bi pri
dobili zagonska sredstva. Na 
srečanju so se izkazali prav po
vabljenci in s prostovoljnimi 
prispevki zbrali nekaj več kot 
30.000 SIT.

Suzana Vahtarič

Brežiški gimnazijci 
na obisku v
Kragujevcu

Brežice, Kragujevac - Deset 
dijakov in trije profesorji 
Gimnazije Brežice so prejšnji 
teden v okviru projekta Sve
ta Evrope Partnerstvo v JV 
Evropi obiskali gimnazijo v 
Kragujevcu. Njihov projekt 
je zgodovinski, in sicer so se 
odločili, da bodo preučili 
vprašanje izgnancev v Srbijo 
med drugo svetovno vojno.

J^ko - Potem ko sta kot člana sveta javnega zavoda Mla- 
biski center Krško odstopila Matjaž Logar in Damjan 
a« pa tudi predsednica sveta Vida Ban, so občinski svetni- 
1 n» zadnji seji potrdili dva nova člana sveta, in sicer Dani- 

a Koritnika in Roberta Jordana.

^ sklepu o imenovanju predstavnikov ustanovitelja v svet javne- 
da Zavoda Mladinski center Krško so spremenili prvo točko tako, 
stas° s funkcije člana sveta javnega zavoda razrešili oba člana, ki

^jjadinski center še zdaleč ne dosega osnovnega namena svoje 
°b<,atn0Vitve’ manJ Pa naJ Bi P° njegovem mnenju opravičil svoj

ga ^arnest0 njiju naj bi kot predstavnika ustanovitelja v svet javne- 
$v 2avvoda Mladinski center Krško imenovali nova člana. Ker pa 
^et|iiška skupina liberalne demokracije ni imela svojega predloga 

novega člana, so občinski svetniki poleg predloga, da se kot 
i Vega člana imenuje Danila Koritnika, sprejeli še predlog svetni- 

dru^ene iiste Jožeta Habinca, da se kot drugi član sveta javnega 
— °da imenuje Robert Jordan. L.P.

i s te funkcije odstopila, torej Matjaža Logarja in Damjana 
,. ha. Slednji je v svoji obrazložitvi za odstop poudaril, da krški

Skupina, ki pri Svetu Evrope 
vodi projekt Partnerstvo v JV 
Evropi, je izbrala pet parov, ki naj 
bi sodelovali na osnovi določenih 
tem. Slovenija je med desetimi 
državami v paru s Srbijo. Izbrali 
so šole v obeh državah, in sicer 
1. Gimnazijo Kragujevac ter Gim
nazijo Brežice.

Dijaki brežiške gimnazije so 
poiskali izseljence v Srbijo, jih 
obiskali ter zbrali fotografsko gra
divo. Kot so dejali na brežiški 
gimnaziji, so jih zanimali pred
vsem vtisi, spomini in naslovi 
družin v Srbiji, ki sojih dijaki še 
pred odhodom poslali v Srbijo, 
dijaki Gimnazije Kragujevac pa 
so v tem času poskušali navezati 
stike s temi družinami.

Dijaki in profesorji iz Kra
gujevca bodo prišli v Brežice 
predvidoma sredi decembra. L.P.

cih, ki hkrati pijejo preveč alko
hola in kadijo (rak jezika, ustne 
votline, žrela, požiralnika, trebuš
ne slinavke in jeter). Posebej za
skrbljuje porast pivskih rakov v 
srednjih letih starosti, ki je bolj 
strm, in opozarja na velik delež 
kadilcev in alkoholikov med mla
dimi v Sloveniji.

Ob vsem tem strokovnjaki 
opozarjajo, da je prav pljučnega 
raka najtežje odkriti in zdraviti, 
pa vendarle se mu najlažje izog
nemo. Vse, kar je potrebno stori
ti, je-“NE KADITI!” K.M.

Za lepše trenutke
Kostanjevica na Krki - V

organizaciji Krajevne organi
zacije Rdečega križa Kostanje
vica so se zbrali starejši kraja
ni Kostanjevice na svojem tret
jem srečanju, ki je bilo že na
menjeno proslavljanju in ob
daritvi ob prihajajočem novem 
letu. Tamkajšnje aktivistke so 
obiskale svoje krajane na do
movih, predvsem nepokretne 
in bolne, ki se srečanja niso 
mogli udeležiti, prav tako pa 
so se posvetile tudi stanoval
cem domov upokojencev. Sre
čanje v Kostanjevici je bilo 
namenjeno zabavi, druženju in 
veselju, predvsem pa spo
znanju starostnikov, da tudi v 
jeseni življenja ne ostajajo sa
mi. K.M.

Za učinkovitejšo 
pomoč na domu

Krško - Občinski svet Krško 
je sprejel sklep, da socialno
varstvena storitev pomoč dru
žini na domu z letom 2002 pre
ide iz instituta javnih del v 
redno dejavnost v okviru Enote 
za pomoč družini na domu pri 
Centru za socialno delo Krško.

Center za socialno delo izvaja 
to storitev, ki obsega gospodinj
sko pomoč, pomoč vzdrževanja 
osebne higiene ter pomoč pri 
ohranjanju socialnih stikov, po 
vsej občini od leta 1991 in v tem 
času je po besedah direktorice 
centra Marjane Sečen število 
uporabnikov te storitve zelo na
raslo. Potrebe po organizirani 
pomoči na domu so občine po 
vsej državi reševale ob uvedbi 
ukrepov aktivne politike zaposlo
vanja, zlasti preko programov jav
nih del. Vendar lahko oseba, 
zaposlena preko javnih del, to de
lo opravlja največ eno leto, torej 
ima zaposlitev prehodni značaj, 
kar pa ne ustreza strokovnim 
zahtevam za trajno pomoč sta
rejšim, saj ti na domu težje spre
jemajo vedno nove ljudi, poleg 
tega se morajo na novo zaposleni 
hkrati še usposabljati.

Glede na to, da v letu 2002 jav
nih del za to področje ne bo 
mogoče več izvajati se mora Cen
ter za socialno delo po sklepu 
občinskega sveta takoj prijaviti na 
javni razpis za subvencioniranje 
zaposlitev, Občina Krško pa bo, 
če bodo zagotovljena sredstva na 
podlagi razpisa, v vsakoletnem 
proračunu zagotovila ustrezen ob
seg sredstev. L.P.

Ob podpisu pogodbe za izgradnjo nove OŠ v Pišecah so imeli 
“glavno ” besedo otroci, ki že komaj čakajo prihodnjo jesen.

Podpisa pogodbe o izgradnji šole so se ob podpisnikih udeležili 
tudi vidnejši predstavniki občine Brežice vključno s poslancem v DZ 
Jožetom Avšičem. Otroci so poskrbeli za prijazne nasmehe odraslih 
in občudovanja nad domiselnostjo učiteljic in mentoric ob nastopu v 
kulturnem programu. Še tako trdo srce se stopi ob otroški prisrčnosti 

. in tako je bilo tudi tokrat. K.M.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

Klub prostovoljcev
V tokratni številki vam predstavljamo KLUB PROSTOVOLJCEV, 

ki deluje v okviru Pisarne za informiranje in svetovanje pri društvu 
OZARA - enota Brežice.

Prostovoljno delo v okviru društva Ozara je brezplačno udejstvova
nje pri spremljanju ljudi s težavami v duševnem zdravju, ljudi v stiski 
in njihovih svojcev. Kot pravi rek neznanega avtorja: “Kdor spodbuja 
druge, uresničuje sebe v najlepših namenih, kijih lahko doseže življe
nje." To naj bi veljalo tudi za prostovoljno delo, saj s tem, ko pomaga
mo drugim ljudem, bogatimo tudi sebe.

Prostovoljci so pomembni sodelavci, saj s svojim delom dopolnju
jejo delo strokovnih delavcev. Prostovoljci nudijo podporo uporabni
kom socialnih služb za vključevanje v vsakdanje življenje. Prostovoljci 
so tisti, ki so del svojega prostega časa pripravljeni nameniti drugim. 
To so lahko dijaki, študentje, upokojenci ...

Temeljni cilj prostovoljnega delaje vzpostaviti dolgotrajnejšo zvezo 
med uporabnikom in prostovoljcem. Samo delo pa temelji na zaupa
nju, razumevanju ter zanesljivosti prostovoljca.

Prostovoljno delo je namenjeno ljudem, ki imajo težave v duševnem 
zdravju, njihovim svojcem in ljudem v stiski. Izvaja se lahko na domu. 
v bolnišnici, zavodu, dnevnem centru ali v stanovanjski skupini. 
Spremljanje je lahko individualno ali skupinsko. Prostovoljec in upo
rabnik se praviloma srečujeta enkrat tedensko po eno in pol do dve 
uri. Dogovor o tem, kje se srečujeta in kako bodo srečanja potekala, 
je prepuščeno njima.

Prostovoljci se pod strokovnim vodstvom vodje kluba srečujejo 
enkrat mesečno v KLUBU PROSTOVOLJCEV, kjer dobijo potrebno 
strokovno podporo ter si izmenjajo izkušnje. Prav tako so vključeni v 
izobraževanje, stroške, nastale ob spremljanju, pa jim povrne društvo 
Ozara. Prostovoljno delo je za uporabnike brezplačno.

Vabimo vsakogar, ki bi želel del svoje časa posvetiti prostovoljnemu 
delu v okviru društva Ozara in tako prispevati k večji kakovosti živ
ljenja naših uporabnikov, da se nam pridruži.

Prav tako vabimo vse, ki ste se v svojem življenju znašli v stiski 
ali doživljate izkušnjo duševne bolezni ali psihiatričnega zdravljenja, 
da se pridružite društvu OZARA, pridete na individualni pogovor, v 
klub svojcev ali v skupino za samopomoč.

Oglasite se v prostorih društva Ozara na Gubčevi 10/a v Brežicah 
vsak delavnik od 9.do 15. ure ali pa nas pokličite na telefonsko številko 
07/ 49 63 590, lahko nam tudi pišete na naslov br@ozara.org.

Nuška Ogorevc, dipl.soc.del.
Vodja enote Ozara Brežice

Od 14.11. do 26.11.2001
Dečke so rodile: Monika Žgalin iz Dednje vasi, Alenka Stanič 

iz Brežic, Bojana Vintar iz Sevnice, Mojca Sever s Preske, Vladka 
Sunčič-Tomše iz Brežic, Helena Živič z Raven pri Zdolah in Alenka 
Laznik z Libne. ^

Deklice so rodile: Simona Knuplež s Hotunja, Stanka Gorenc z 
Lomna, Mojca Ljubič iz Brežic, Valerija Slemenšek iz Virštanja, 
Milena Romih z Dunaja, Simona Bučar s Spodnjih Dul, Sandra 
Leskovec z Obrežja in Martina Novak iz Blatnega.
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Marko Ferlan - čudežni deček na kitari
Lovran, Hrvaška - Na prvem mednarodnem kitarističnem tekmovanju Ivan Padovec v 
Lovranu na Hrvaškem je Marko v kategoriji do 15 let osvojil prvo nagrado.

Kot je povedal ravnatelj glas- Omenjeno prvo mednarodno umetnost iz Lovrana, ki ima li-
bene šole Brežice prof. Križa- kitaristično tekmovanje je pripra- cenco moskovskega državnega 
nič je Marko izstopal v prvi ka- vila Visoka šola za glasbeno konzervatorija. S.V. 
tegoriji, osvojil je 97,5 točke od 
100 možnih in kot nagrado pre
jel tudi koncertno kitaro zagreb
škega izdelovalca Frankoviča 
ter možnost izobraževanja.

Marka Ferlana je na več
dnevnem tekmovanju spremljal 
njegov profesor Tomislav 
Vrandečič, ki bdi nad njegovim 
ustvarjanjem. Nedolgo tega je 
Marko izdal svojo zgoščenko, 
zdaj pa še ob dveh predstav
nicah iz Slovenije požel naj višje 
priznanje v 1. tekmovalni kate
goriji; Slovenki iz Zg. Radgone 
in Nazarij sta bili v 2. kategoriji 
odlični tretji, velja pa omeniti, 
da v obeh kategorijah ni bila 
dodeljena druga nagrada.

Revija cerkvenih zborov Pod dežnikom
Dobova - Kulturno društvo “Zvezda” Dobova je z denarno pomočjo 

Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti in Občine Brežice pripravilo 
tradicionalno srečanje petih odraslih mešanih cerkvenih pevskih 
zborov krško - videmske dekanije. Zapeli so zbori župnij Imena 
Marijinega Dobova z zborovodkinjo Estero Cetin, Sv. Lovrenca 
Brežice z zborovodkinjo Moniko Ogorevc in kitarsko spremljavo 
Mateje Količ, Sv. Ruperta Videm ob Savi z zborovodkinjo Manjo 
Molan, Zbor Sromlje z mentorjem in vodjem Danijem Kolanom in 
spremljavo na orglah Cirila Zupančiča ter Lurške matere božje 
Brestanica z zborovodkinjo Moniko Habinc-Rostohar. Vsak zbor 
je zapel po tri sakralne skladbe različnih avtorjev, za zaključek pa so 
vsi zbori združeno zapeli Jerebovo Avemarijo, Vodopivčevo Najlepšo 
pesem zapojmo devici Ceciliji in Morean-Kimovčevo Povsod Boga.

Mešani pevski zbor Sromlje

V imenu dekanije je pevce in slušatelje nagovoril brestaniški župnik 
Jože Špes, zaključno besedo pa je imel brežiški župnik Milan Kšela. 
Zahvalila sta se pevcem za veselo doživljanje lepih pesmi ter zaželela 
uspešno sodelovanje zborov tudi v prihodnje. Revijo je strokovno 
spremljala prof. Bernarda King, da smo ji lahko prisluhnili, pa je 
zaslužna Darinka Cvetko Šegota, predsednica KD “Zvezda” Dobova.

N. Jenko S.

Klarinet je ena taka cev z 
luknjami in tipkami...

Brežice - Preteklo sredo je organiziral kustos pedagog dodatno 
učno uro v Posavskem muzeju Brežice. Poimenovali sojo “Klari
net - ga poznamo!”. Vodil jo je akademski glasbenik prof. Ro
bert Pirc iz Krškega. Med pripravami na uro sta se vabilu na 
obisk odzvali po dve skupini šestošolcev z Blance in Leskovca.

Predstavil je zgodovino razvoja klarineta, “.. .cevi, narejene iz posebej 
dragocenega afriškega lesa, ki ne plava na vodi...” Tudi se natančno ne ve 
za njegovega očeta, saj so ga razvijali od začetka 18. stoletja. Posamezni 
glasbeniki so mu pač dodajali luknjice in tipke, v skladu s svojimi potre
bami. Klarinet je očaral celo Mozarta. Zanj je pisal skladbe sam Karel 
Maria von Weber - svojemu prijatelju, klarinetistu Bermanu. Ta je s svojo 
genialnostjo spravil v enem tednu na oder koncert, ki ga danes študirajo 
povprečno po leto dni!

Kar mimogrede je Robert Pirc učencem predstavil vse tipe klarinetov 
in njihovo uporabnost, različno glasbo, od resne klasike (Pirc: “Resna 
glasba ji rečemo danes, ko je nastajala, pa so ljudje ob njej jedli, se zabavali 
in plesali!”) do jazza in ljudskih ali narodno zabavnih napevov. Vsake glas
bene zvrsti z nekaj takti. Vsaka glasba jih je ponesla v drug svet. Večinoma 
pa je glasba kot prvinsko sporočilo, ki se dotakne razpoloženja, delovala 
tudi na njih. Na koncu so pridobljeno znanje utrdili še s kvizom.

Naslednjo novo učno uro bo imel Posavski muzej Brežice ob obletnici 
Prešernovega rojstva, 3. decembra. Tisti ponedeljek bo v muzeju dan odprtih 
vrat, kar pomeni za obiskovalce prost vstop. Običajno jih takrat obiščejo 
tudi otroci iz vrtca, sicer pa bo nova učna ura četrtošolcem brežiške osem
letke povedala nekaj več o življenju in delu na gradu in o vitezih.

Ivan Kastelic

Krško - Kulturna sekcija Kluba 
posavskih študentov je v sodelovan
ju s Skladom RS za ljubiteljske kul
turne dejavnosti Krško odprla novo 
sezono literamo-glasbenih večerov 
Pod dežnikom. Predstavili so se Son
ja Poznič in Zala Teodorovič s po
ezijo ter Harmonikarski orkester Mla
di harmonikaiji. Pred dnevi pa no
vomeška pesnica Marjanca Koče
var ter z glasbo Mateja Radej. L.P.

Morje
Krško - V organizaciji Sklada 

RS za ljubiteljske kulturne dejav
nosti Območne izpostave Krško so 
v Galeriji Krško odprli razstavo 
fotografij Morje članov Društva 
ljubiteljev fotografije Krško, ki bo 
na ogled vse do 15. decembra. L.P.

Razstava Ivana Čarga 

(1898 -1958)
Brežice - V galeriji Posavskega 

muzeja Brežice in NLB je na ogled 
slikarska razstava Ivana Čarga iz 
zasebnih in javnih zbirk od leta 1918 
do slikarjeve smrti. Čargo je bil rojen 
na Primorskem, gimnazijska leta je 
preživel v Gorici in Novem mestu, 
zadnja leta pa je preživel v Ljubljani.

Ko je Goriški muzej leta 1981 na 
gradu Kromberk pripravil doslej 
najobsežnejši retrospektivni pregled 
Čargovega opusa, se je seznam 
razstavljenih del ustavil blizu stotice, 
po dveh desetletjih seštevek njegove
ga gradiva ni bistveno večji. Njego
va dela zajemajo socialno-borbeno 
(Delavci, Kosci, Splavarji, simbolični 
Hlapci Jerneji in drugi na rob odrin
jeni junaki) in satirično motiviko, 
predvsem pa portretne upodobitve 
(Cankar, Gorki, Tolstoj, Dostojevs
ki, Beethoven). Čargovemu ostremu 
očesu pa ni ušla tudi nobena karak
terna podrobnost, ki so jo obsijale 
ljubljanske odrske luči. V najbolj 
plodovitem obdobju so nastajale 
številne ilustracije, po večini izgub
ljene in znane po objavah v reviji Il
ustracija.

Kosec, rdeča kreda na papirju

Uvod v odprtje je dala višja kus
tosinja Oži Lorber, Čargovo življen
je in opus je predstavila muzejska 
svetovalka Breda Ilich Klančnik, 
kulturni program so prispevali gojen
ci Glasbene šole Brežice, razstava pa 
bo na ogled do 20. januarja 
2001.NJ.S,

Sivec v knjižnici
Sevnica -V sevniški knjižnici seje predstavil Ivan Sivec, pisatelj, 

pesnik, slavist, etnolog in novinar. Za njim je 46 knjig, 200 tisoč 
prodanih izvodov in 2000 besedil pesmi, ki jih je napisal za sloven
ske narodno-zabavne ansamble. Prvo knjigo s področja glasbe je napi
sal o muzikantu Francu Fleretu z naslovom Godec pred peklom, 
napisal pa je tudi et
nološki knjigi Glas
beni fenomen bratov 
Avsenik in Vsi naj
boljši muzikanti.

Do konca leta 
bosta izšli še dve nje
govi knjigi, spomladi 
pa si bomo lahko na 
televizijskih zaslonih 
ogledali nadaljevan
ko Pozabljeni zakla
di, ki je nastala po 
njegovi istoimenski
knjigi.N.Č.C. Ivan Sivec s knjižničarko Sabino

Publika je izbrala Senovčane
Jesenice, Senovo - Na letošnjih 14. Čufarjevih dnevih - festiva

lu amaterskih gledališč na Jesenicah, na katerem so sodelovale 
skupine iz Slovenije, Italije in Avstrije, je izmed osmih gledaliških 
skupin gledališka skupina DKD Svoboda Senovo s komedijo Politi
ka, bolezen moja prejela plaketo za najboljšo predstavo, ki jo je 
izbrala publika, glasovalo pa je več kot 500 obiskovalcev letošnjega 
festivala. L.P.

Grafika svetlobe
Sevnica -V galeriji na sevniškem gradu je na ogled fotografska 

razstava, ki predstavlja zaključek fotografskega natečaja, kije bil raz
pisan novembra. Na njej se s svojimi umetniškimi fotografijami pred
stavljajo Oskar Gerjevič, Gregor Sečen, Tinko Vimpoljšek in Ivan 
Tomše iz Brežic, Miloš Kukovičič iz Krškega, Aleš in Vinko Šeško 
iz Sevnice ter Aleš Germovšek in zakonca Tone in Judith Zgonec iz 
Boštanja. Na razstavi se predstavljajo že profilirani fotografi in tisti, 
ki so na poti, da to postanejo, nihče od njih pa si s fotografijo ne služi 
vsakdanjega kruha.

Zakonca Tone Zgonec in Judith Zgonec-Tscherfmger ob njenih fo
tografijah

Ob ogledu fotografij je potrebno vedeti, daje za vsak tak posnetek 
potrebna dolga pot, da pridemo do trenutka, krajšega od sekunde, ki 
se nam v končni obliki kaže kot sjika, je ob odprtju razstave dejal 
akademski slikar Alojz Konec. N.Č.C.

Za ohranitev iovsov
Kapele - Turistično društvo Kapele je v okviru projekta Varujmo 

in ohranimo naravni park Jovsi uspelo le tega s pomočjo osnovnošolcev 
in številnih strokovnjakov raziskati in označiti. V sklopu izobraževanj 
so spregovorili o pticam prijaznem gospodarjenju s travniki in sub
vencijah.

Ob dobri 
udeležbi kra
janov (na fo
tografiji) pa so 
ti nezadovoljni 

nizkim sub
vencioniran
jem za košnjo 
v težje dostop
nih predelih in 
neuporabnost
jo te krme. S.V. i2

napovedi
29. november

Krško - literarno glasbeni večer Pod dežnikom, ob 20.uri, Ka
varna Portos.

1. december
Krško - koncert Okteta Jurij Dalmatin z gostjo Marijo Ahačič- 

Polak iz Toronta, ob 18.uri v podjetju Lisca;
Sromlje - koncert Moškega pevskega zbora Sromlje ob 25-let- 

nici delovanja, gostje Ljudski pevci Sromlje in New swing kvartet, 
ob 17.uri, Dom krajanov.

Sava Glas, 28.11.200 _^

Pa naj kdo reče, da nismo dežela 
nogometnih, plešočih in glasbenih teli' 
kosov.

Igor E. Bergant: “ Moj bog, Mladen 
Rudonja! Goool! Joooj! Ruuudiii!”

“Babi, kaj se pa ti spet grejo,” me 
je debelogledo v nežogobrcno smet 
usmerjeni petnajstletnik Tomaž osupl® 
spraševal. Enako osupli nad ostale 
tričetrtinsko familijo, ki je evforične 
krilila, poskakovala, cvilila in se 
adrenalinsko podila ter si zviševala že 
tako previsok krvni pritisk. Razen sred' 
njega Gregija. Pobček Fredi pa je bi) 
še dokaj varno zaščiten. Upam, kar ni 
greh. In potem so po našem mestecu 
cvilile gume, zavijale avtomobilske 
sirene, seje pilo, veseljačilo in razgitj' 
jalo, da gre Slovenija naprej. NaaapreJ- 
Na eksotični vzhod. Da si bodo neka' 
ten vzeli kar kredit v eksotiko. Da j® 
Vtkica Potočnikova predvidi la Srečke" 
vofeliksiado, bi morda z prenagljeni!11 
popotovanjem na vzhod še malo poča' 
kala. Še en up. In svojo množičnoi® 
za državo predrago delegacijo v ek' 
zotiko pripeljala potem, ko bi bil nje11 
in glas njenih našim ambasadorjem za 
spodbudo. Vse skupaj navaja na znan11 
“kruha in iger “. In je rajo lahko zapel' 
jati, da gre vse tako lepo naprej. Z repi"1' 
zami posnetka tekme vred.

Katarina in Andrej sta dobila še en® 
nagrado, še eno priznanje. Kot naj' 
boljša v latinskoameriških plesih. Ah1' 
pak Katarina po ovekovečeni in narav' 
nost mojstrsko ujeti pozi ni bila “pr®' 
happy” svoje in Andrejeve fotografija 
na prvi strani Dela. In tudi nekate11 
drugi so si delili mnenje, da je 
slikica nespodobna. Takole nogico g°f 
in hlačke, ujete v objektiv, in to objavl' 
ti! Tako tudi s puritanstvom ne boi]11’ 
kar tako opravili. Če kdaj. Pa rdeč®! 
lasost gor ali dol. Če pa bi se mi mmj) 
plešoči za kak dan pojavili na uficl^ 
rdečelasi, bi se drug drugemu lal% 
vsaj kak dan po “gasah in oštarija!1 
od srca nasmejali. Če bi se znali, čes 
še znamo, če smeh sploh še zmorem1^

Radost kot naročena. V soboto 0 
14.15 - me iz Beograda pokliče drag 
Tatjana iz Beograda. Kolikokrat s®a 
mislila nanjo v času, ko je bilo ta 
brezdušno razdejanje. V razdalji tak 
daleč, a vseeno tako tukaj in zdaj. En® 
gija misli. In intermeco kot najžla®1 
nejša glasba.

Ki jo kot avtohtono tradicijo s P®; 
mijo izročajo ljudski pevci te poK1^, 
ne za mejo, ko s petjem iztrgajo p0.
bi, daje lahko en večer zavidljivo top® 
in domač in med njimi navduši še al 
biciozni samouki šestletni Matevž A 
dič z igranjem na harmoniko. Ko , 
najstletni Marko Ferlan na mednaf ^ 
nem tekmovanju ponovno doka,®’ 
je virtuoz v igranju na kitaro. Ko V’U 
častno zapoje Dobova ob 40-l®tn j 
zborovskega petja in sakralne p®? ■ 
cerkvenih zborom spomnijo na tu* 
šnjo minljivost. Za Šilce dobrega 
ženja ob pesmi in malo ntodre P 
nižnosti, ki smo ju oholi zatajili- 

S “polnim kufrom” mask mi P^ 
da je vse kultura. Individualna m y. 
lektivna. Tudi v “štacunah”, zla* 
grofovskem skladišču za bližnjo n1^ 
kjer si trgovci ne upajo izmenja)1 
sed. Kar je še huje, si jih ne upaj® 
menjati s kupci za pojasnilo, da n®^ 
vaš kot .,bimbo“ po celem j„je 
Ker so hipoma ob desettisočaka- . 
le ena grobih oblik kulture kapitan ^ 
Boleča odtujenost medčloveški!1 
nosov. “Feliks šlus kaput.” Stop-

Natja Jenko
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Rebeka uspešna na “talent shovvu”
Sun City - Senovčanka Rebeka Dremelj še zbira vtise z letošnjega 51. tekmovanja za miss sveta. 93 deklet različnih kultur se je veliko družilo in so izbor preživele v dobrem vzdušju. 
Najlepša zemljanka je postala 18-letna Nigerijka Agbani Darego. Prva spremljevalka najlepše na svetu je miss Arube, druga spremljevalka pa miss Škotske.

S prijateljico, najlepšo iz BiH

Slovenske miss Rebeke Dre
melj ni bilo med desetimi najlep
šimi. Naslova najlepše sicer niti 
ni pričakovala. Prav zaradi pev
skega daru je imela v “talent 
shovvu” največ možnosti. Med 
prijavljenimi dekleti seje naša Se
novčanka uvrstila v izbor 15. 
Zmago je odnesla tekmovalka z 
Barbadosa, ki se je, tako kot Re
beka, predstavila s petjem. Naj
lepša Slovenka pravi, da si je ta 
zmago z glasom Whitney Hous
ton res zaslužila, postali sta prija
teljici in meni, da bosta še sodelo
vali.

Sicer so vtisi z izbora za naj
lepšo zemljanko še vedno sveži, 
vsekakor pa je bila to zanjo živ
ljenjska izkušnja, ki ji bo gotovo 
v življenju pomagala, je prepriča
na Rebeka. Razočarala jo je or
ganizacija in meni, da ni primer
ljiva s slovensko. Nekaj primerov; 
vseh 93 deklet je imelo le enega 
frizerja z eno električno krtačo. 
Prav tako so urnik ves čas spre
minjali in lepotice niso nikoli ve
dele, pri čem so.

Doma najlepšo Slovenko ča
kajo številne obveznosti z naslo
va miss Slovenije ter modne re
vije in manekenski poklic. V tem 
tednu nastaja videospot za uspeš
nico Ko ugasnejo luči, podpisano 
ima pogodbo za zgoščenko, ki je 
zdaj prva na vrsti. Prva dama Štef
ka Kučan jo je povabila na do
brodelno prireditev 1. decembra 
in Rebeka upa, da se bo predsed

nikova žena odzvala na humani
tarno akcijo, ki jo sama načrtuje 
v januarju v Posavju za pet naj
revnejših slovenskih družin. S.V.

Prijateljske vezi - najlepše iz Avstralije, BiH, Avstrije, naša Rebeka 
ter iz Južnoafriške republike in Hrvaške

V Sun Cityju s fantom Sandijem

ggBiggllga

Citroen Xsara VTS (167 KM)

V RENAULT

AKCIJE NOVEMBER!!!
TVVINGO 40.000 do 180.000 SIT 

+ 4 zimske gume 
CLIO 50.000 do 100.000 SIT 

+ 4 zimske gume
T H ALI A 130.000 SIT+ 4 zimske gume 

KANGOO 100.000 SIT + 4 zimske gume

Megane AIR brezplačna klima + 200.000 SIT 
Sceni C pack prihranek 300.000 + 200.000 SIT 

Vsi ostali modeli Megane in Scenic 400.000S1T

Megane Business prihranek 10%
Laguna Business prihranek 15%

Master, Kangoo cxpress
_ Brezobrestni len sin g $0% tako) 124 obrokov brez obresti tw*B**d*

!■ . . v: i. nlohrifve za pravo« wb< vaatfrfieaaMjfcjt-

TOV AVTO fcrcifc*

t**;: m-mvi m

zor za brisalce, klimatsko napra
vo in še kopico priročnih dodat
kov. Pri naštetem gre naj večja za
mera le stikaloma, ki upravljata z 
okni v prednjih vratih, ker sta na
meščena na sredino armaturne 
plošče, na kar se je potrebno na
vaditi.

Bistvo vsega pri “VTS-ki” je 
motor. Ta ponuja 167 KM, s kate
rimi je moč doseči 220 km/h 
končne hitrosti, z mesta do 100 
pa pospešiti v manj kot 9 sekun
dah. To omogoča vožnjo, kiji lah
ko rečemo tudi dirkaška. Dokaz? 
Dve Xsari, s katerima je Target 
Motorsport letos pripeljal prvo 
mesto v rallyju!

Xsara VTS je najbolj izrazita 
Xsara, ki kljub nevpadljivosti kot

Tudi velecenjeni gospod M. Gubec se je dodobra vživel v nogomet
no dogajanje tiste “strašne ” srede. Da bo učinek popoln, je potreb
na tudi primerna garderoba. Dres je bil na njem kot ulit.

Halo, kolega,
/ umakni se...ne vidim!
Ufpazi.. .gol.. ..goooollll.. .Rudonja 

goool... saj to ni res.... !!!,

Tokrat so mi pri Citroenu pri
voščili nekoliko več. Lahko bi 
rekel pravi dirkalni užitek, saj so 
mi na test odstopili Xsaro VTS s 
167-konjskim motorjem. To je tri-

Redkokdaj se namreč pripeti, da 
je v avtomobilu toliko predalov, 
kot jih je moč najti prav v Xsari, 
in to je pohvalno.

Dvojna vrata se široko odpi-

Novosti naših 
glasbenikov

Posavje, Zasavje - Bre
žiška skupina LeeLooJamais 
je po nekaj neuspešnih poiz
kusih končno posnela svoj prvi 
videospot za pesem “Še en
krat” s prve plošče “Pod 
Vplivom”. Gre za energičen 
komad z mamljivim besedi
lom. Spot je snemala, režirala 
in montirala Dafne Jemeršič.

Ob dnevu boja proti aidsu 
bo zasavske premogovniške 
revirje 1.decembra v Domu 
svobode Trbovlje zatresla na
veza Demolition group s svo
jim zadnjim albumom. S spek
taklom pa jim bodo stali z 
ramo ob rami reški posebneži 
in “šovmojstri” Let 3. S.V.

vratni model, najdražji, najzmo
gljivejši in najbolje opremljen 
med ostalimi v Xsarini paleti.

Sedanja Xsara ima sicer že 
skoraj leto in pol starosti, vseeno 
Pa še vedno diši po novem. To ji 
omogočata predvsem lepa oblika 
m sodobna zasnova ob pomoči 
dodatkov in nastavitev, ki so da- 
nes nepogrešljivi, ko gre za avto 
9a njenem nivoju. Xsara VTS je 
Izjema tudi zaradi izredno pros
torne zadnje klopi in velikega 
Prtljažnega prostora. V njej se res 
lahko pelje pet potnikov, čeprav 
b°do štirje veliko udobneje potO- 
VaH. Tudi s prtljago ne bo težav, 
SaJ ji je v zadnjem delu namen- 
Jenih kar 408 1 praznine, ki se iz
jemno uspešno dopolnjuje s pre
dalčki v potniškem prostoru.

V.;;'

Motor:
~ linijski bencinski štirivaljnik 
' Prostornina: 1998 cm1 
~ največjamoč: 167KM(123kW) 
- navor: 196 Nm pri 5500/min.

rajo, vstopanje pa je kljub coupe- 
jevski obliki kar lahko, predvsem 
zaradi izdatnega pomika prednjih 
sedežev. Ti so sicer običajno cit- 
roenovski, nekoliko premehki, 
vendar nastavljivi in nudijo dober 
bočni oprijem. Oprema VTS je 
zajetna in med drugim obsega 
štiri varnostne blazine, v usnje 
odet nastavljiv volanski obroč, 
nastavljiv voznikov sedež, deljivo 
zadnjo klop z vzglavniki, elektri
čni ogledali in prednji stekli, sen-

skrita mačka na vaš ukaz pokaže 
ostre kremplje in s ponosom po
grabi po asfaltni prevleki.

Aleksander Krebelj

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 220 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 18,7 s
- poraba po podatkih proizvajalca: 
6,8/9,3/13,61/100 km
- testno povprečje: 111/100 km
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■■
atletika

Podpis pogodbe in Juretova 
vrnitev

Brežice - V minulih dneh so se zbrali člani Upravnega odbora AK 
Fit Brežice, ki so po koncu redne seje nadaljevali še s svečanim de
lom, na katerem so ob prisotnosti predstavnika generalnega pokro
vitelja atletskega kluba podjetja Vino Brežice Branka Cvetkoviča 
trije slovenski rekorderji, sicer člani AK FIT Brežice, podpisali po
godbo o sodelovanju v sezoni 2002.

Tako so bili podpisniki: rekorderka v metu kladiva Simona Koz
mus, rekorder iste discipline pri članih Primož Kozmus in rekorder 
skoka s palico Jure Rovan. Slednji se po treh sezonah, ko je bil član 
v vrstah AD Kladivar Celje, spet vrača v matični klub, za katerega je 
uspešno nastopal kar dvanajst sezon.

Svečan trenutek po podpisu pogodbe o sodelovanju: člani UO AK 
FIT Brežice, trije rekorderji in Branko Cvetkovič.

Sicer pa so tega dne atleti in njihovi trenerji. Branko Grubič (Si
mona Kozmus), Vladimir Kevo (Primož Kozmus) in Leopold Ro
van (Jure Rovan) predstavili svoje načrte in cilje za sezono 2002. In 
sicer nastop na evropskem atletskem prvenstvu v Munchenu, nastop 
za reprezentanco Slovenije v evropskem klubskem pokalu in 
izboljšanje lastnih državnih rekordov, Jure Rovan pa si je med 
začrtane naloge zadal še nastop na dvoranskem Evropskem prvenst
vu na Dunaju.

Ob tem svečanem dogodku je predstavnik glavnega pokrovitelja 
Branko Cvetkovič izrazil zadovoljstvo zaradi odličnega medseboj
nega sodelovanja, hkrati pa je obljubil podporo klubu, predvsem pa 
najboljšim atletom AK FIT Brežice tudi v bodoče. K.M.

Alenka in Igor sta “NAJ”!
Čateške toplice - Vrhničanka Alenko Bikar in Novomeščan Igorj Primc so razglasili za 
najboljša atleta Slovenije v iztekajočem se letu 2001. Nagrajeni so bili tudi atleti in atletski 
delavci iz Posavja, profesor Leopold Rovan pa je prejel tudi priznanje za dve desetletji neu
mornega uspešnega dela v atletiki.

Tudi letos je Atletska zveza 
Slovenije klubom, društvom in 
medijem razposlala anketne vpra
šalnike, s pomočjo katerih so na

Edmontonu.
Druga najuspešnejša atletinja 

sezone je Velenjčanka Jolanda 
Čeplak, tretja pa Brigita Lan-

tudi posavski športniki, tako je 
profesor Leopold Rovan prejel 
nagrado za uspešni dve desetletji 
dela v atletiki, Simona in Primož 
Kozmus (oba metalca kladiva), 
sta prejela vsak po štiri rekorder
ske značke za nove rekorde, vsi 
trije prihajajo iz AK Fit Brežice, 
Sevničan Borut Veber pa je pre
jel nagrado za drugo mesto med 
starejšimi mladinci - sicer pa je 
bila tokrat to že njegova šesta na
grad zapored. Nagrado je seveda 
prejel tudi Borutov trener Rafko 
Povhe, sicer pa je “Naj" trener 
leta je postal Jure Kastelic, med 
drugim trenira tudi "naj atletinjo", 
kije nekoliko šaljivo povedala, da 
njen trener zadnje čase nekoliko 
veliko sestankuje in ga manj 
srečuje na treningih, a to je ne 
moti. K.M.

slovesni prireditvi proglasili 
najboljše atlete sezone 2001. 
Prestižni naslov sta tako osvojila 
Alenka Bikar in Igor Primc. 
Bikarjeva je na svetovnem prven
stvu v Edmontonu v teku na 200 
metrov osvojila sedmo mesto in 
bila najboljša Evropejka, na dvo
ranskem SP pa je bila v isti disci
plini šesta, Primc, pa seje uvrstil 
v finale meta diska na SP v

gerholc, pri 
moških pa 
seje na dru
go mesto 
uvrstil Rož- 
le Prezelj, 
tretji pa je 
Gregor 
Cankar.

Nagraje
ni so bili

Borut Veber (drugi z leve) v družbi svojega trenerja 
Rafka Povheta, sestre, mame in Srečka Vodenika.

ju-jitsu

Srebrna Gorazd in Dejan!
Genova, Globoko - Letošnje

ga evropskega prvenstva v ju-jit
su so se v sklopu slovenske repre
zentance udeležili tudi tekmoval
ci iz vrst DB V Katana TEN team 
iz Globokega. Med vsemi sloven
skimi predstavniki sta bila najus
pešnejša prav Globočana, moški 
par Gorazd Kostevc in Dejan 
Kink, ki sta se v domovino vrnila 
ovenčana z naslovom evropskih 
vice prvakov in srebrnima medal
jama. Tretji član Katane Zlatko 
Rizvič pa je bil žal tudi najbolj 
nesrečen član slovenske izbrane 
vrste, saj seje med tekmovanjem 
hudo poškodoval (počena mišica) 
ter kljub lastni želji in vztrajanju 
s tekmovanjem ni mogel nadalje
vati.

Uspehu primerno je bilo tudi 
slavje ob prihodu slovenskih re
prezentantov. V telovadnici OŠ 
Globoko so celotni reprezentanci 
pripravili sprejem, ki so se ga ude
ležili vsi vidnejši predstavniki

občin Brežice, Krško in Kozje, 
seveda pa sta bila največje pozor
nosti deležna prav “srebrna deč
ka” Gorazd in Dejan s svojim 
trenerjem Tinetom Brataničem 
in seveda direktorjem reprezen

tance Stanetom Preskarjem, ki 
se je prvenstva udeležil tudi kot 
svetovni “A” sodnik, Robert 
Perc iz sevniškega Ippon Ruca- 
norja pa je bil prisoten kot sod
nik “C” kategorije. K.M.

Stane Preskar, Gorazd Kostevc, Tine Bratanič in Dejan Kink. V pri
hodnjem letu načrtujejo ne le biti član reprezentance, ampak tudi 
osvojitev naslova svetovnih prvakov. Načrti so uresničljivi.

Škofja loka, Ljubljana - Še en 
vikend je minil v znamenju 3. kro
ga ligaških tekmovanj strelcev z 
zračnim orožjem, ko so se v Škofji 
Loki pomerili tekmovalci mlajših 
kategorij, v Ljubljani pa članske 
vrste. Z območja Posavja in Dolenj
ske so bili na Gorenjskem najbolj 
številni Brežičani, ki so izstopali 
tudi po doseženem uspehu v strel
janju z zračno pištolo. Mlajša 
mladinka Kristina Grubeša je s 
316 krogi z enakim rezultatom kot 
zmagovalka Daša Gelze iz Kočev-

streljanje

Bili so solidni
ske Reke osvojila drugo mesto. V 
skupni uvrstitvi se Grubeša po treh 
krogih še vedno nahaja na prvem 
mestu. Med fanti pa je s četrtim 
mestom in novim osebnim rekor
dom 339 krogov samega sebe 
prekosil Davor Mrkič. Ekipno so 
bili mlajši mladinci iz Brežic četr
ti. Zaradi ugodnega razporeda, ko 
vsi tekmovalci niso tekmovali hkra
ti, je tokrat prvič nastopila tudi po
polna ekipa brežiških starejših 
mladincev. Zaradi nezadostne ko
ličine orožja doslej kaj takega nam

reč ni bilo mogoče. Osvojeno četr
to mesto pa je dobra spodbuda za 
naprej, v pretežno moški ekipi je 
bila tudi tokrat najboljša Vesna Kr
žan, ki pa seje v posamični razvr
stiti po nekoliko slabšem nastopu 
morala zadovoljiti s petim mestom. 
Strelci s puško iz Leskovca tokrat 
niso nastopili. Člani pa so se po
merili v Ljubljani. Brežičani so s 
povprečnim nastopom osvojili peto 
mesto, najboljši v njihovih vrstah 
je bil s 546 krogi veteran Vlado Sa- 
badoš.

karate

II. pokalna tekma
Idrija - V tamkajšnji športni dvorani Športnega rekreacijskega 

centra je potekala II.pokalna tekma za osnovnošolce, mladince in člane 
v karateju v katah posamezno in ekipno ter v športnih borbah 
posamezno. Nastopilo je preko 180 tekmovalcev iz 16 slovenskih ka
rate klubov. Tekmovanje je v organizaciji KK Kolektor Idrija poteka
lo po WKF pravilih, sicer pa so imeli domačini prednost domačega 
terena in številčnejše zasedbe svojih članov.

Ponovno je blestela pomlajena sevniška ekipa pod taktirko glavnega 
trenerja Jurija Orača, kljub dejstvu, da so imeli osnovnošolci KK 
Kolektor iz Idrije v moški konkurenci na I.pokalni tekmi prednost kar 
66 točk. Sevničani so namreč v drugi tekmi to prednost zmanjšali in 
na koncu slavili zmago pred domačini z osvojenimi 22 točkami pred
nosti. Posamezni zmagovalci II.pokalne tekme med Sevničani pa so 
bili Aljoša Orač, zmagal je v katah in športnih borbah, Marijo Davi- 
dovič in Jasmin Dautbegovič sta zmagala v športnih borbah, Mar
ko Stopar pa v katah med člani. Obe ekipi mlajših in starejših dečkov 
sta osvojili naslov jtokalnega zmagovalca. Za mlajšo ekipo so nasto
pili Aljoša Orač, Žiga Žveglič in Domen Vavtar, za starejšo pa Jas
min Dautbegovič, Marijo Davidovič in Denis Suhodolčan. Sicer 
pa so bili uspešni tudi drugi sevniški tekmovalci. Tako je v katah 
posamezno Gaber Dernač v kategoriji dečkov letnika 1993/92 os
vojil tretje mesto, v letniku 1991 je bil Žiga Žveglič drugi, Domen 
Vavtar in Jaka Revinšek pa tretja. Miha Cvelbar je zasedel tretje 
mesto v letniku 1989, peto pa Marijo Davidovič. Denis Suhadolčan 
je bil drugi pri letniku 1988, Jasmin Dautbegovič pa je bil peti. Pri 
dekletih je v letniku 1988 Marja Zidarič osvojila tretje mesto.

tenis
Sečen edini iz Posavja

Ljubljana - Državnega prvenstva v tenisu poklicnih novinar
jev v dvojicah se je kot edini predstavnik sedme sile iz Posavja 
udeležil novinar časopisa Dnevnik Ernest Sečen iz Brežic. S part
nerjem Dejanom Kovačem sta bila v konkurenci mlajših vetera
nov na koncu četrta.

košarka
l.B SKL

Leskovec pri Krškem - V sedmem krogu l.B SKL je ekipa 
Košarkarskega kluba Krško v domači dvorani gostila ekipo Radovlji
ce in jo visoko premagala s končnim izidom srečanja 82:67. Ekipa 
Krškega je po sedmih kolih trenutno na petem mestu na lestvici.

mali nogomet

Prva in druga liga

Sevnica, Dobova - Malo- 
nogometni prvoligaš Sevnica je 
sedmi krog srečanj odigral v 
domači športni dvorani, gostili so 
ekipo KMN Napoli Intelsat. Sev
ničani so zabeležili zmago s kon
čnim izidom 6:3 (3:1). Na lestvici 
so s 14 točkami trenutno na tret 
jem mestu.

V osmem krogu druge Sloven
ske malonogometne lige - vzhod 
je ekipa kluba malega nogometa 
Nakani Brežice gostila ekipo 
KMN Lovrenc na Pohorju. Do
mačini so zabeležili zmago 
končnim izidom 10:2. Za domačo 
ekipo so bili strelci: Alan Kranjc, 
4 zadetki, Matija Lubšina, 2 za
detka, po en zadetek pa so prispe 
vali še Bogdan Kožar, Gregor 
Dušič, Janez Omerzu in Jernej 
Kene. Po osmih krogih se Naka- 
nijevi nogometaši nahajajo na 
petem mestu na lestvici.

motokros

Klubsko prvenstvo

Arto - Kljub snegu in mrazu 
ter blatni progi so člani Fun šport 
Bence MX teama ob uspešno 
zaključeni sezoni pripravili še 
klubsko prvenstvo na svoji progi 
na Artu. Na njem so nastopili vsi, 
ki so letos tekmovali bodisi v ka
tegoriji podmladka, med člani, 
amaterji ali veterani, le nekateri 
med njimi pa se zaradi slabega 
vremena in razmočene proge niso 
podali na štart.

Vsi ostali, ki so se vendarle 
odločili, da štartajo, pa so odpelja
li kar tri vožnje, od katerih sta za 
skupni rezultat šteli le dve najbolj
ši, v primeru enakega števila točk 
dveh tekmovalcev pa je odločala 
še neupoštevana vožnja. Tako je 
bil končni klubski zmagovalec 
Nik Rovan, zbral je 40 točk. Dru
gi je bil Boštjan Ocvirk, skupno 
je zbral 37 točk. Na tretje mesto 
seje nepričakovano uvrstil Bran
ko Povše, ob koncu je zbral 30 
točk. Toliko jih je zbral tudi vete
ran Iztok Bence in tako spet 
zasedel nehvaležno četrto mesto. 
Peti je bil z 28 točkami podmlad- 
kar Tomaž Salobir. Mesto za njim 
seje uvrstil njegov oče Ivan Salo
bir, zbral je 21 točk. Na sedmem 
mestu je z dvema točkama manj 

19, Janko Potočnik, osmi je bil 
Franci Zgonc, deveti pa Sine 
Baša. Ob uspešnem zaključku se
zone pa so se na vse bolj kot pri
jazno progo podali tudi zvesti 
spremljevalci Bencetovih moto
krosistov. Tokrat se jih je ojuna
čilo le pet, odpeljali pa so le tri 
kroge. Suvereno je zmagal Drago 
Dolinšek, drugi je bil Tone Žvan, 
tretji Milan Baša, četrti Peter 
Jazbinšek in peti Goran Rovan, 
sicer predsednik Fanovcev.

rokomet

Ena zmaga in poraz

Sevnica, Dobova - Roko
metaši Gorenja so v 8. krogu L 
A SRL premagali Sevnico s 30:25 
(13:12), a za zmago so se morali 
pošteno potruditi. Sevničani so v 
tem srečanju ostali brez dveh 
rokometašev. Miladin Kozlina st 
je zlomil roko, Benjamin Teras 
pa ima poškodovane križne vezi, 
tako da bosta najverjetneje oba 
manjkala v nadaljevanju prven
stva in pokalu. Sicer pa so Sev
ničani na lestvici trenutno deseti 
s tremi točkami.

V l.B DRL pa je ekipa R^ 
Dobova v domači dvorani gostila 
ekipo RK Gorišnica in jo prema- 
gala s končnim izidom 34:26 
(13:12), na lestvici so trenutno na 
tretjem mestu z 12 točkami.
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Skupščina policijskega sindikata Slovenije

Odločeni, da rešijo svoj položaj in ugled!
Krško - Na skupščini Policijskega sindikata Slovenije so izpostavili mesto in vlogo policista v slovenski družbi ter spregovorili o 
javnih uslužbencih - prednostih in slabostih načrtovanih sprememb statuta in plačne politike. S sprejeto resolucijo zahtevajo 
uresničitev že znanih zahtev, če ne, pričakujejo odstop ministra za notranje zadeve in generalnega direktorja policije.

Resolucijo uslužbenca policije 
v slovenskem družbenem okolju, 

ki jo je 
pripravil 
Vlado 
Marinič, 
so spre
jeli z vse
mi zahte
vami v 
razpravi. 
Te izra
žajo še 
ostrejše 
nastopa

nje do odgovornih za položaj poli
cista v družbi. V roku 30 dni naj 
bi jo izvršni odbor sindikata po
slal v državni zbor, vladi, Mini
strstvu za notranje zadeve in ge
neralnemu direktorju policije. 
Delegati zahtevajo, da ti končno 
odgovorijo na njihove zahteve in 
opozorila. Če ne, zahtevajo odsto
pe odgovornih.

Predsednik Policijskega sindi
kata Slovenije Miroslav Dušic je 
opozoril, da so predvsem nezado
voljni z vodstvom policije in tudi 
ministrstva, predvsem pa s slabimi

delovnimi pogoji in nevzdržnimi 
higienskimi razmerami.

Kot je ob tej priložnosti pou
daril predsednik posavskega sin
dikata Robert Perc, se tudi posav-

Stanko Šerc

Od 63 delegatov se jih je zbralo 59.

skim policistom ne piše rožnato, 
že ob vseh opozorjenih težavah 
imajo še veliko nalog in težav z 
naslova schengenske meje, ki oku
pira njihovo delo.

Nekateri med 59 delegati iz vse 
Slovenije so zahtevali tudi spre
membo 72. člena Zakona o policiji 
in 42. člena naše ustave, po kate
rih so policisti, ki ne smejo po
litično delovati, po njihovem mne
nju, drugorazredni državljani. A 
boj za to zahtevo bije izvršni od
bor sindikata, je opozarjal predsed
nik in dosegel, da predloga niso 
izglasovali.

Območni policijski sindikat 
Podravja je skušal na dnevni red 
uvrstiti predloge sprememb statu
ta, a ker so jih dobili na začetku 
skupščine in se do njih niso uspeli 
opredeliti, sojih delegati zavrnili.

Na vse te težave pa je opozoril 
tudi karikaturist Stanko Sere s 
priložnostno razstavo. S.V.

Ko vozniki sami izzivajo!
Trnje, 16. - Ravno v času prometne konice so vozniki v Trnju pri 

Prehodu čez železniške tire naleteli na zaprte zapornice. Kar tik pred 16. 
uro ni neobičajno. A tokrat so bile zapornice zaprte več kot 15. minut. 
Vozniki v dolgi koloni so izgubljali živce in se odločali za prehod preko 
železniških tirov kljub spuščenim zapornicam. Nekaj 10 jih je tako 
Preizkušalo srečo, drugi so se na cesti obračali in vračali proti mestu. Na

ii' ~

fotografiji luknje v kolonijo predstavljajo tiste “pogumneže”, ki so se 
^ločili, da ne čakajo vlaka in so vztrajali po izbrani smeri vožnje. Tako 
,ot tovorno vozilo, ki je sicer manever opustilo in pred zapornicami osta- 

ravno v trenutku, ko je mimo zapeljal vlak. Na srečo, ga je voznik
°Pazil še pravočasno. S.V.

Nepridiprave izzivamo sami!
Sevnica, 15. -Na Rožnem je neznanega storilca pritegnil pogled v 

a°tranjost osebnega vozila, kjer sta bili na sedežu dve ženski torbici. 
atič je imel lahek plen, saj je odnesel mobilna telefona, denar in 

°sebne dokumente. Lastnici sta oškodovani za približno 85.000 SIT.

Ponarejen denar
Krško, 15. - 61-lema občanka Krškega je na NLB v Krškem želela za- 

rtlenjati 500 DEM. Uslužbenka je ugotovila, daje en bankovec ponarejen.

Ko ni izhoda...
Slovenija, Posavje - Po podat

kih Generalne policijske uprave 
je v desetih mesecih letos v Slove
niji ugotovljenih 450 samomorov, 
lani v tem času 501. Ljudje v stis
ki se najpogosteje obesijo, in sicer 
več kot polovica, ter ustrelijo ali 
zastrupijo. Najbolj črni mesec le
tos je april z 72 mrtvimi, povpreč
no je na mesec nekaj več kot 50 
smrti zaradi samomorov.

Vzroki so zalo različni, iskati 
jih je treba tudi v starostnih skupi
nah, ki jim tovrstno dejanje pome
ni edini možni izhod iz situacije. 
V Sloveniji so samomori najpo
gostejši pri starejših od 64 let ter 
pri petdesetletnikih. Zal tudi pri 
mladih, letos v enem primem celo 
pri mlajšem od 14 let ter kar trije 
samomori mladostnikov do 18 let.

Na Policijski upravi Krško be
ležijo v letošnjih desetih mesecih, 
tako kot lani v tem času, 22jsamo- 
rnorov. Kot je povedal Štefan 
Hren, smo po teh podatkih Po 
savci v nezavidljivem položaju, 
saj smo v slovenski “špici". V 
Posavju je letos kot najpogostejši 
razlog za takšno odločitev prevla
dovala bolezen (v šestih primerih), 
družinske razmere (v štirih), alko
hol v dveh ter drugo.

Kako preprečiti samomore, je 
še vedno odprto vprašanje, saj 
bližnji pogosto ne opazijo stiske 
prijateljev. Vzroke bi bilo potreb
no odpraviti, a so ti zastrti v po
sameznikovi osebnosti. S.V.

Iznajdljivost ne 
pozna meja

Krško, 14. - Sredi dneva je v tr
govino Mercator v Krškem prišel 
neznanec, ki se je predstavil kot 
serviser drsnih vrat. Iz vodil zunan
jih in notranjih vrat je odmontiral dva 
mehanizma za pogon vrat skupaj z 
računalnikom in štiri senzoije. Nato 
je odvzel še digitalna stikala za odpi
ranje vrat in z vsem naštetim odšel 
iz trgovine. Lastnikje s tatvino oško
dovan za okoli pol milijona SIT.

Prehod za pešce, ki je in ga ni
Sevnica - Pred dnevi se je na cesti pred trgovino Izidor 
zgodila prometna nesreča, v kateri se je huje poškodovala 
70-letna peška. Nesreča se je zgodila na prehodu za pešce, 
ki ga sedaj več ni, saj ga je republiški prometni inšpektor 
zaprl. In kdaj bo prehod ponovno odprt?

Prehod za pešce pred nekdanjo sevniško pošto, kjer je sedaj trgo
vina Izidor, last Kmečke zadruge, je bil eden od sedmih prehodov za 
pešce v mestu Sevnica. Ta prehod je bil najbolj frekventen, saj se 
nahaja nasproti železniške postaje in po njem so vsak dan hodili vsi 
tisti, ki se v službo ali šolo vozijo z vlakom. Prehod za pešce je bil 
nevaren, saj so dostavna poštna vozila, za tem pa še trgovska vozila 
nekoliko ovirala preglednost križišča. Da bi bila varnost vseh 
udeležencev v prometu večja, je direktorica sevniške Kmečke zadru
ge Jamškova predlagala, da se na spornem križišču postavi ogle
dalo.

Akcija je stekla, vendar v nasprotno smer. Republiški inšpektor 
je ugotovil, da omenjeni prehod za pešce ni varen, ker ni osvetljen in 
gaje čez noč ukinil.

Domačini, vajeni, da je tam desetletja prehod bil, so še naprej 
hodili po njem. Občinski svetniki so opozarjali, naj se prehod za 
pešce z ustrezno osvetljavo čimprej spet usposobi, ker bo sicer prišlo 
do nesreče.

Občinska akcija je stekla, toda pojavil se je naslednji problem. 
Cesta je državna in vsa soglasja za spremembe in postavitve dodatne 
osvetljave izdaja Direkcija za ceste. Ko pa je vpletena država, se vsa 
stvar upočasni in zaplete. V akcijo sta se vključili občina in policija. 
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu, peticijo pa so men
da napisali tudi občani, ki zahtevajo svoj prehod nazaj.

Vozniki domačini, ki jim je prešlo že v kri, daje tu desetletja bil 
prehod za pešce, na tem mestu ponavadi zmanjšajo hitrost, tisti, ki 
prihajajo od drugod, pa tega ne upoštevajo. Tudi voznica, ki je 
povzročila omenjeno nesrečo, ni bila domačinka, ampak je doma iz 
Podsrede.

Policisti prometne policije Krško so v svojem poročilu zapisali, 
da se je nesreča zgodila, ko je peška prečkala vozišče po slabo 
vidnem prehodu za pešce. Ker prehod za pešce ni bil osvetljen in 
ker je bila zaradi noči in sneženja vidljivost slaba, voznica osebnega 
vozila peške ni opazila in je trčili vanjo.

Na Postaji prometne policije v Krškem so nam povedali, da pozna
jo problematiko ukinitve tega prehoda, vendar pa pravijo, da so na 
cestišču še opazni sledovi zebre. Menijo, da bi morali tisti, ki so 
prehod za pešce ukinili, s cestišča izbrisati tudi sledove t.i. zebre.

Črne slutnje, da se bo zaradi ukinitve zelo frekventnega prehoda 
za pešce zgodila nesreča, so se udejanjile. Ali se bo moralo zgoditi 
še kaj hujšega, da bo problem končno rešen!?

Nada Černič Cvetanovski

Jesen
prinaša
veliko
dobrol.

Polo

B#B Že od 15.650 DEMveliko (1-768.450 SIT*)

Passat limuzina Bora
Že od 32.577 DEM 
(3.681.207 SIT*)

Prihranki do 244.000 SIT

Izjemno ugodno posojilo, 
tudi na 72 mesecev.

Passat Variant
Že od 34.805 DEM 
(3.932.936 SIT*)

Prihranek: 316.400 SIT*.

Že od 27.818 DEM 
(3.143.408 SIT*) 
z brezplačno elektronsko 
klimatsko napravo!

Prihranek: 312.000 SIT*

Tudi _
s"'/ "W l

prihranke!^
*Cena so informativne in odvisne od valutnih razmerij.______________ Slike so simbolne. Število vozil in modelov je omejeno.

.#Radanovič Brežice d.o.o
Čemelčeva ulica 5 Telefon (07) 49 92 150 

8250 Brežice Telefax (07) 49 92 172

Radanovič
Brežice

s imi mm . pravni nasveti
univ. dipl. prav. Marta Jelačin

^zplačna pravna 
Domoč (BPP)
v ^adaljujemo z odgovorom na 
pi^nje, kaj nam zakon o brez- 
k(jCn' Pravn' pomoči prinaša in 

^s° upravičenci do te pomoči, 
sez ev.Predhodni številki ste bili 
0sc^njeni, ja ;ma upravičena 
nc a Pravico do brezplačne prav- 

P°rnoči, če njen lastni mesečni

osebni dohodek oz. povprečni 
osebni dohodek na člana družine 
ne presega višine minimalne pla
če. Doslej ni bil naveden znesek, 
koliko znaša višina minimalne 
plače , zato naj kot informacija 
služi podatek da od l .8.2001 vel
ja višina minimalne plače 92.18^ 
SIT.

Pravno pomoč izvajajo od
vetniki, notarji, strokovne službe 
za BPP, ki so organizirane po pri
stojnih sodiščih, in osebe, ki dobi
jo za izvajanje BPP soglasje od 
ministra za pravosodje.

Postopek za odobritev 
BPP

Prosilec vloži prošnjo za BPP 
pri pristojnem sodišču, na območ
ju katerega ima stalno ali začasno

prebivališče.
Prošnjo je potrebno vložiti na 

posebnem obrazcu, v katerega 
vpiše zlasti naslednje podatke:
- osebno ime, EMSO, davčno šte
vilko, naslov stalnega ali začas
nega prebivališča,
- podatke o zadevi,
- navedbo željene oblike pravne 
pomoči in obsega te pomoči,
- podatke o dohodkih prosilca in 
njegovih družinskih članov ter o 
drugih prejemkih
- podatke o premoženjskem stan
ju prosilca in njegovih družinskih 
članov.

Prošnji morajo biti priložene 
listine, (v izvirniku ali z overje
nim prepisom), ki dokazujejo ob
stoj pogojev, ki opravičujejo odo
britev BPP.

Prosilec lahko prosi za pred
nostno odobritev za BPP, s proš

njo, ki jo vloži pisno ali poda ust
no na zapisnik pri strokovni služ
bi za BPP.

Na podlagi odločbe, s katero 
pristojni organ za BPP prosilcu 
dodeli brezplačno pravno pomoč, 
izda strokovna služba za BPP pri 
pristojnem sodišču prosilcu na
potnico. Vanjo se vpiše obračun 
porabljenih stroškov in jo skupaj 
s priloženimi stroškovniki za 
opravljena pravna dejanja prosi
lec vrne strokovni službi za BPP. 
Če upravičenec napotnice ne vrne 
strokovni službi za BPP v roku 8 
dni, se šteje, kot da je prejel neo
pravičeno pravno pomoč. Enako 
velja tudi, če upravičena oseba v 
napotnici spreminja podatke, kaj 
v njej briše ali pripisuje.

Če bi zaradi odločanja o proš
nji za brezplačno pravno pomoč 
prosilec zamudil rok ali kakšno

pravno dejanje, mu pristojni 
organ za BPP to pomoč takoj odo
bri in sicer samo za tisto dejanje, 
kije nujno potrebno, da se opravi.

Prosilec, ki mu je BPP odobre
na, mora najkasneje v 8 dneh po 
odobritvi BPP, dokazati, da iz
polnjuje vse zahtevane pogoje, 
kot jih določa zakon.

Za neupravičeno prejeto BPP 
se šteje že plačana BPP, ki je bila 
upravičeni osebi dodeljena na 
podlagi lažnega prikazovanja ali 
zamolčanja podatkov. Neupravi
čeno prejeto BPP je upravičena 
oseba dolžna vrniti in plačati vse 
stroške, ki jih je bila oproščena, z 
zakonitimi zamudnimi obrestmi. 
Vračilo teh stroškov je prihodek 
proračuna RS.

Če se sodni postopek zaključi 
v korist upravičene osebe do BPP, 
preide terjatev nasprotne stranke

z naslova stroškov postopka na 
RS z dnem pravnomočnosti sodne 
odločbe ali sklepa.

Če upravičena oseba do BPP 
ne uspe v sodnem postopku, ni 
dolžna povrniti stroškov, ki so bili 
izplačani z naslova BPP.

Možnost olajšanja dostopa do 
sodišča tudi ekonomsko šibkej
šim slojem prebivalstva je z zako
nom o BPP uresničena. Iz po
stopka za odobritev te pomoči pa 
je razvidno, da zakon terja tudi 
izredno aktivnost in poštenost 
stranke, tako da se izigravanje z 
napačnim podajanjem podatkov 
ne bo obneslo. Skoda je le. daje 
zakon prišel tako pozno, ko so 
zaradi neznanja in pomanjkanja 
denarja zlasti pri lastninjenju 
podjetij, mnogi že izgubili svoje 
pravice.
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horoskop
OVEN

Umikali se boste ali se izogibali središču dogajanja, morda zato, ker 
boste morali sami s sabo razčistiti pomembne stvari. Tudi energije boste 
imeli bolj malo, razen če ste rojeni marca. V ljubezni pa sreča, nekdo vam 
bo še naprej sadil rožice.

BIK
Pomembno obdobje, saj se bosta pokazal i vaša moč in vplivnost. Drugi 

bodo igračke v vaših rokah, toda da bi bili zares uspešni, ne bodite preveč 
strogi, zahtevni in kritični. Pokažite uvidevnost in sočutje.

DVOJČKA
Še nekaj dni, pa vam bo postalo marsikaj jasno. Morda se razplete 

neka skrivnost, morda boste končno lahko nadaljevali projekt, ki se je 
pred časom ustavil, ali pa boste dobili zamisel, kako naprej. Ugodno za 
denar. Rojeni maja - previdnost je mati modrosti.

RAK
Umirjeni boste. Kmalu boste začeli nekaj novega. Morebitni zapleti in 

težave na finančnem področju se bodo rešili v najkrajšem času, takrat se 
bo zgodil tudi pozitiven premik na poslovnem področju.

LEV
Prihaja čas ljubezni in prijateljstva, ki se ga lahko res veselite. Na 

področju zasebnih in poslovnih partnerstev se bodo konflikti rešili in dogo
vori se bodo nadaljevali - ali pa se bodo prekinili v vašo korist. Sicer pa 
veselo, živahno, ljubeče in romantično obdobje.

DEVICA
Če ste rojeni avgusta, se varujte sporov, kajti zaradi neugodnega vpliva 

boste precej nestrpni, živčni, zahtevni.. .Prenagljena obsodba bo še naj
bolj škodila vam. Negotovosti v delovnem okolju bodo minile s ponedelj
kom. V ljubezni pokažite nežnost.

TEHTNICA
Morda se boste preveč ukvarjali s partnerjem, tako z njegovimi pred

nostmi kot tudi z napakami in slabostmi. Vaša čustva bodo ognjevita in 
strastna. Umirite se, ne zahtevajte preveč. Največ energije boste imeli 
rojeni septembra.

ŠKORPIJON
Za vas se bo začelo daljše obdobjč novih priložnosti na področju partner

stev, zlasti ljubezenskih. S partnerjem se bosta še bolj zbližala, posebno 
če ste rojeni novembra.

STRELEC
Prežeti boste z energijo, ki bo spodbujala posebno strelce in strelke, 

rojene novembra. Izkoristite jo za delo, šport, osvajanje novega cilja. Tega 
boste ugledali kmalu, najkasneje v ponedeljek, ko bo komunikacija s 
svetom spet zaživela.

KOZOROG
Življenje bo sicer umirjeno, toda prineslo vam bo napredek in priznan

je, še posebno, če ste rojeni januarja. Na poslovnem področju se vam 
obeta uspeh, če pa ste rojeni decembra, boste srečnejši v krogu družine.

VODNAR
Zvezde vam bodo mešale štrene še nekaj časa, ko boste nenadoma 

ugotovili, da ste napačno razmišljali ali govorili, zato se boste potrudili, da 
popravite vtis. Morda se tudi razjasni skrivnost, ki vas je dolgo težila. 
Ljubezen? Ugodno.

RIBI
Odlična priložnost, da začnete nekaj novega, svežega... Morda se 

odrečete slabi razvadi ali se odločite za redno telovadbo'? Energije boste 
imeli več kot preveč, še posebno če ste rojeni februarja.

moda
Vedno gre za “to” sezono, pa za naslednjo, pa takšna oblačila, pa 

takšen slog, pa naslednji materiali in barve... Vse to je moda. Toda v 
modi obstajajo tudi ljudje, ki so prav tako del modnega sveta. Gre za 
tiste ljudi, ki vsa ta čudovita oblačila oblikovalcev predstavijo na sebi 
in hodijo po modnih brveh. Manekenke! Tokrat gre za vrhunsko 
manekenko. Bili so časi, ko je bilo nekaj manekenk, ki so imele hono
rarje kot filmski igralci, bile so zvezde, dive, slavne, ne pa samo 
obešalniki oblačil, ene izmed tisočih. Ona je bila ena prvih takšnih 
top manekenk. LINDA EVANGELISTA. Resna, zanimiva, brez škan
dalov, enostavno vrhunska. Linda ni znana po alkoholu, po agresiji, 
po drogah, temveč po spreminjanju svojega videza. Spreminjanju 
pričesk in njene barve, spreminjanju sloga. In vse ji je vedno dobro 
uspelo.

To je bil tudi eden izmed vzrokov, 
daje bila tako dolgo znana, zanimiva 
in uspešna. Zelo pohvalno. Mlada 
Kanadčanka je začela pri 17 letih, ko 
je kandidirala za Miss Teen Niagara. 
Odkril jo je agent Elite NY. Kasneje 
se je poročila s šefom Elite Gerard 
Marie, pa tudi kmalu ločila. V 80 je 
bila ena najbolj plačanih manekenk. 
Izjavila je, da za manj kot 10.000 fun
tov niti ne vstane iz postelje. Danes 
res ne dobi toliko, toda izgleda še 
vedno zelo dobro.

V celotni karieri je bila izredno uspešna, njen urnik je bil vedno 
nabit. Bila je profesionalna in resna, zato je bila tudi tako dolgo uspeš
na, mogoče bi bila še danes. Predvsem so doprinesle k uspehu tudi 
njena lepa postava in njene klasične poteze. Linda je delala vse do 
leta 1998. Potem seje odločila, bila je stara 33 let, da bo prenehala. 
Zaljubila se je v nogometaša Fabiana B. in še danes z njim živi v 
Parizu. Linda je idol marsikateremu dekletu in to zasluženo. Je čudovi
ta ženska, ki je predvsem s svojim izgledom tudi brez modnih revij 
predstavljala modo in bila zanimiva, tudi če ni bila škandalozna. To je 
res uspeh.

Lea Šinko Štraus

Sava Glas, 28.11.2001
------------------------------------------------------------ •

nagradna križanka ' V v : _
!;dSaiffr>:,

Nagrade

Nagrade, ki jih poklanjata 
RADIO BREŽICE in 
SAVAGLAS za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Monika Avsec,
Valvasorjeva 31, 8250 Brežice

2. nagrada - 
zgoščenka
Polona Sirk,
Planinska 26, 8294 Sevnica

3. nagrada - 
kaseta
Jože Zajc,
4. julija 60/a, 8270 Krško

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:

ENAČBA, MAREES, BRAJ
DA, RANER, II, NEN, BAR
BADOS, INO, ARUAKI, TP, 
EV, RESSEL, ALIČA, INA, 
RAPTUS, KALK, LUGANO, 
ARKANSAS, ROT, DIALEKT, 
OCET, AJ, OPAT, KOLO.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 7.12..2001, 
na naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

RADIO
BREŽICE
NAZIV ZA 

POLKOVN. 
V

ITALIJI

POKVAR
JENEC

VEZNIK

JAPON.
POLITIK
HAJATA

SIROTA

RIMSKA
BOGINJA

JEZE

NEMŠKA
IGRALKA

NASTASJA

EDINEC 
AEDONE 

V GR. MIT0L

Fotokopij ne upoštevamo!

ARAŠID
ZEMELJSKI

VOSEK

ITALIJANSKI
NOGOMETAŠ

LESTER
PEARSON

GL. MESTO 
BABILONIJE

MORSKA
RIBA

VARIANTA

SIMON
tAPLACE

GRŠKA
BOGINJA
ZMAGE

VRSTA
ORGANSKIH

SPOJIN
OTRIN

ANG. I0VAR, 
MOTOCIKLOV

SESTAVIL
BOJAN
MACUR

VODITELJ 
KVIZA LEPO 

JE BITI 
MILIJONAR

TERME
PRI

PADOVI

ZNAMKA
JAPONS.

FOTOAPAR.
PERZIJSKI

SREBRNJAK

BLEDOST

REKA NA 
KAVKAZU

KADMOVA 
HČI

JANEŽ

B

POGLAVAR 
VOLKOV IZ 
KNJIGE O 
DŽUNGU

KONJENIK,
VITEZ

AMER.
PEVEC

MICHAEL

MESNA
JUHA

SODNIK V 
GR.MITOL 

PODZEMLJU
LJUBEZEN

VAZA.
DRN

BRATOV
SIN

ZOLAJEV
ROMAN

SARAJEVO
EVROPSKA
DENARNA

ENOTA

ARABSKI
ŽREBEC

OGLAS PRITOK
GANGESA

NASLOV
ZNANE

POPEVKE
ČUKOV

MAKED. 
N. HEROJ

ANA
KARENINA

SLOV.
SAKSO
FONIST
SOSS

AVGUST
LEBAN

1 2 3 4 5 6 2 1 7

mala šola računalništva

Nekaj malega 
o skeniranju

Če bi želel malo zakomplicirati, 
bi napisal “nekaj malega-o digitali
zaciji papirnatih dokumentov”, pa bi 
to kar držalo. Skeneiji ali še malo bolj 
strokovno optični čitalci so posebne 
naprave, ki jih priključimo na raču
nalnik in nam omogočajo, da lahko 
papirnati dokument, dopis, fotografi
jo ali karkoli drugega, prenesemo na 
računalnik. Kar nekaj naprav po
znamo vsi, ki niso tipično računal
niške, delujejo pa zelo podobno. To 
so fotokopirni stroji, faksi, le da nji
hova funkcija ni prenos dokumenta 
v računalnik, ampak na papir ali pa 
na drugi faks.

Na trgu obstaja veliko različnih 
vrst skenerjev, tudi za čisto posebne 
namene, npr. skenerji za fotografske 
diapozitive. Tokrat pa bomo govori
li o ploskih skenerjih, to je skeneijih, 
ki so namenjeni skeniranju dokumen
tov velikosti A4 ali malo več. Za 
običajnega uporabnika skenerja je 
najpomembnejša cena, razpon teh pa 
je od 20.000 SIT naprej. Tudi pri tem 
velja pravilo “manj denarja, manj 
muzike”, vendar le ni čisto tako. Že

najcenejši skeneiji omogočajo sko
raj vse, kar imajo “veliki”, kar pome
ni, da svoje delo lahko opravijo čisto 
spodobno, vse skupaj poteka le 
počasneje, malo manj natančno, 
imajo priložene manj programske 
opreme in podobno. Tudi način pri
klopa na računalnik je pri cenejših 
skenerjih malo drugačen kot pri 
dražjih. Cenejši skenerji se praviloma 
priključijo preko posebnih t.i. USB 
vrat, še ne tako dolgo časa nazaj pa 
so se priključevali kar na tiskalniški 
izhod računalnika. Dražji modeli se 
povezujejo z računalnikom preko 
SCSI vodil.

Večina uporabnikov se najverjet
neje malo "boji” teh naprav, ker meni
jo, da jih ne bodo znali uporabljati ali 
pa celo mislijo, da jih sploh ne po
trebujejo. Sodobna programska opre
ma je zelo enostavna in pripravljena, 
da lahko takoj pričnemo z delom. 
Običajni skener se lahko uporabi, 
predvsem v domačem okolju, kot 
preprost fotokopirni stroj, ker krhko 
dokument ali fotografijo kasneje 
natisnemo. Kvaliteta je čisto zado
voljiva; če imamo barvni tiskalnik, 
je lahko dokument celo v barvah. Pri 
enostavni uporabi so proizvajalci šli

še dlje; vsa opravila lahko opravimo 
kar z gumbi na skenerju. Primer: HP- 
jev skener ScanJet 4300C ima pet 
gumbov, ki nam postorijo skoraj vse. 
Ima gumb, s katerim nastavimo 
barvno ali čmobelo skeniranje, gumb, 
s katerim povemo, koliko kopij želi
mo napraviti, če bomo dokument 
natisnili, za kar imamo zopet pose
ben gumb. Če želimo samo skenira
ti, ali pa poslati sliko po elektronski 
pošti, ima skener za to dvoje opravil 
še dva gumba.

Seveda pa skener ni namenjen 
samo fotokopiranju dokumentov, 
ampak še za vrsto drugih namenov. 
Sodobni skeneiji so namenjeni pred
vsem elektronskem arhiviranju pa
pirnatih dokumentov, fotografij in 
podobno, o čemer pa sem že pisal. 
Čisto primerni so za arhiviranje 
domačih foto-albumov, saj vemo, da 
fotografije z leti precej izgubijo na 
kvaliteti, medtem ko fotografija v 
digitalni obliki ostane nespremenje
na za nedoločen čas. Malo je zoprno 
gledati fotografije samo na računal
niku, vendar tudi za to obstaja rešitev 
- t.i. foto-zgoščenke, kijih nato pred
vajamo na posebnih napravah in 
gledamo na običajnem hišnem televi

zorju.
Običajno skeniramo tako, da I 

dobimo v računalnik sliko skenirane
ga dokumenta. Veliko ljudi pa spra
šuje, če bi lahko besedilo tudi poprav
ljali? Pri takem skeniranju se to ne 
da. Uporabiti je potrebno posebne 
programe, ki zmorejo optično prepo
znati znake (črke, številke), kijih nato 
prenesejo v urejevalnik besedila, kjer 
dokončamo z urejanjem. Natančnost 
razpoznavanja je zelo odvisna od 
kakovosti skeniranega dokumenta- 
tudi 99 odstotkov ali več. Progran®- 
kot je Recognita, imajo celo vgrajeno 
možnost učenja prepoznavanja zna
kov, predvsem pri slabših dokumen
tih, kot so dnevni časopisi in podo
bno.

Skenerji so tudi nepogrešljivi P® 
pripravi slik za internetne spletne 
predstavitve, predstavitve podjetij- 
izdelkov in podobno. Skratka, to so 
večnamenske naprave, primerne za 
vsako okolje.

Branko LavretiiA

OPERACIJA MEČARICA
(Swordfish)
Žanr: mešanica kriminalke, 
trilerja in drame 
Dolžina: 99 minut

Gabriel Shear (JOHN TRAVOL- 
TA), karizmatičen in nevaren vohun, 
ki hoče priti do sredstev za izkazova
nje svojega patriotizma, se mora pre
biti v ta svet. Tam ga v nelegalnih 
vladnih skladih čakajo milijarde. 
Toda, da bi denar resnično ukradel, 
potrebuje “superhekerja”, nekoga s 
talenti, ob katerih so tudi najbolj

neprebojni varnostni sistemi na sve
tu videti kot otroška igra.

Tu nastopi Staniey Jobson 
(HUGH JACKMAN), eden od dveh 
najboljših “hekerjev” na svetu, ki je 
že bil v zaporu zaradi motenja dela 
agentov FBI. Zdaj živi sam v raz
padajoči prikolici, brez ficka in brez 
edine stvari, ki je dajala njegovemu 
življenju smisel - brez hčerke Holly, 
ki jo je izgubil ob razvezi.

Gabriel in njegova lepa družab- 
nica Ginger (HALLE BERRY) zva
bita Stanleyja v njun skrivni svet z 
obljubo, da bo lahko spet zaživel s 
Holly. Ko pa Stanley vstopi v ta svet, 
spozna, da ni nič tako, kot je videli.

Postal je orodje v rokah ljudi, ki 
Ipjjejo veliko bolj zlovešče načrte, 
kot je bančni rop.

Mečarica se odvija v svetu, kjer 
nič ni tako, kot se zdi, in za noben 
lik ni jasno, na čigavi strani je. 
“Ključno vprašanje v Mečarici je, 
kaj ti liki sploh hočejo in zakaj,” 
pravi producent Joel Silver, ki je v 
zadnjih letih navduševal gledalce z 
uspešnicami kot Matrica, Romeo 
mora umreti in Smrtni udarec. “Po
ložaj je nenehno vprašljiv. Kdo je 
slab in kdo dober? Gabriel ni junak 
filma, toda ali je v resnici slab? Stan- 
ley je dober, toda kako dober je v 
resnici? Vse se spreminjam liki niso

črni in beli, ampak se kažejo v ra2 
ličnih odtenkih sive.” v .

Operacija mečarica je svež 1 ^ 
prodoren triler, ki načne tudi vpf® 
šanje razsežnosti interneta in pr° _ 
vsem njegove zlorabe s strani pretK14 
nih hekerjev. Filmu lahko očita1® 
le to, da zastavlja vprašanja, na DltC 
ra ni sposoben odgovoriti. .

Ženske bodo zavzdihnile: ’ Sai® 
da seje vrnil!” dvakratni oskarjeV® j 
John Travolta namreč, moški 
publike pa se bo zagotovo zadovJ 
no muzal ob pogledu na vzhajaj01- 
zvezdo Halle Berry.

Bojan Leskov,ec '
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OŠ dr. Mihajla Rostoharja
Na OŠ dr. Mihajla Rostoharja Krško vsako leto pripravimo prireditev, ki jo imenujemo “jesenski likofLetos je bil 25. 10. 
Njegov namen je praznovanje ob zaključku jesenskih opravil na šoli, ko oberemo jabolka ter iz njih naredimo kis in sok, kar 
nekaj pa jih pustimo za priboljške pri malici; z vrta poberemo pridelke in pripravimo ozimnico, učenci 7. in 8. razreda 
opravijo prakso... Sladice za “likoP’ spečejo učenci pri pouku gospodinjstva, sodelujejo pri krasitvi šole, prav tako pa se 
vsak razred predstavi s kakšno točko. Letos smo imeli recitale, pevske in plesne točke ter igrico Jabolko.

Jesenski likof
V četrtek smo imeli likof. Likof praznujemo že sedmo leto na naši 

Šoli. Na likoffl praznujemo in se veselimo.
Najprej je ravnatelj povedal govor. Nato pa še tovarišica Meta. Jaz 

sem prebrala svoj spis o jeseni. V sedmem razredu je bral Roman in 
Tadeja, v osmem pa Damjan.

Sedmi in osmi razred so imeli delovno prakso v vinogradu. Bili so 
na Sremiču. Delovna praksa poteka jeseni, ko je zrelo grozdje. Ko so 
končali, so imeli drugi dan prakso v šoli. Delali so na vrtu, barvali 
'grala in klopce ter polepšali okolico šole. Osmi razred je tudi stiskal 
s°k iz naših jabolk. Jabolčni sok pijemo učenci celo leto.

Na likofu smo pili in jedli. Bilo je veliko vrst piškotov in peciva. 
Imeli smo tudi torto. Spekla jo je Urškina mamica. Jedli smo več vrst 
s<tlam in kruha, sira in kumaric. Najedli smo se, da so nas boleli tre
buhi. Tudi glasbe ni manjkalo. Vsi skupaj smo zapeli Modri trak. To 
Je naša šolska himna. Povabili smo tudi goste. Nekaj jih je prišlo, 
kile pa sta tudi dve mamici, Urškina in Mašina.

Bilo je zelo lepo. To bom ohranila v lepem spominu.

Edita Švajger, 6. razred

Podstavili so se tudi pevci...

Še en iz niza nastopov...

K 'zabdvi sodi tudi ples...

Zaključek jeseni
Zaključek jeseni smo imeli v četrtek. Vsak razred je nekaj pripravil. 

Prvi razred je spekel piškote, 3. in 2. razred so spekli pito, četrti kruh. 
V petem razredu so naredili čokoladne kroglice in v šestem dobrega 
prijatelja. V sedmem razredu smo spekli češki in jabolčni kolač z ore
hi. V oddelku pa so spekli kar nekaj “štrudljev". Urškina mama je 
naredila zelo lepo in okusno torto. Delala jo je dva dni, da jo je 
dokončala.

V četrtek zjutraj smo narezali pecivo. Zaključek seje pričel ob pol 
desetih. Na likof smo povabili tudi goste, ki so delali na šoli in starše.

Prireditev je začel tovariš ravnatelj. Vse tiste, ki so bili v jedilnici, 
je pozdravil in zaželel lepo zabavo. Tovarišica Meta pa je že povabila 
na oder oba oddelka vzgoje in izobraževanje, da so zaplesali.

Ko je vsak razred končal z nastopom, je bila pogostitev. Mize so 
bile polne dobrot. Razdelili smo si papirnate krožnike, da smo na njih 
lahko dajali meso, kruh, pecivo...

In tako smo se zabavali ob zaključku jeseni. Zabave je bilo pre
hitro konec. Peciva pa nam je ostalo še za v petek.

Roman Budna, 7. razred

Pet let otroške folklore
i

'

i

■Mi
Artiče - Folklora je v tem kra-

f°lkl,
Va že dolga desetletja, otroška
0ra pa obeležuje v teh dneh

tudi vodja sklada za Ljubiteljske 
kulturne dejavnosti, Območna 
izpostava Brežice, Simona

“ so zapeli in zaplesali najmlajši.

Se '' letnico delovanja. Tako so 
dv0 rak v tamkajšnji kulturni 
skunani številni obiskovalci, da 
ležij • Zadimi folkloristi obe- 

0 Jubilej. Pridružila se jim je

Rožman - Strnad.
Uvodoma so se predstavili 

najmlajši plesalci, otroci artiš- 
kega vrtca, v nadaljevanju pa so 
zaplesali, zaigrali in zapeli še

člani otroške folklorne skupine Volčanšek, Matej Dušic, Jerne- 
OŠ Artiče, KUD Oton Župančič ja Rožman, Mateja Avšič. Tan- 
Artiče, pevsko glasbena skupina ja Avšič, Domen Ribič, Damjan 
in gostje-člani Otroške folklorne Kos, Matej Gorišek. Jure Babič 
skupine Šmartno pri Litiji. Pro- in Luka Balas. Posebno priznan- 
gram sta v do
mačem narečju 
povezovala 
učenca Tjaša in 
Igor.

Ob tem slo
vesnem dogodku 
so podelili tudi 
priznanja osem
najstim mladim 
folkloristom, ki 
vseh pet let aktiv
no sodelujejo ta
ko v otroški šol
ski folklorni sku
pini kot v tam
kajšnjem KUD-u.

Priznanja so Tjaša in Igor - simpatični voditeljski par 
prejeli: Jernej v
Rožman, Anita Šekoranja, Jan- je za uspešno vodenje pa je pre
ja Bogovič, Anja Curič, Sandi jela tudi njihova mentorica Ves- 
Gorišek, Jernej Iljaž, Maja na Bogovič.

Logika
Na OŠ Brežice je že v mesecu septembru potekalo šolsko tekmo

vanje iz logike. Tekmovanja se je udeležilo 90 učenk in učencev. 
Na področno tekmovanje so se uvrstili: iz petega razreda Miha 
Tomše in Nika Kranjc, iz šestega razreda Rok Colarič in Rok 
Ivanšek. iz sedmega razreda Nives Novak. Andrej Valenčak in 
Janez Šepetave ter iz osmega razreda Mateja Vinkšel in Mateja 
Kovačič. Bronasto priznanje pa je osvojilo kar 32 učenk in učencev.

Področno tekmovanje pa je potekalo v sredini meseca oktobra. 
Srebrna priznanja so osvojili: iz petega razreda Nika Krajnc za 
četrto mesto, iz sedmega razreda Nives Novak, ki je bila prva. in 
Janez Šepetave, bil je drugi, ter iz osmega razreda Mateja Kovačič 
za tretje mesto.

Na državno tekmovanje so se uvrstili Nives, Janez in Mateja. 
Za uspešno logično razmišljanje pa gre zahvala tudi mentorici
Klavdiji Štrucl.

Tinka Bttdič, 8.c, novinarski krožek, OŠ Brežice

Žabji kralj in Robi W. - 
za otroke, za ograjo

Otroci brežiškega vrtca Mavrica in brežiške osnovne šole so si 
pred dnevi ogledali zanimivo lutkovno predstavo "Žabji kralj". V vlogi 
žabe, kralja, kraljične...skratka v vseh vlogah se je brežiškim malčkom 
predstavil znani gledališki igralec Robert Waltl, ki je ljubljanskim 
otrokom in njihovim staršem znan tudi kot direktor Mini teatra na 
ljubljanskem gradu.

Robert Waltl v Žabjem kralju

No, posavski otroci pa so ga lahko že spoznali skupaj z njegovo 
priljubljeno predstavo “Dogodivščine vajenca Hlapiča”. Tokrat je, kot 
rečeno, Robi brežiške malčke razveseljeval z “Žabjim kraljem”. Pred
stava, ki so si jo ogledali, pa je imela tudi humanitarni značaj, saj je 
bil del sredstev namenjen v "Sklad za ograjo”.

Otroci so navdušeno spremljali predstavo.

Tako seje od dveh predstav, sredstva je prispevala tudi OŠ Brežice, 
na račun sklada zbralo 105.000 SIT, skupaj pa je zdaj zbranih 950,000 
SIT za postavitev težko pričakovane ograje, ki naj bi zaščitila malčke - 
varovance Vrtca Mavrica Brežice. Seveda je potrebno še veliko denar
ja, saj za postavitev ograje potrebujejo najmanj 6 milijonov tolarjev, od 
tega pa je milijon obljubila tudi Občina Brežice. In ko že beseda teče o 
ograji - kako daleč je projekt? Žal ne predaleč, spet seje zadeva ustavi
la pri zbiranju potrebne dokumentacije. Kdaj bo'.' Upamo, da kmalu.

Nasilje
(razmišljanje)

Danes se lahko z nasiljem srečamo skoraj povsod. Priznati moramo, 
dani večernega filma brez nasilja. Tudi na šolah je veliko žrtev nasilja, 
ki so tiho in si ne upajo priznati, kaj se jim dogaja in kako jih je strah.

Takim fantom in dekletom bi morali pomagati. Menim, da so žrtve 
nasilja tisti, ki so tihi, ki se ne znajo ali ne morejo vključiti v družbo. 
Nasilneži pa so tisti, ki se delajo “frajerje” in bi radi prijateljem dokazali 
svoj pogum tako, da nadlegujejo šibkejše.

Da pa bi bilo nasilja manj, bi vsak od nas moral prispevati svoj 
delček k zmanjševanju in preprečevanju nasilja. Nasilneže bi morali 
kaznovati, žrtve pa podučiti o tem, kako se morajo braniti, da jih ne 
bo strah pred nasilneži.

Maruša Bradač, 7.a, novinarski krožek, OŠ Brežice
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Imate poslovno idejo?
Je vaše podjetje začelo rasti?
Morda je vaše podjetje zašlo v težave?

Rešitev je RAZVOJNI C ENTER BREŽICE, 
ki vam nudi splošno in specialistično svetovanje 
s področja financ, davkov, marketinga, izvoza, 
inovacij, tehnologije, kvalitete in pripravo ter 
izdelavo poslovnih načrtov.

Svetovanje je za:
- brezposelne osebe in ostale potencialne podjetnike 

brezplačno
- delujoča podjetja plačajo le 50% svetovalne ure

Informacije dobite osebno na Razvojnem centru Brežice, 
Trg izgnancev 2, na telefonu 07 499 06 81 ali na spletnih 
straneh (www.rc-brezice.si)

'w HNR
Dobro svetovanje - odlično poslovanje!

ŽIVLJENJE JE SLADKO
f—

row\ £______

SERT
TRIJE SEATOVI SLADKORČKI: 
ibiza že od 1.658.000 SIT naprej 
leon že od 2.477.000 SIT naprej 
fcoiedo s klimo do 312.000 SIT ceneje

IZKORISTITE POSEBNO RONUDBO 
ZA OMEJENO KOLIČINO VOZIL PRI

POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER
PlVOZIL SEAT V POSAVJU
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Noe in Dan Krško
Cesta krških žrtev 137

8270 Krško

OBČINA BREŽICE
Na podlagi določil Pravilnika o dodeljevanju priznanj za dosežke na področju inovativne 
dejavnosti (5.11.1998) in 30.člena Statuta občine Brežice (Ur.l. RS, št.: 49/99 in 86/99)

razpisuje

JAVNI RAZPIS ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
PODELITEV PRIZNANJ ZA DOSEŽKE NA PODROČJU 

INOVATIVNE IN RAZISKOVALNE DEJAVNOSTI

1.

Občina Brežice razpisuje zbiranje predlogov za podelitev priznanj za dosežke na področju 
inovativne in raziskovalne dejavnosti v letu 2001. V skladu s pravilnikom z naslova bosta 
podeljeni največ do dve priznanji za obe področji.

2.

Priznanja se podeljujejo za:
- izume, tehnične izboljšave in predloge, ki so preizkušeni v praksi, prinašajo tehnične in 
ekonomske učinke ter prispevajo k produktivnosti dela;
- raziskovalna dela, predloge, ki prinašajo nove ideje, pomembne za spodbujanje 
poglabljanje in razširjanje znanja;
- izvirna dela, ki še niso preizkušena v praksi in ni mogoče ugotavljati ekonomskih učinkov.

3.

Kandidate za priznanja lahko predlagajo:
- poslovodni in drugi organi ali organizacije v delovnih organizacijah, zavodih in podjetjih,
- strokovna društva, zveze društev in združenj,
- posamezniki.

4.

Predlogom za priznanja je potrebno priložiti:
1. Osnovne podatke kandidata:

• ime in priimek,
• naslov,
• zaposlitev,
• davčna številka,
• matična številka,
• številka TR, ŽR ali HK,
• zaposlitev in izobrazba,
• kratek opis predlaganega dela.

2. Za inovacije s tehničnega področja: dokazilo o registraciji patenta oz., če gre za izboljšavo 
lastnega izdelka, potrdilo neke druge neodvisne institucije iz te panoge o izvirnosti 
oz. uporabnosti.

3. Za predloge z ostalih področij: mnenje in ocena recenzenta, ki ne izhaja iz iste sredine 
kot predlagatelj in kandidat (mentor ne more biti recenzent).

4. Dokazilo oz. recenzija morata dokazovati, da gre resnično za inovacijo, ki je na trgu ne 
ponuja noben drug proizvajalec.

5. Strokovno utemeljitev predlagatelja o pomembnosti predlaganega dela.
6. Razlogi za začetek in kratek opis poteka nastanka predloženega dela.

Utemeljitev predloga naj ne bo le informacija o inovaciji ali raziskovalnem dosežku, pač pa 
utemeljitev kandidatovega dela oziroma njegove zasluge za inovacijo ali raziskovalni dosežek. 
Pričakujemo podatke o uporabnosti in trženju izdelkov, ki so rezultat inovacij oziroma 
raziskovalnega dela.

5.

Predloge za priznanja za dosežke na področju inovativne in raziskovalne dejavnosti za leto 
2000 pošljite na naslov:
OBČINA BREŽICE, Oddelek za družbene dejavnosti,
CPB 18, 8250 Brežice,
z oznako “Predlogi za priznanja na področju inovativne in raziskovalne dejav
nosti - Ne odpiraj”,
oz. jih oddajte v sprejemni pisarni občine Brežice najkasneje do 12.12.2001 do 12.ure. 
KOMISIJA BO OBRAVNAVALA LE PREDLOGE, KI BODO VSEBOVALI VSO 
ZAHTEVANO DOKUMENTACIJO IN PODATKE.

6.

Datum podelitve priznanj bo določen naknadno.
Vse dodatne informacije so na voljo na Oddelku za družbene dejavnosti Občine Brežice 
(tel.: (07) 49-91-546).

Vladislav Deržič, l-r- 
župan občine Brežice

-
CKZ 139, KRŠKO Tel.: 07/49 22 442
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IMATE TEŽAVE?
NUDIMO VAM SVETOVANJE PRI SANACIJI !<$ 

OBJEKTOV IN PLAZOV Z MIKROPILOTI JU 
TELEFONSKI ŠT.: 031-283-364, 041-506-95$
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novosti knjižnice brežice
Našim najmlajšim tokrat ponujamo slikanice Jaz sem jaz, Gospod Cipek 

in gospod Kepic, Olivija, Stanko v tigrovem objemu in Stanko - nor na 
morske pse. Čarovnica Lili bo malo starejše bralce v knjigi Začarani nogo
met naučila nekaj izvrstnih nogometnih vragolij. Katero letalo je najhitrejše, 
kako je letalo sestavljeno in še veliko več boste izvedeli v knjigi Najlepša 
knjiga o letalih.

Drugi kraj rojstva je prvoosebno pričevanje Antona Tomažiča o grozljivi 
izkušnji na karibskem otoku Nevis v Malih Antilih. Pii sestopu s hriba Nevis 
mu je spodrsnilo in padel je v približno 18 m globoko jamo. Po 5 dneh težkih 
preizkušenj se je z zadnjimi močmi prebil do vznožja gore in preživel. 
Priročnik Oljka in njeno olje je namenjen vsem, ki želijo spoznati oljko, 
njene zgodovinske korenine, oljarstvo, pomen oljčnega olja v zdravi prehrani, 
oljko v mitih in legendah in opravila v oljčnem nasadu. Avtorica je v knjigi 
Zdravilna moč hrane najnovejše znanstvene izsledke na področju zdra
vilnega učinkovanja hrane strnila v odličen vodnik za dobro počutje in zdravje. 
Priročnik Kislo zelje in zeljnica predstavlja preprosto domačo pripravo kislega 
zelja, najboljše zdravilne recepte s kislim zeljem in zeljnico za zdravljenje in 
oskrbo različnih nevšečnosti, navaja preizkušeno prečiščevalno in shujševalno 
dieto s kislim zeljem. Knjiga Kdo si? Vsebuje 101 ogledalo samospozna- 
vanja, v katerih lahko odkrijete svoje prevladujoče vedenje, svoj telesni tip, 
kako čutite in delujete, kako razmišljate in kakšen je vaš odnos do duhovnosti. 
V priročniku Najstniki in starši avtor predstavlja tehnike ravnanja z najstniki, 
ki staršem pomagajo, da se izognejo treskanju z vrati, kuhanju mule, neiskre
nosti in podobnim težavam, ki se porajajo v obdobju odraščanja. Ustvarite 
dom, v katerem bo vaš otrok našel varno zatočišče namesto bojnega polja in 
postanite zadovoljni starši samozavestnega najstnika. Knjiga Srečevanja s 
Tibetom z različnih vidikov predstavlja zgodovino Tibeta in njegov vsakdan. 
Ljubiteljem romanov ponujamo Skrivnostni napoj Amande Quick, Sladko 
in grenko Danielle Steel in Kruto in nenavadno Patricie Comvvell.

Zbirko videokaset smo obogatili s filmi Prežeči tiger, skriti zmaj, Stari, 
kje je moj avto?. Lepotica pod krinko. Krik 3, Brodolom, Vertikala 
smrti in z mnogimi drugimi.

Uporabnike opozaijamo na novo storitev v Knjižnici Brežice. Nepre
kinjeno 24 ur na dan vam ponujamo možnost avtomatskega podaljševanja 
roka vrnitve izposojenega gradiva po telefonu na telefonski številki 031 
90 90 15.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http://www.bre.sik.si), 
v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo objavljena v programu Radia 
Brežice 30. novembra ob 9.30 in na oglasni deski v Knjižnici Brežice.

Sabina Strmecki

torkove bodice
Marija iz okolice Dobove je opo

zorila, da je opozorilni svetlobni 
znak Slovenskih železnic na prehodu 
pri nakupovalnem centru AFP 
Dobova neopazen, če se v promet 
vključuješ s parkirišča omenjenega 
nakupovalnega centra.

Vodja služb za odnose z javnostjo 
Slovenskih železnic Aleksander Sal
kič je v odgovor povedal, daje svet
lobni znak postavljen v skladu z nji
hovimi predpisi. Če je bila po zgradi
tvi trgovskega centra preglednost tega 
dela ceste spremenjena, pa je potreb
no na kraju samem ugotoviti, kdo je 
pristojen za ureditev ustreznih oznak; 
investitor trgovskega centra, cestno 
podjetje ali železnice. Svetuje, da priza
deti pošljejo ustrezen predlog tako 
lokalnemu cestnemu podjetju kot 
Slovenskim železnicam - področje in
frastruktura. Komisija železnic si bo 
prehod ponovno ogledala in odločila, 
ali je potrebno postaviti nove signale 
na tem prehodu, predpogoj pa je, daje 
nova cesta zgrajena z vsemi potrebni
mi dovoljenji.

Justina iz Cumovca je opozorila 
na pomanjkljivost podatkov na kar
tici zdravstvenega zavarovanja, 
predvsem o alergijah zavarovancev 
na posamezna zdravila.

Marjan Sušelj, odgovoren za 
področje sistema zdravstvene kartice 
pojasnjuje, daje sama kartica bila raz
vita v zadnjih 4 letih in lani polno 
uvedena v slovenski prostor, ko je 
prenehala veljati zdravstvena izkazni
ca. Na sami kartici trenutno beležijo

administrativno zavarovalniške podat
ke, pripravljena pa je tudi na medi
cinske podatke. V letu 2000 je bil v 
parlamentu sprejet zakon o zbirkah po
datkov s področja zdravstvenega varst
va, ki dovoljuje hranjenje tovrstnih po
datkov v elektronski obliki radi na kar
tici sami. Zato je zavod kot upravljavec 
dal pobudo Ministtstvu za zdravje o 
vključitvi podatkov o alergijah, ceplje
njih in še nekaterih drugih. Letos jese
ni je bil imenovan projektni svet, pred
videvajo, da bo konsenz o nanosu teh 
podatkov dosežen v šestih mesecih, 
sledila bodo ponovna preizkušanja 
sistema in postopna uvedba.

Terezija iz Zupelevca je opozori
la, da v bližini nima zabojnika za 
odvoz komunalnih odpadkov. Me
lita iz Brežine pa je opozorila, da na 
obrobju mesta odvažajo zabojnike 
s smetmi le dvakrat mesečno.

Vodja komunalnih služb na Kop 
Brežice Franc Urek je odgovoril, da 
je bil lani tam postavljen zabojnik, ki 
so ga prestavili na zahtevo komunal
nega redatja, ker seje lastnica objekta 
pritožila. Seznanjeni so s pripombami 
krajanov, da zabojnik tja ne sodi, zato 
so ga odstranili. V celotni krajevni 
skupnosti Kapele KOP načrtuje indi
vidualni odvoz. Ker pa gospa vozi 
smeti v zabojnik.ki je resnično daleč, 
zato plačuje nižjo ceno odvoza smeti 
z naslova t.i. C cone.

Glede Brežine je pojasnil, daje 14- 
dnevni odvoz smeti predpisan z 
občinskim odlokom in je temu primer
no določena cena odvoza pri vseh gos

podinjstvih iz A cone odvoza. Prav 
gotovo bo 14-dnevi odvoz zadostoval, 
meni, kajti prehajajo na obvezno 
ločevanje odpadkov, predpisi so že 
sprejeti. Poslušalki pa priporoča, da se 
za podrobnejše informacije oglasi na 
sedežu podjetja.

Olga iz Brežic ima v stanovanj
skem bloku težave z mravljami fa
raonkami.

Iz ZZV Novo mesto je Branko 
Lilek povedal, da se faraonske mravlje 
odpravljajo ali z dezinsekcijo, tako da 
se prostori poškropijo s tropom ali z

nastavljanjem vab. s katerimi pretež
no delajo na zavodu. Gre za okroglo 
škatlico, ki se nastavi na steno, mrav
lje to vabo odnašajo v gnezdo in 
vnašajo v gnezdo. Cena nastavitve ene 
vabe je 1.000 tolaijev in DDV po stano
vanju. Naroči se lahko po telefonu ali 
z dopisom. Če blok nima upravljavca, 
se dogovorijo s stanovalci, vsak je 
dolžen plačati po številu nastavljenih 
vab. Če pa kdo poje mravljo, ne more 
biti škode, le v primero zaužitja večje 
količine, če so tretirane s strupom, bi 
morda lahko nastopile kakšne težave.

mali oglasi
Prodam Rover 416 GSI, letnik 92, 
kovinske barve. Avto ima električni 
paket, registriran pa je do maja 2002. 
Pokličite 041-72-26-72.

Pokličite 49-57-567 ali se osebno 
oglasite pri Tomšetu, Obrežje 41.

Prodam kalano kostanjevo kolje, ste
bre akacije za vinograd in drva. 
Opravljam tudi storitev odvoza 
gnojnice s cisterno. Pokličite 49-56- 
009. Nudim še storitev zakola- 
prašičev na vašem domu.
Za informacije pokličite 041-282- 
364.

Prodam več prašičev hranjenih z 
domačo hrano, težkih okoli 60 kg ter 
enega težkega okoli 260 kg. Cena je 
ugodna.
Pokličite 041-529-370.

Prodam prašiče, težke okoli 200 kg, 
hranjene z domačo hrano. Prodam 
tudi balirano slamo.
Pokličite 041-913-887.

Prodam 12 eolski plug z novimi 
lemeži, primeren za podoravanje 
koruznice. Pokličite 49-62-970.

Po ugodni ceni prodam lepo ohran
jen pralni stroj Gorenje.
Pokličite 49-26-039.

Pri ribniku pod Mokricami prodam 
njivo v imeri 32 arov. Cena po dogo
voru.

Po ugodni ceni prodam 50 m2 fasa
dnih silikatnih plošč - Silikathenn, 
bele barve. Pokličite 041451-581.

ZAHVALA
Ob boleči in nenadomestljivi 

izgubi naše drage žene, 
mame, sestrične, svakinje, 

sosede in prijateljice

MARIJE ZAJC
z Velikega Obreža pri Dobovi

se najtopleje zahvaljujemo sosedom Jurkasovim, Tinki Jurkas 
iz Dobove, Alenki in Ivanu Kovačič ter družini Novak. Iskrena 
hvala govorniku Jožetu Zupančiču za tople besede slovesa ob 
odprtem grobu, praporščaku, g. župniku iz Dobove, g. Žičkarju, 
kolektivu NEK, osebju Bolnišnice Brežice, pevskemu društvu 
Dobova ter vsem, ki so darovali vence, cvetje in sveče ter 
pokojnico v tako velikem številu pospremili v njen prerani grob. 
Hvala tudi vsem, ki jih v zahvali nismo posebej imenovali, a so 
nam kakorkoli stali ob strani.

Žalujoči: mož Franc, hčerka Renata in sin Damir

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 
tašče, stare mame, 
prababice in tete

JOŽEFE DERŽIČ
iz Rigonc 21

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje ter podarjeno cvetje in sveče. Hvala osebju 
Internega oddelka Bolnišnice Brežice za lajšanje bolečin v zad
njih dneh njenega življenja, dr. Kiternaševi in sestri Bredi za 
večletne obiske na domu, g. župniku iz Dobove za lepo opravljen 
obred, g.Žičkarju za pogrebne storitve ter pevcem okteta Orlica 
iz Pišec. Posebna hvala dobrim sosedom Cvetkovič-Hribarjevim, 
sosedi Ljubici Prosevc ter vsem, kijih nismo posebej imenovali, 
a so nam kakorkoli pomagali. Se enkrat iskrena hvala vsem, ki 
so našo drago mamo v tako lepem številu pospremili na njeni 
zadnji poti.

Žalujoči: vsi njeni

V SPOMIN
“Ni te na pragu več, ni te v hiši, 
nihče tvojega glasu ne sliši, 
zato pot nas vodi tja, 
kjer rože ti cvetijo 
in sveče ti v spomin gorijo.”

14. novembra je minilo žalostno leto, 
odkar nas je za vedno zapustil 
naš dragi ate in stari ata

STANKO GORSAK
iz Žadovinka

Hvala vsem, ki se ga spominjajo in prižigajo sveče na njegovem 
grobu.

Hvaležna hči Marjana, vnukinji Melita in Tina 
ter ostalo sorodstvo

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega sina, 
nečaka, bratranca in soseda

JANEZA KUHARJA
s Ponikev pri Veliki Dolini

Se najiskreneje zahvaljujemo vsem, ki so ga pospremili na 
njegovi prezgodnji zadnji poti ter darovali cvetje, sveče in za 
svete maše. Se posebej hvala g. župniku z Velike Doline za 
lePo opravljen obred, g. Franciju Hedlu za poslovilni govor ob 
°dprtem grobu ter g. Lesu za opravljene pogrebne storitve. Hvala 
h>di vsem, ki so nam v teh težkih trenutkih priskočili na pomoč. 
Vsem še enkrat najlepša hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA
14. novembra smo se na pokopališču 
pri svetem Jakobu še zadnjič 
poslovili od naše drage mame, 
stare mame, sestre, tete in tašče

IVANKE LAZANSKI
z Male Doline 1

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki so nam v teh težkih trenutkih priskočili na pomoč, izrazili 
sožalje, darovali prelepo cvetje, sveče in za svete maše ter nam denarno 
pomagali. Posebej hvala družinam Godec, Petrič, Hostnik, Šval, Prah 
in Bukovinski. Najlepša hvala sodelavcem z MORS-a enota Slovenska 
vas, za podaijene sveče in denarno pomoč, sodelavcem iz Doma upo
kojencev Brežice za podaijeno cvetje in sveče ter sodelavcem iz Pohištva 
Brežice za denarno pomoč. Hvala g. Žičkaiju za organizacijo pogreba, 
g. župniku z Velike Doline za lepo opravljen cerkveni obred, g. Hedlu 
za ganljive besede slovesa, g. Seberletu za zaigrano Tišino ter Gostišču 
Biščanič za gostinske storitve. Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njeni

ZAHVALA
“Ko zadnji list z drevesa odleti, 

utrujeno telo k večnemu počitku hiti, 
v srcu živih ljubezen do tebe še živi, 
zato si z nami, dokler smo živi mi.”

Ob boleči izgubi našega dragega očeta, 
brata, strica, svaka, tasta, starega očeta in pradedka

FRANCA STERGARJA
iz Sel pri Dobovi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izraze sožalja, podarjeno cvetje, sveče in spremstvo 
na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala članom LD Dobova za 
spremstvo in zadnji pozdrav ter govorniku Jožetu Lepšini za 
poslovilne besede. Zahvaljujemo se g. župniku iz Dobove in g. 
Žičkarju za lepo opravljen obred ter članom Pihalnega orkestra 
Videm za ganljivo zaigrane žalostinke. Vsem, ki so nam v teh težkih 
trenutkih kakorkoli pomagali, še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Peter Spiler
Glavna in odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 190 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, teiefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si

Komercialna služba: tel. št. 07 / 4991 250
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič, Boštjan Colarič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8%.
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špranje in okenca posavcev
-

Tatjana Hosta: »Slovar ima vse, je zbir besedišč, pravopis pa je zakon"
Je začela odraščati na Brodu pri 

Podbočju, po rojstvu v brežiški po
rodnišnici 6. novembra 1966. Je sred
nji otrok še vedno aktivnih staršev, 
mame Ivanke in očeta Avgusta, sestra 
starejše sestre Zdenke, vzgojiteljice 
v Ljubljani in mlajšega brata Stane
ta, ki je z družino doma na Brodu. 
Ker se imajo radi, se hodi “očistit” in 
polnit baterije domov, kjer je lepo in 
nič telofonov in GSM-ov.

Tatjana Hosta: “V osnovno šolo 
sem hodila v Podbočje, gimnazijo pa 
sem končala v Brežicah. Sem iz 
generacije usmerjenega izobraževa
nja, imam lepe spomine na šolanje, 
nisem imela težav, lahko rečem, da 
sem iz zlate sredine neproblematič
nih. Leta 1990 sem končala Filizofs- 
ko fakulteto - pedagoško smer in sem 
profesorica slovenščine, srbohrvašči
ne in makedonščine s književnostjo. 
To je zanimiva zvezajužnoslovanskih 
jezikov, zveza, ki mi je zelo ležala. 
Včasih sem bila prepričana, da v 
Ljubljani ne bi živela. Potem počasi 
spoznaš prijatelje, konec je štipendij, 
dobiš službo, postaneš samostojen, 
skratka, korenine poženeš tam, kjer 
je zagotovljen obstoj."

V drugem letniku fakultete se je

prijavila na radijsko govorno avdici
jo za novinaije na nacionalki in ugo
tovila, da se je na avdicijo prijavilo 
pol letnika, kar 120. Prišla je v ožji 
izbor in tam delala dve leti v dnevno- 
informativnem uredništvu. Pokaza
la se ji je prilo,nost lektorstva, ki jo je 
izkoristila in bila lektorica in foneti- 
čarka deset let, kjer seje dopolnjeva
la, dograjevala in utrjevala. Tatjana 
Hosta: "Znova se začneš učiti pra
vopisa, ker na fakulteti ne dobišn
konkretnega znanja. Vaje za nagla- 
ševanje so, vendar precej drugačne, 
ker je fonetika radijska specialnost, 
drugačna tudi za gledališča. Kljub 
temu da sem učila na osnovni šoli v 
Grosupljem 5. razred, bi težko učila,

ker bi bila zelo stroga. Za šolo moraš 
imeti živce kot “štrike”. Da preživiš, 
pa moraš biti diplomat. Pri lektoriran- 
ju moraš paziti, komu in kaj lektori
raš. Lektorirala sem leksikone, bele
tristiko, časopise, novice na radiu, 
predloge ministrstev, publikacije raz
ličnih ustanov, reklame. Z reklamami 
je težko. Za najstnike bi bila kakšna 
lektorirana prava polomija, hkrati pa 
moraš upoštevati, kaj je dopustno za 
nacionalko. Če se ukvaijaš z jezikom, 
upoštevaš jezikovna merila, naročni
ke, izvajalce in kar je podrejeno 
“bumu” in denarju. Sedaj sem za
menjala službo oz. medij za drug 
medij - časopis Gospodarski vestnik. 
Tam je lektoriranje odvisno od časa, 
avtorja in teme, so finance in borze 
in lažje je, če imaš čas in lahko tekst 
piliš doma. Na radiu pa sem obržala 
predavanje teorije fonetike. Imam dve 
skupini, v eni jih je šest, kjer se izo
bražujejo športniki, „poročilarji“, 
kulturniki. Predavanja so različna, od
visno od tega, katero šolo imajo slu
šatelji, ali če še študirajo. To so mlajši 
honorarni sodelavci in starejši, ki jih 
uredništva pošiljajo na osvežitev 
znanja. Na koncu leta pa se mi zdi 
“fino”, da sem jih nekaj naučila. Pri

Ponosni na pridobitev
Sromlje - Stavbo, ki je 10 let samevala in propadala, so krajani 

začeli obnavljati leta 1998. Obnovili so streho, nato pa v 13 milijon
ski projekt pritegnili sredstva iz naslova programa CRPOV. Občina

Brežice je v treh letih 
obnovo podprla s 6 mi
lijoni SIT. V domu (na 
fotografiji) bodo pros
tori krajevne skup
nosti, dveh pevskih 
društev, aktiva kmeč
kih žena, turističnega 
društva in društva vi
nogradnikov z načr
tovanim laboratorijem. 
Uredili so tudi zunan
jost, ostaja še prenova 
fasade. S.V.

Za socialno ogrožene
Bizeljsko - Župnijska Karitas Bizeljsko je minulo nedeljo v 

zadružnem domu pripravila že 3. dobrodelni koncert. Odzvali so 
se številni izvajalci; najmlajši tamkajšnji osnovnošolci, družina 
Mihelin, Bizeljski muzikanti in Pevski zbor Bizeljsko-Stara vas. 
Povabilu za pomoč socialno ogroženim v bizeljski župniji niso 
odrekli tudi številni drugi, Sanja Cerjak, vokalna skupina Metulji, 
Janez Doltar, Pevke izpod Pohorja, pater Janez Ferlež ter 
družinski trio Novina. V prepolni dvorani so zaplesali najboljši 
plesalci Lukca Krško, med njimi z novo uspešnico domačinka 
Amadeja Plevel in Luka Vodlan. Kot je povedala predsednica 
Župnijske Karitas Bizeljsko Andreja Špeljak, so s prostovoljnimi 
prispevki na prireditvi zbrali 167.000 SIT. S.V.

Kalejdoskop 
praznični Sevnici

Sevnica - Franci Pavkovič od
leta 1968 s kamero beleži doga
janja v občini Sevnica in zunaj nje. 
Drobce iz svoje bogate filmske 
zakladnice je prikazal tudi obis
kovalcem galerije Ana.

30 let stari filmski zapisi so kot 
celota dobili prizvok dokumen
tarca. Francije pred publiko nizal 
dogodke naše preteklosti: postavi
tev temeljnega kamna za NEK, 
izkopavanja na Ajdovskem grad- 
cu, gradnjo vodovoda pod Lisco, 
mostu preko Save, ceste po Mim- 
ski dolini, ki stajo skupno gradila 
vojska in ljudstvo pa obletnico 
tabora, 100 let gasilstva v Sevni
ci, prihod Tita in Jovanke na 
Lisco,sevniške pustne karneva
le...

Kalejdoskop praznični Sev
nici, kot se je uradno imenoval 
večer, je bil pravzaprav en sam 
vzdih in nostalgija po starih časih, 
ki jih je Pavkovič prelil na filmski 
trak. N.Č.C.

40 let petja
Dobova - KD in MePeZb "Franc 

Bogovič” Dobova sta 40. jubilej pro
slavila v polnem Kulturnem domu.

Učitelj Vadnal je ustanovil prvi 
posvetni pevski zbor po l.svetovni 
vojni. Leta 1961 je pri Prosvetnem 
društvu ‘ ‘Stane Vogrinc’ ’ Dobova nas
tal MPZ pod taktirko učitelja Ignaca 
Regoviča. Nekaj let pozneje je nas
tal Zenski oktet, ki je jrrerasel v no
net, vodila sta ga Jože Sumlaj in Sta
ne Ostrelič. Leta 1988je iz obeh sku
pin nastal Mešani PZ Dobova z zbo
rovodji: Darkom Kaplanom, Jurico 
Grakaličem in Francem Renejem.

Prižgite luč, 
ljudje!

Razbor - Skoraj 500 ljudi se 
je zgnetlo v razborsko cerkev, kjer 
so ljudje dobre volje in dobrega 
srca prižigali luč za tiste, ki tavajo 
v temi. Med te sodijo tudi mladi, 
ki so skrenili s poti in zabredli v 
svet droge.Vsakemu človeku je 
treba dati priložnost za popravni 
izpit in komuna Srečanje je ena 
od tistih postaj, kjer zasvojeni 
spoznavajo smisel življenja in se 
vračajo vanj. V lanskem letu je 
bila taka komuna ustanovljena 
tudi na Razborju in prvih šest fan
tov je tam ostalo do letošnjega 
avgusta, ko je Don Pierino skle
nil, da bodo poslej na Razborju 
dekleta. Prva skupina deklet, ne
katere med njimi so tudi matere, 
se bo na Razbor vselila 27. de
cembra. Do takrat v hiši, nad kate
ro bdi Zavod Pelikan-Karitas, 
potekajo obnovitvena dela, saj je 
potrebno prostore preurediti za 
način življenja, kot ga živijo žen
ske in matere z otroki.

Ker finančnih sredstev vedno 
primanjkuje, so se na Razboiju 
odločili za dobrodelni koncert, na 
katerem so nastopili glasbeniki iz 
vse Slovenije. Glavna pokrovitelja 
prireditve sta bila Lions klub 
Krško in Metalles iz Radeč, sode
lovali pa so še nekateri sponzorji. 
Skupaj je bilo zbranih 350 tisoč 
tolaijev ter 16 umetniških slik.

Skozi vso prireditev so misli 
o upanju in svetlobi, ki vedno 
pride za temo, prepletali dijaki 
brežiške gimnazije. N.Č.C.

10 pevcev iz leta 1961 je prejelo 
skupinsko sliko takratnega pevskega 
zbora, bronaste, srebrne in zlate Gal
lusove značke in priznanja so prejeli 
pevci, ki pojo več kot 5,15 in 30 let, 
posebno priznanje pa je prejel Zvon
ko Kežman, ki poje že 40 let. N J.S.

Goba velikanka
Bučarca - Bralka Jožica 

Bahčič nam je poslala prijetno fo
tografijo. Ob njej je zapisala, da 
skupaj z vnukinjo Nino radi go
barita. Njun trud pa seje še poseb
no izplačal tistega dne, ko sta 
našli “gobo velikanko”, ki je teh
tala 980 gramov, njen obseg je za
jemal kar 78 cm. Za spomin je 
Jožico in Nino z gobo ovekove
čila snaha Zdravka, mi pa jo z 
veseljem objavljamo.

vsem tem pa se mi zdi zelo pomem
bno, da povem, kako pomembno je, 
da otroci že v šoli odgovarjajo."

Tudi norme se spreminjajo. Nov 
pravopis je tu in je veliko bolj libera
len. “Nisem se še mu posvetila, kot 
bi morala in želela. Vem, da bo zanj 
potrebno veliko časa, moram ozaves
titi novosti. Zasledila sem, da ima več 
kvalifikatorjev in je bolj elastičen. 
Slušateljem vedno povem, da ima 
slovar vse, je zbir besedišč, pravopis 
pa je zakon.”

Pravi, da je individualistka, ki 
seje in se dobro počuti doma, kjer 
odklopi. Kolesari in plava, po Krki 
rada vesla,všeč ji je sneg, pa ne v 
Ljubljani. Če bi morala izbirati 
teden na morju ali teden v hribih, 
je odločno za morje. Obiskala je 
Ameriko in Kanado, kjer ima so
rodnike in jo zanima, kje in kako 
živijo drugod po svetu. Raje ima 
naravo kot velemesta. Amerika je 
posebna celina, kjer je narava ve
ličastna. Ampak Savica in vse 
drugo pri nas nič manj, le daje tu 
vse miniaturno. In bog je veliko 
stresel na majhen košček zemlje, 
pove za zaključek Tatjana Hosta, 
ob vikendu, ki ga je preživela na 
Brodu.

N at j a Jenko Simčič

Ali po padli lokaciji za novo deponija v dobravskem gozdu zdaj 
na dvorišču Kapelčanov raste novo odlagališče. Postalo je ena 
pomembnih postaj na turistični vožnji s konjsko vprego.

Je dobro obiskano 
in vzdrževano s stra
ni tistih, ki v tovrstnih 
navlakah najdejo še 
kaj uporabnega. Sliši 
se, da so krajani pri
pravljeni vzpostaviti 
varnostno službo, da 
prepreči odnašanje dra
gocenih spominkov.

Strokovno sadjarsko društvo Slovenije, ki ga vodi dr.Franci 
Štampar (na fotografiji), je na letni skupščini v Krškem pogrešalo

kmetijskega ministra. Ugledna stro
kovnjakinja dr. Julija Smoleje že va
jena, daje sadjarstvo zapostavljeno. 
Ko se je delil denar za raziskave, so 
ji živinorejci rekli: “Julka, sadje ni 
hrana, so le vitamini!” In danes, ugo
tavlja dr.Štampar, bi kmetijski min
ister prišel med sadjarje le, če bi imeli 
“nora jabolka”!

Na izboru "Naj atletov" so oboževalke Jureta Rovana popolno
ma onemele. “Kje so njegovi lasje?” so se panično spraševale. Jure 
seje namreč prikazal "brez las”. No, ne čisto brez, le ostrigel seje. 
Zakaj? Zato, ker obljuba dela dolg! Jure je namreč izjavil, da če 
slovenski nogometaši odrajžajo na SP, njegovi lasje “odletijo”. 
Žogobrci jo bodo mahnili na SP, Jure je skočil “pod škarje”, dek
lice pa v jok. A nič ne skrbite. Tudi s kratko frizuro je zelo "luštkan”, 
lasje pa bodo tako in tako hitro zrasli.

Kamnoseštvo

NAGROBNIKI
STOPNIC L IN TLAKI

CKŽ 65, KRŠKO
TEL.: 07/490 59 00 
FAX: 07/490 59 10

OKENSKE POLICE
KAMNITA CA LA M ERIJA

ko knjiga pride k vam.

od 1. oktobra v vseh 
knjigarnah DZS, 
Cankarjeve založbe in 
Založbe Obzorja

Naročila tudi: 
klicni center 
01 540 5140 
www.dzs.sl
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